
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGY ŐLÉSE

I-441.158/2017.

J E G Y Z İ K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének 2017. február 17. napján 
8 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyőlési Termében tartott ülésérıl.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Bartha György, Badány Lajos, Barta Gábor, Deák-
Bárdos  Mihály,  Eperjesi  Erika,  Földesi  Norbert,  Gazdusné  Pankucsi  Katalin,  Glatz  Katalin, 
Hollósy Endre András, Hubay György, Jakab Péter, Katona Ferenc, Dr. Kovács László, Kovácsné 
Budai  Mária,  Molnár  Péter,  Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert,  Dr.  Nehéz  Károly,  Novák  Józsefné, 
Pakusza Zoltán,  Révész Péter, Dr. Simon Gábor, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Dr. Tompa 
Sándor képviselık és Dr. Kiss János alpolgármester 

Késıbb érkezett: Fodor Zoltán, Nagy-Korsa Judit és Szilágyi Szabolcs képviselık

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetıi,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és 
tagvállalatainak képviselıi, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti 
ív szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszönti  az  ülésen  megjelent  vendégeket,  a  nemzetiségi 
önkormányzatok elnökeit, valamint képviselıtársait. 
Bejelenti,  hogy  a  Testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján  26 fı  van  jelen,  az  ülés 
határozatképes, amelyet megnyit. 
Tanácskozási joggal jelen vannak Pfliegler Péter és Kiss Gábor alpolgármester urak.
Nem volt olyan régen, amikor ott állt a Képviselı-testület elıtt és taglalva a város mutatóit, arról 
számolt be, hogy 10% felett van a munkanélküliség, drámai a Miskolc városát elhagyók száma, 
hatalmas adósságállományt görget a város maga elıtt, a közbiztonság romokban, nyomortelepek 
alakultak ki a város különbözı részein, fészekrakók gyakorlatilag szétrombolták az egész Avast. 
Hat évvel tájékoztatta a Testületet errıl, azóta hatalmas utat járt be Miskolc városa, a miskolciak. 
Ha megnézik a számokat az elmúlt hat évben, akkor azt láthatják, hogy számokkal és tényekkel 
tudják bizonyítani,  hogy 2017-re  Miskolcon korszakváltás  ment  végbe.  Miskolc  a sereghajtók 
közül az elsı helyek közelébe került, a magyar nagyvárosok élmezınyének megbecsült tagja lett. 
Miskolc mára erıs és sikeres város. Sikerességét legjobban a mutatók bizonyítják, elég csak a KSH 
adatbázisát átböngészni. Impozánsak azok az adatsorok, amelyek demonstrálják a város 2017-es 
erejét,  helyzetét.  Ezt  mutatja  az  iparőzési  adó bevétel  növekedése,  a munkavállalók számának 
kedvezı változása. Hatalmas beruházások történtek és indultak meg az elmúlt években, elég, ha a 
közlekedés-fejlesztés területét, a sport beruházásokat, a közlekedési beruházásokat, a városszépítı 
beruházásokat érinti. Ezért a Miskolc város alkalmazásában lévı, több, mint hatezer munkavállaló 
rendkívül sokat tett és dolgozott az elmúlt években, mint ahogyan a Közgyőlés minden tagja is 
sokat  dolgozott  az  elmúlt  idıszakban.  Ez  a  fejlesztés  nélkülük nem mehetett  volna végbe.  A 
munkatársai tudják róla, hogy óvatos duhaj, ha a gazdasági háttérkörnyezet nem megalapozott, 
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akkor  addig  nem lépnek  elıre,  azonban  szerencsére  2017-ben  elıre  tudnak  lépni.  Azokat  az 
embereket,  akik  hosszú  éveken  keresztül  dolgoztak  azért,  hogy  Miskolcon  a  korszakváltás 
megtörténjen,  mindenféleképpen  a  gyıztesek  között  kell  tudniuk  maguk  mellett,  ezért  még a 
tavalyi év folyamán, a karácsonyi pihenı elıtt kérte munkatársait, hogy nézzék meg, hogy melyik 
az a maximális összeg, amelyet jutalom formájában át tudnak adni nekik. Körülbelül egy havi 
nettó bér összegét minden Miskolc város alkalmazottja és közalkalmazottja megkapott december 
és január folyamán. Ezt követıen a Közgyőlés szakmai stábja átnézte a lehetıségeiket és 2017-ben 
meg tudják valósítani azt a bérfejlesztést, amelyet az országban talán egyedüliként van lehetıség 
véghez vinni. Az országos átlag, 10 százalékos bérnövekmény helyett Miskolcon 20 százalékos 
átlagbér növekményt  minden városi  alkalmazottnak és közalkalmazottnak biztosítanak. Ez egy 
differenciált béremelés lesz, van benne egy szociális komponens is, minél alacsonyabb valakinek a 
bére,  annál  magasabb  béremelést  kap  és  minél  magasabb,  annál  alacsonyabbat.  A hat  éves 
munkának  a  gyümölcse  megjött  minden  miskolci  alkalmazott  számára.  Köszöni  az  eddig 
munkájukat és számít rájuk a jövıben is, valamint köszöni a Közgyőlés minden tagjának munkáját, 
azt gondolja, hogy mindannyian ugyanígy részesei a város sikerének, mint a város alkalmazásában 
állók. 
Megadja a szót Kiss Gábor alpolgármesternek.

Kiss Gábor alpolgármester:  Azért  kért  napirend elıtt  szót,  mert  a több éves  közös szakmai 
munka alapján fontosnak tartja, hogy személyesen jelentse be, hogy a következı idıszakban más 
feladatot vállal  és elmondja ennek indokát.  Elsısorban oktatási szakemberként vállalt feladatot  a 
városházán,  amely nagy megtiszteltetés  és egyben nagy kihívás is  volt,  hiszen  Miskolc,  mint 
iskolaváros az ország legnagyobb és hite szerint a legszínvonalasabb iskolarendszerét mőködtette 
és  mőködteti  a  mai  napig  is.  Hisz  abban,  hogy  ennek  a  komoly  kihívásnak  egy  felkészült, 
lelkiismeretes szakmai csapat tagjaként, a területért felelıs vezetıként sikerült jól megfelelni. Sok 
eredményt  értek el,  sok területen fejlıdött  az oktatás rendszere.  Ezek többek között az elindult 
óvoda felújítási  program,  az  elsı  német  nyelvő  óvodai  csoport,  az  elsı  német  tanítási  nyelvő 
iskola,  Bosch  osztályok  az  Andrássy  Gyula  Szakközépiskolában,  a  kiegyensúlyozott  egyházi 
szerepvállalás a városban, a város elsı sportiskolájának a létrejötte,  a három nagyon jól mőködı 
természettudományi labor, a köznevelési intézményeket mőködtetı központ létrejötte. Az oktatási 
terület mellett sok olyan ügyben is részt vehetett, amelyek szintén elıre vitték a város több szakmai 
területét.  Ezek  közül  kiemeli  a  városfejlesztési  stratégiát,  amely  a  város  jövıjének  középtávú 
terveit  rögzíti,  több, mint  35 milliárd forint  TOP forrásnak a program szintő  tervezése, amely 
alapján  ma  már  elindultak,  elindulhatnak  a  fejlesztések,  a  17  ezer  miskolcit  érintı  digitális 
közösség laptop program, az ehhez kapcsolódó 17 ezer felnıtt és 5 ezer diák informatikai képzése, 
amelyre még nem volt példa sem Magyarországon, sem pedig külföldön. Az elsı Start Nagyvárosi 
Mintaprogram,  amelyben  több  ezren  dolgozhattak  Miskolcon,  a  szociális  ellátórendszer 
egybeszervezése,  vagy az  esélyegyenlıségi  program.  De  említhetné a  lyukói  mentor  program 
elindítását, vagy a bölcsıdei  megújítási programot, amelyben a ciklus végére minden bölcsıdés 
felújított  bölcsıdébe  tud  járni.  Kétszer  elnyerték  az  idıs  barát  önkormányzat  elnevezést, 
elindították a helyi  értéktár bizottságot,  nemzetközi sportversenyeket,  diákolimpiát rendeztek,  a 
szabadidıs  sport  infrastruktúrát  fejlesztették  és  a  versenysport  feltételeit.  Átvették  a  Megyei 
Könyvtárat  és  Múzeumot,  amelyek azóta  is  ragyogóan  mőködnek.  Támogatták  a  civil 
szervezeteket, a nemzetiségi önkormányzatokat, valamint letették a foglalkoztatási együttmőködés, 
a paktum együttmőködési alapjait. Ez fontos dolog, hiszen ma a befektetık számára a legfontosabb 
kérdés, hogy van-e a városban megfelelıen képzett szakember, ma már nem a zöld mezı a fontos, 
hanem a megfelelıen képzett szakember. A Kormány és a város között létrejött  Modern Városok 
Program megállapodás egyik kiemelt célja a gazdálkodók igényeinek megfelelı, minıségi duális 
képzés  fejlesztése.  A  program  során  az  ország  egyik legjelentısebb  projektje  valósul  meg 
Miskolcon, amely a duális képzés fejlesztését tőzte ki célul.  A Nemzetgazdasági Minisztérium, a 
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Holding, a Kamara és a város szakemberei megalkották a helyi szakképzési stratégiát, amelynek a 
nyomán  a  következı  hetekben  elindul  egy  nagyon  komoly  fejlesztés  a  városban.  Ennek  a 
programnak  a  szakmai  elıkészítése  során  helyben  és  a  Nemzetgazdasági  Minisztériumban  is 
felmerült annak a lehetısége, hogy fölvállalja ennek a programnak az irányítását, koordinálását. Az 
iskolarendszerben eltöltött huszonöt év elkötelezettsége alapján úgy döntött, hogy nem térhet ki a 
feladat elvállalása elıl.  Megköszönve a közös munkát, kíván sikert és erıt annak, aki a városért 
dolgozik  a  Közgyőlésben,  a  Hivatalban,  a  vállalatoknál,  a  városi  cégeknél,  intézményekben. 
Kívánja, hogy munkájuk minden percében a legfontosabb cél, a mindenek felett álló érték, a város 
jövıje és fejlıdése legyen. Tekintettel arra, hogy már a mai napon is fontos egyeztetés van, kéri, 
hogy tekintsenek el attól, hogy a Közgyőlés további munkájában a mai napon részt vegyen.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester Úr  eddigi  munkáját,  köszöni, hogy 
partnerük  volt  az  elmúlt  években.  Továbbra  is  a  rendszer  része  marad,  tekintettel  arra,  hogy 
megkérte,  hogy  polgármesteri  tanácsadóként  segítse  a  továbbiakban  a  munkáját,  leginkább 
fókuszálva  a  szakképzés  kérdéseire.  Az  új  munkakörében  jó  egészséget  és  komoly  szakmai 
eredményeket kíván a jövıben is. 
Munkájukat a napirend elfogadásával folytatják. 
Badány Lajos képviselı úr „Javaslat a Pénzügyi Bizottság részére átruházott hatáskörben az 
adó érdekeltségi alap kezelése szabályszerőségének ellenırzése tárgyában kiegészítı vizsgálat 
elrendelésére” címmel képviselıi indítványt nyújtott be. Megkéri Dr. Alakszai Zoltán jegyzı urat, 
hogy az elıterjesztéssel kapcsolatos törvényességi észrevételét tegye meg. 

Dr.  Alakszai  Zoltán  jegyzı:  Az  elıterjesztésben  Képviselı  Úr  javasolja,  hogy  a  Közgyőlés 
kötelezze a Pénzügyi Bizottságot az adóérdekeltségi alap 2014. évi  ellenırzési kötelezettségének 
személyes adatok alapján történı teljesítésére, valamint az ellenırzést végezze el a 2015. és 2016. 
év viszonylatában is. Megállapította, hogy téves az elıterjesztés azon megállapítása, amely szerint 
az önkormányzati SZMSZ  a személyes adatok kezelését  közérdeken alapuló célból  a Pénzügyi 
Bizottság számára lehetıvé tette azzal, hogy az adóérdekeltségi alap ellenırzése vonatkozásában a 
Pénzügyi  Bizottságot  nevesítette.  Az  Infotv.  értelmében  személyes  adatok  kezelése  az  érintett 
hozzájárulásával,  vagy  kötelezı  adatkezelés  körében  történhet.  Az  SZMSZ  a  kötelezı 
adatkezelésre  vonatkozó részletszabályokat  nem  tartalmaz.  A jogalkotási  törvény ugyanis  úgy 
rendelkezik,  hogy  a  jogszabály  alkotására  adott  felhatalmazásban  meg  kell  határozni  a 
felhatalmazás  jogosultját,  tárgyát  és  kereteit.  Az  adóigazgatási  feladatokat  ellátók  érdekeltségi 
rendszerérıl,  önkormányzati  rendelet  megalkotására,  a  helyi  adókról  szóló  törvény  adott 
felhatalmazást a Közgyőlésnek, azonban az adóérdekeltségi alap szabályozása körében sem a helyi 
adókról szóló törvény,  sem más jogszabály  nem jogosítja fel  a Közgyőlést a személyes adatok 
kezelésének  elrendelésére.  Felhatalmazás  hiányában  sem  a  rendelet,  sem  az  önkormányzati 
SZMSZ nem tartalmaz és nem is tartalmazhat  rendelkezéseket a személyes adatok  kezelésének 
elrendelése tárgyában. Ezentúl megjegyzi, hogy a jogalkotási törvény 8. §  (1) bekezdése alapján 
hatályos  jogszabályi  rendelkezést  a  jogalkotói  hatáskörrel  rendelkezı  szerv  jogszabály 
megalkotásával  a módosítani  kívánt jogszabályi  rendelkezést  tételesen megjelölı,  a módosítást 
kimondó  jogszabályi  rendelkezéssel  módosíthatja,  annak értelmezésére,  tartalmának felülírására 
önkormányzati határozat nem alkalmas. Az adóérdekeltségi alap a személyes adatokat is magában 
foglaló  ellenırzését  törvényi  felhatalmazás  alapján  a  Polgármesteri  Hivatal Belsı  Ellenırzési 
Osztálya,  valamint az Állami Számvevıszék végezheti.  Mindezek alapján az önálló képviselıi 
indítványt törvényességi szempontból, tekintettel arra, hogy az jogszabálysértı, nem támogatja.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése 
szerint az önálló képviselıi indítvány napirendre tőzésérıl a napirend megállapítása elıtt szükséges 
szavazniuk. Kéri, hogy szavazzanak az elıterjesztés napirendre tőzésérıl.

3



A Közgyőlés  11 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás 
mellett a képviselıi indítványt az ülés napirendjére  nem 
vette fel.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A mai napirend elfogadásával folytatják munkájukat. Az SZMSZ 
20.  §  (5)  bekezdése  alapján  javasolja,  hogy a Közgyőlés  a  sürgısségi  napirendek  napirendre 
tőzésérıl döntsön. Kéri a képviselıket, hogy kapcsolják be szavazógépeiket.

1.   sürgısségi    elıterjesztés:   Javaslat  a  BVSE Miskolc  Tömeg-  és  Diáksport  Alapítvánnyal 
kapcsolatos döntés meghozatalára

A Közgyőlés 26  igen, 0  nem szavazattal, 1  tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

2  .   sürgısségi    elıterjesztés:   Javaslat  az  önkormányzati  tulajdonú  mezı-  és  erdıgazdasági 
földek  vagyonkezelésbe  adásához  kapcsolódó  döntések 
meghozatalára,  valamint  a  mezıgazdasági  mővelésre  alkalmas 
földterületek  bérbe-,  használatba-  és  haszonbérbe  adására 
vonatkozó eljárási rendrıl szóló 12/2015. (IV.17.) önkormányzati 
rendelet módosítására

A Közgyőlés 18 igen, 0  nem szavazattal, 11 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

3  .   sürgısségi   elıterjesztés:   Javaslat civil szervezet részére ingatlan biztosítására

A Közgyőlés 28 igen, 0  nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

4  .   sürgısségi    elıterjesztés:   Javaslat a 31 db Škoda 26THU3 típusú közúti vasúti motorkocsi 
garanciális  idıtartam  végét  követı  120  hónapos  gyártói 
karbantartási opció lehívására

A Közgyőlés 18 igen, 0  nem szavazattal, 11 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

5  .   sürgısségi   elıterjesztés:   Javaslat Miskolc MJV Önkormányzatának részvételére az Európai 
Bizottság  Urban  Agenda  „Munkahely  és  képzés  a  helyi 
gazdaságban” nevő városfejlesztési partnerségében

A Közgyőlés 23 igen, 0  nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.
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6  .   sürgısségi    elıterjesztés:   Javaslat  az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és 
adományozásuk  szabályairól  szóló  38/2004.  (XI.10.) 
önkormányzati  rendelet  módosítására  és  kapcsolódó  döntés 
meghozatalára

A Közgyőlés 23 igen, 0  nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

7  .   sürgısségi    elıterjesztés:   Javaslat  a  Miskolc  Térségi  Konzorcium  képviseletében  eljáró 
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata,  mint  Gesztor 
Önkormányzat,  valamint  a  MiReHuKöz  Nonprofit  Kft.,  mint 
vagyonkezelı  közszolgáltató  között  2014.  május  6.  napján 
létrejött  „Vagyonkezelési  szerzıdés  megkötésére  és 
Hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási  szerzıdés  1.  Számú 
módosítása vonatkozó okirat” módosítására

A Közgyőlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 11 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 
bekezdése  alapján  elsı  javaslata,  hogy  összevontan  vitassák  meg  az  Önkormányzat 
gazdálkodásával, gazdaságfejlesztésével és vagyongazdálkodásával kapcsolatos elıterjesztéseket, 
azaz a meghívó szerinti 1., 5., 7., 14., valamint a sürgısségi 2. és 3. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyőlés 18 igen, 10 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen 
tárgyalják Miskolc város humán fejlesztésével és mőködésével kapcsolatos elıterjesztéseket, azaz a 
meghívó szerinti 6., 11., 12., 13. és a sürgısségi 1. és 6. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyőlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Harmadik  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen 
tárgyaljuk az  Önkormányzat közrendjéhez, közbiztonságához kapcsolódó elıterjesztéseket, azaz a 
meghívó szerinti 9. és 10. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyőlés 19 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Negyedik  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen 
tárgyaljuk az Önkormányzat településfejlesztési folyamataihoz kapcsolódó elıterjesztéseket, azaz a 
meghívó szerinti 2., 3., 4., 8., valamint a sürgısségi 4., 5. és 7. napirendeket, majd ezt követıen 
zárt ülésre kerüljön sor.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyőlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  most szavazzanak a  napirendi  javaslat  elfogadásáról, 
figyelemmel  a  napirendre  tőzött  sürgısségi  elıterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend 
megállapításáról hozott döntésekre.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyőlés 18 igen, 10 nem szavazattal,  1 tartózkodás 
mellett  az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett 
sürgısségi  elıterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott 
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg.

(Az elıterjesztések a jegyzıkönyvhöz mellékelve.)
NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  az  Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési 
rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  Miskolc  vállalkozásfejlesztési  és  befektetés-ösztönzési  programjáról  szóló 
32/2008. (XI.26.) önkormányzati rendelet módosítására

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  településfejlesztési,  településrendezési  és 
településképi  feladataival  összefüggı  partnerségi  egyeztetés  szabályairól  szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására és a kapcsolódó döntés meghozatalára

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat  az  épített  környezet  értékeinek  helyi  védelmérıl  szóló  39/2009.  (XII.2.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat  Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere és alpolgármesterei illetményének és 
költségtérítésének megállapításával, a polgármester 2017. évi szabadságolási ütemtervével 
kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a települési képviselık, a tanácsnokok, a 
közgyőlési  bizottságok  tagjai  tiszteletdíjáról,  juttatásáról  és  költségtérítésérıl  szóló 
30/2014. (XI.4.) önkormányzati rendelet módosítására

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat a Miskolci Nemzeti Színház javára további bérlıkijelölési jog biztosítására
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

7. Javaslat  az  Önkormányzat  egyes  saját  bevételei  és adósságot  keletkeztetı  ügyleteibıl 
eredı fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 2018-2020. évekre

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

8. Javaslat közterületek elnevezésére
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

9. Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészettel kapcsolatos döntések meghozatalára
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester
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10. Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendır-f ıkapitányság  részére  támogatás 
juttatására

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

11. Javaslat a Herman Ottó Múzeumot érintı döntések meghozatalára
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

12. Javaslat Miskolc Megyei jogú Város Önkormányzata által fenntartott II. Rákóczi Ferenc 
Megyei  és  Városi  Könyvtár  könyvtárigazgatói  (magasabb vezetıi)  beosztás  betöltésére 
vonatkozó pályázati felhívás kiírására

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

13. Javaslat  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulással  kapcsolatos  döntések 
meghozatalára

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

14. Javaslat  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri  döntés 
utólagos  jóváhagyására,  valamint  a  X-148/271.690/2015.számú  közgyőlési  határozat 
hatályon kívül helyezésére

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT   ÜLÉS:  

15. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGİSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat  a  BVSE  Miskolc  Tömeg-  és  Diáksport  Alapítvánnyal  kapcsolatos  döntés 
meghozatalára

2. Javaslat  az önkormányzati  tulajdonú mezı-  és erdıgazdasági  földek vagyonkezelésbe 
adásához  kapcsolódó  döntések  meghozatalára,  valamint  a  mezıgazdasági  mővelésre 
alkalmas földterületek bérbe-, használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó eljárási 
rendrıl szóló 12/2015. (IV.17.) önkormányzati rendelet módosítására

3. Javaslat civil szervezet részére ingatlan biztosítására

4. Javaslat a 31 db Škoda 26THU3 típusú közúti vasúti motorkocsi garanciális idıtartam 
végét követı 120 hónapos gyártói karbantartási opció lehívására

5. Javaslat  Miskolc  MJV Önkormányzatának  részvételére  az  Európai  Bizottság  Urban 
Agenda  „Munkahely  és  képzés  a  helyi  gazdaságban”  nevő  városfejlesztési 
partnerségében
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6. Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és adományozásuk szabályairól 
szóló  38/2004.  (XI.10.)  önkormányzati  rendelet  módosítására  és  kapcsolódó  döntés 
meghozatalára

7. Javaslat  a  Miskolc  Térségi  Konzorcium képviseletében  eljáró  Miskolc  Megyei  Jogú 
Város Önkormányzata, mint Gesztor Önkormányzat, valamint a MiReHuKöz Nonprofit 
Kft.,  mint  vagyonkezelı  közszolgáltató  között  2014.  május  6.  napján  létrejött 
„Vagyonkezelési  szerzıdés  megkötésére  és  Hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási 
szerzıdés 1. Számú módosítása vonatkozó okirat” módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat 
gazdálkodásával,  gazdaságfejlesztésével  és  vagyongazdálkodásával  kapcsolatos  elıterjesztések 
tárgyalásával kezdik munkájukat.

1.  napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének megállapítására,  a 
költségvetési  rendelet  megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések 
meghozatalára

5.  napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  polgármestere  és alpolgármesterei 
illetményének és költségtérítésének megállapításával, a polgármester 2017. évi 
szabadságolási ütemtervével kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a  közgyőlési  bizottságok  tagjai 
tiszteletdíjáról,  juttatásáról  és  költségtérítésérıl  szóló  30/2014.  (XI.4.) 
önkormányzati rendelet módosítására

7.  napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  egyes  saját  bevételei  és  adósságot  keletkeztetı 
ügyleteibıl eredı fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 
2018-2020. évekre

14.  napirend: Javaslat  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri 
döntés  utólagos  jóváhagyására,  valamint  a  X-148/271.690/2015.  számú 
közgyőlési határozat hatályon kívül helyezésére

Sürgısségi 2. napirend: Javaslat az önkormányzati tulajdonú mezı- és erdıgazdasági földek 
vagyonkezelésbe  adásához  kapcsolódó  döntések  meghozatalára, 
valamint a mezıgazdasági mővelésre alkalmas földterületek bérbe-, 
használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó eljárási rendrıl szóló 
12/2015. (IV.17.) önkormányzati rendelet módosítására

Sürgısségi 3. napirend: Javaslat civil szervezet részére ingatlan biztosítására
Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 1. napirendhez módosító indítványt nyújtott be. 
Ehhez az elıterjesztéshez  Bartha György kettı,  Pakusza Zoltán  nyolc,  Szilágyi Szabolcs  három, 
Badány Lajos három, Nagy-Korsa Judit és Dr. Tompa Sándor képviselık egy módosító indítványt 
nyújtottak be.
Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottságok álláspontjának ismertetését.

8



Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: A meghívó szerinti 1. és 5. napirend szerinti elıterjesztéseket 

tárgyalták  és  többségében  támogatták  azokat.  Az  ülésen  nagyon  fontos  anyagokat 
tárgyaltak és bizottsági elnökként sérelmezi azt, hogy a Jobbik részérıl senki nem jelent 
meg az ülésen. Kérése, hogy ha ilyen fontos napirendi pontokat tárgyalnak, akkor jelezzék, 
hogy nem tudnak részt venni az ülésen, vagy inkább tanácsosabb lenne részt venni a munka 
elvégzésében.

• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: A  meghívó  szerinti  1.,  5.  és  7. 
napirendhez  tartozó  elıterjesztést  a  Bizottság  megtárgyalta  és  többségében támogatta 
azokat. 

• Pénzügyi Bizottság: A meghívó szerinti 1., 5., és 7. napirendi elıterjesztés többségében, a 
14. napirendhez kapcsolódó elıterjesztést egyhangúan támogatták.

• Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: Az  1.  napirendhez 
tartozó rendeletet, valamint az I. és II. határozati javaslatot többségében támogatták, míg a 
3.  határozati  javaslatot  egyhangúan  támogatták.  Bizottsági  ülésükön  részt  vett  a 
Pedagógusok  Szakszervezetének  képviselıje,  aki  köszönetét  fejezte  ki  egyrészt  a 
decemberi béremelések kapcsán, valamint  örömét fejezte ki  annak kapcsán is, hogy az 
elkövetkezendı  idıben  látható  és  érzékelhetı  lesz  az  óvodai  dolgozók  számára  a 
bérnövekedés. A Szakszervezet nevében köszönetét fejezte ki. Bizottságuk a 7. napirendi 
elıterjesztést is tárgyalta, amelyet többségében támogattak.

• Egészségügyi és Szociális Bizottság: Az 1. napirendi elıterjesztés rendeletét többségében, 
az elıterjesztés szerinti I. és II. határozati javaslatot egyhangúan, a III. határozati javaslatot 
pedig többségében támogatták.
A Bizottság elnökeként örömét fejezi ki az iránt, hogy az a 20 százalékos bérfejlesztés, 
amelyrıl Polgármester úr beszélt, az az egészségügyi és a szociális ágazatban dolgozókat is 
érinti.  Ez  fontos  elırelépést  jelent  az  életükben.  Bizottságuk,  mint  szakbizottság 
foglalkozott  a  háziorvosi  ügyelet  kérdésével  is  és  a  költségvetés  vonatkozásában  egy 
egyeztetı  megbeszélésre hívták össze az abban résztvevıket,  a háziorvosokat és azt  az 
egészségügyi  szolgáltatót,  amely ezt  üzemelteti,  mőködteti.  Az egészségügyi  alapellátás 
körül kialakult helyzetrıl, azon belül is a III. kerületrıl, a diósgyıri szakrendelıben lévı 
háziorvosi  rendelırıl  kíván szólni.  2008-ban az akkori,  Káli  Sándor általi  városvezetés 
idején  olyan  rendelkezést  hozott,  amely  szerint  hét háziorvosi  rendelı,  kettı  a 
Komlóstetırıl,  egy a Vasgyárból,  négy pedig az Újgyıri  fıtér közvetlen környezetébıl 
beköltözött  a vasgyári  SZTK épületébe.  Ebben a rendelıben azon túl,  hogy a volt  III. 
kerületet ellátó járóbeteg szakrendelések mőködnek, tizenegy fogorvosi rendelı és a már 
említett hét háziorvosi rendelı is üzemelt. Tekintve, hogy a kórházi és a járóbeteg ellátás 
állami  kézbe  került  négy  évvel  korábban,  onnantól  kezdve  önkormányzatuknak  az 
alapellátás felelısségén túl megszőnt a mőködtetési kötelezettsége ezek vonatkozásában. 
Az épület is állami tulajdonba került, ık ingyenes használat formájában használják. Tiba 
fıigazgató úr jelzése szerint ez év áprilisától a szakrendelık beköltöztetésre kerülnek a 
Vasgyári Kórház területére. Bizottsági elnökként szeretne eloszlatni egy pletykát, miszerint 
a vasgyári SZTK szakrendelıit elviszik Diósgyırbıl és beköltöztetik azokat a Semmelweis 
Kórház területére. Elnökként arról tájékoztatja a megjelenteket, valamint a közvéleményt, 
hogy felvették a kapcsolatot Dr. Tiba Sándor fıigazgató úrral, aki arról adott tájékoztatást, 
hogy errıl  nincs szó, a szakrendelıket a Vasgyári Kórház területére viszik be, tehát egy 
buszmegállónyival kerülnek távolabb, de továbbra is a III. kerületben lesznek, ugyanabban 
a formában. Tudni kell, hogy amint beköltöznek a rendelık a Vasgyári Kórház területére, 
azok a háziorvosi és fogorvosi rendelık, amelyek eddig a vasgyári szakrendelı épületében 
voltak,  új  helyzet  elé kerülnek. Miután a háziorvosok és a lakosok felıl  is megkeresés 
érkezett irányukba, egyeztetı tárgyalást kezdeményeztek, ugyanis 2016 tavasza óta, amikor 
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létrehozták a Miskolci Egészségfejlesztési Intézetet, azóta Dr. Papp Csaba irányítása alatt 
mőködnek  az  alapellátási  rendelık.  Fıigazgató  úrral,  az  érintett  ellátásban  résztvevı 
háziorvosokkal  a  Bizottság  elnökeként  megbeszélést  kezdeményezett,  amelynek 
eredményérıl  kíván  tájékoztatást  adni.  A  lakossági,  valamint  a rendszerben  dolgozó 
háziorvosok igényét is figyelembe véve több megoldási lehetıség rajzolódott ki, amelyben 
majd Polgármester Úr véleményét is kéri. Az a két komlóstetıi rendelı, amelyeket 2008-
ban erıs nyomással arra kényszerítettek, hogy bemenjenek a vasgyári SZTK-ba, terveik 
szerint,  valamint, ha a lehetıségek adottak lesznek hozzá, közelebb kerülnek az ellátási 
területhez,  Komlóstetı  irányába,  talán  a  Vasgyári  Kórház  épületébe.  Ugyanígy,  a  volt 
vasgyári területen lévı háziorvosi rendelı is odakerülne a Vasgyári Kórház épületébe. Ez 
lakossági  szempontból  is  elınyös,  valamint  az  orvosok  is  teljes  egyetértésükrıl 
biztosították  ıket.  A másik  négy háziorvosi  rendelı,  amelyek  az  Elsı  utcán  mőködtek 
2008-ig, ellátási területüket nézve a Gyıri kapu, részben az Újgyıri fıtér környéke, abbeli 
kérésüket fejezték ki, hogy szeretnék, ha az ellátási területükhöz közelebb, ismét valahol az 
Újgyıri fıtér környékén kerüljenek elhelyezésre. Ezért arra kérték az illetékeseket, hogy 
vizsgálják meg annak lehetıségét, hogy milyen ingatlanok vannak a környéken, amelyek 
erre lehetıséget teremthetnek.  Körvonalazódnak azok a lehetıséget,  amelyek szerint  az 
Újgyıri  fıtér  környékére,  ha  nem  is  az  Elsı  utcában,  de  feltehetıen  a  volt  laktanya 
területére költözhetnének a háziorvosok. Hangsúlyozza, hogy ez a megoldás találkozott a 
rendszerben dolgozó négy háziorvos igényével, valamint a lakosságéval is. Háziorvosként 
és  a  Bizottság  elnökeként  számtalan  megkeresés  érkezett  hozzá  az  elmúlt  hetekben, 
amelyek  mind  arra  vonatkoztak,  hogy  ezt  a  megoldást preferálják.  A tárgyalások  itt 
tartanak,  amely szerint  jó  reményük  van arra,  hogy mindenki  a  gyıztesek  pozíciójába 
kerülhet, az önkormányzat biztosítja az ellátást a lakosság és az orvosok megelégedésére. 
Kéri Polgármester úr véleményét.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. 2010-ben azt tőzték ki célul, hogy két 
ciklus alatt az alapellátás  infrastruktúráját rendbe rakják.  Jól tudják,  hogy hogyan néztek ki az 
orvosi  rendelık 2010 elıtt,  egy petákot  nem költött  rá a város,  teljes amortizációs állapotban 
voltak.  Készített egy felmérést  arról, hogy hol tartanak most  és hova jutnak el a ciklus végére. 
Miskolcon  százhúsz  háziorvosi  rendelı  van,  ebbıl  nyolcvanhat  felnıtt  háziorvosi  rendelı, 
harmincnégy gyermekorvosi rendelı.  Az elsı  ciklusban,  tehát  2010 és 2014 között,  huszonhét 
felnıtt rendelıt és tizenhét gyermekorvosi körzetet újítottak fel. 856 millió 903 ezer forintot, közel 
1 milliárd forintot költöttek rá. A második ciklusban, 2017-ben tizenegy felnıtt orvosi rendelıt és 
három  gyermekorvosi  körzetet,  valamint  hat  védınıi  körzetet  újítanak  fel  306  millió  forint 
értékben.  2018-ban,  tehát  jövıre,  huszonegy  felnıtt  körzetet, tíz  gyermekorvosi körzetet  és 
tizennégy  védınıi  körzetet  újítanak  fel.  Tartalékba  kerül  nyolc  felnıtt  körzet  és  négy 
gyermekorvosi  körzet.  Két  ciklus  alatt  a  százhúszból  csak  tizenhárom  rendelıt  nem  fognak 
felújítani,  tehát  ha azt nézi, hogy milyen hatékonysággal dolgoztak két ciklus alatt, akkor nincs 
okuk  panaszra és szégyenkezésre.  A tizenhárom körzetben van felnıtt és gyermekorvosi körzet, 
nem  a  rossz  állagú  körzetekhez  tartoznak,  közel  2  milliárd  forintot  költenek  el  a  körzetek 
felújítására. Elégedettnek kell lenniük ezzel a számmal, ı legalábbis elégedett. 
Kéri a Rendészeti Bizottság álláspontjának ismertetését. 

• Rendészeti  Bizottság: A  meghívó  szerinti  1.  napirendi  elıterjesztést  tárgyalták.  A 
rendeletet egyhangúan, a határozati javaslatokat többségében támogatták.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát.  Dr. Tompa Sándor ügyrendi 
javaslattal kíván élni, megadja neki a szót.
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Dr. Tompa Sándor:  A jelenleg hatályos SZMSZ  24. §  (4)  bekezdése  értelmében a bizottsági 
vélemények ismertetésére  5 perc  idıkeretet ír elı.  Dr. Kovács László elnök  ráadásul nem is a 
bizottság véleményét, hanem egy témában egy felvetést mondott el...

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Elmondja Képviselı úr részére, hogy ez nem ügyrendi javaslat, 
hanem a saját véleménye. Kéri, hogy tegye meg ügyrendi javaslatát.

Dr.  Tompa Sándor:  Nem tartotta be az  öt  percet  a bizottság elnöke,  kéri  Jegyzı  urat,  hogy 
állapítsa meg a törvénytelenséget. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Elmondja,  hogy ez nem ügyrendi  javaslat volt,  megköszöni a 
tájékoztatását. 

A vitában hozzászólók:

Soós Attila: Miskolc 2017. évi költségvetését tárgyalják,  amely a FIDESZ-KDNP pártszövetség 
által irányított, vezetett és óvott városban a hetedik olyan költségvetés, amelyet ık készítenek el. 
Megszokhatták már a miskolciak,  hogy minden egyes költségvetés, így  ez is további komoly, a 
város  érdekeit  szolgáló  fejlesztéseket,  beruházásokat  tartalmaz,  szerencsére  egyre  nagyobb 
mértékben és  volumenben.  Látható ebbıl a költségvetésbıl is, hogy ez már egy erıs város  erıs 
költségvetése.  Ugyanakkor,  ha  abból  az  aspektusból  nézik  ezt  a  költségvetést,  hogy  mi  az  a 
legfontosabb  fejlesztés,  amely idén,  ebben a  városban  megvalósul,  amely a  városban élık  és 
dolgozók széles körét érinti, akkor az a bérfejlesztés. Ki gondolta volna 2010-ben, amikor átvették 
a város vezetését, hogy 2017-re idáig jutnak? Ki gondolta volna 2010-ben, amikor ez a város több, 
mint  tíz  százalékos  munkanélküliséggel,  Csipkerózsika álomban,  az enyészet sorsára jutva,  18 
milliárd forintos adóssággal vegetált, hogy ez a város el fog jutni odáig, hogy adósságállományát 
ledolgozza, a munkanélküliség minimális, több ezer munkahely teremtıdik, önállóan gazdálkodik, 
odáig,  hogy nem, hogy támogatásra szorul,  hanem nettó  befizetıje  az  állami  költségvetésnek, 
köszönhetıen  a Képviselı-testületnek,  a miskolciaknak, az itt élıknek és dolgozóknak,  az itteni 
cégeknek. Ki gondolta volna, hogy mindez megvalósítható változatlan adómértékek mellett,  úgy, 
hogy nincs hitelfelvétel, a város bevételei folyamatosan növelhetıek. İk sem gondolták, de hittek 
benne és az a tevékenység, amelyet végeztek, köszönhetıen a miskolciaknak,  mára odáig jutott, 
hogy ennek a gyümölcse kézzel fogható és ebben érezhetı lesz és remélhetıleg a bérjegyzékekben, 
fizetési papírokban  szemmel látható lesz,  köszönhetıen a  polgármesterük évértékelı beszédében 
bejelentett, átlagosan húsz százalékos béremelésnek. Beszélhetnének arról, hogy a város vagyona 
folyamatosan gyarapszik, a fizetıképessége egyre inkább javul és távol kerültek a több milliárdos, 
lejárt  számláktól,  amelyeket  örököltek 2010-ben.  Csökkenı  az adósságszolgálat,  egyre több és 
egyre  jobb  fejlesztés  valósul  meg  a  városban,  azonban  úgy  gondolják,  hogy  most  arról  kell 
beszélniük, hogy  nem csak azt a fejlıdést látják a miskolciak,  amely a mindennapi  életben,  a 
munkahelyteremtésben,  az  utcákon,  a  fejlesztésekben,  a  strandok  újbóli  fejlesztésében,  a 
stadionban, új buszokban és villamosokban és egyáltalán a város élhetıbbé tételében, a közrend, 
közbiztonság  fejlesztésében,  a  bőnügyi  statisztikákban,  a  fele  annyira  zsugorodó  bőnesetek 
számában tetten érhetı.  Azt gondolják, hogy a legfontosabb, amirıl beszélniük kell,  az az, hogy 
igenis látniuk kell  a miskolciaknak  a saját  zsebükben és érezniük kell  azt,  hogy  az a munka, 
amelyet  véghez vittek,  az ı  munkájuknak az eredménye,  közös siker,  nem jöhetett  volna létre 
pusztán csak a városvezetés  erıfeszítése  által.  Ehhez kellett mindannyiuk megfeszített munkája. 
Ezzel a hittel szemmel láthatóan hegyeket tudtak megmozgatni,  ráadásul olyanokat, amelyeken 
ellenzéki  képviselık is vannak.  Egyértelmő az a köszönet,  amelyet a miskolciak felé mutatniuk 
kell, ezt fejlesztésekkel, a város további élhetıvé tételével kívánják honorálni, köszönik az eddigi 
munkát,  további  bizalmat  kérnek,  folytatják  ezt.  Bíznak  benne,  hogy  minden  érintett,  vagyis 
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hatezer család esetében  valóban érdemi  és látható lesz a bérfejlesztés.  Innen kívánja folytatni a 
késıbbiekben a hozzászólását. 

Dr. Kovács László: Megköszöni Soós Attilának a felszólalást, a KDNP részérıl csatlakozik hozzá. 
Elsısorban abbéli  örömüket  kívánja  kifejezni,  amely szerint  megállapítható,  hogy  a  2017.  év 
költségvetése a béremelések költségvetése lesz Miskolcon. Orvosként különösen örül annak, hogy 
az egészségügyi és szociális területen is létrejön az átlagos húsz százalékos béremelés, amely az 
országos átlagot jócskán meghaladja, mivel az átlagos béremelés tíz és tizenöt százalék közötti. Ez 
Miskolc  vonatkozásában  jelentıs  elırelépést  jelenthet  minden  elızetes  reményeiket  és 
várakozásaikat túlszárnyalja. Egészségügyi vonatkozásban kíván szólni a költségvetésrıl. 2010 óra 
két nagy jelentıs változás történt  Miskolc egészségügyi ellátásában, amely példaértékő.  Egyrészt 
egy ekkora városban állandó, 24 órás háziorvosi ügyeletet hoztak létre, részben csökkentve ezzel a 
háziorvosok folyamatos terheit, illetve a minıségi gondozásra fordítható idı növelését érhették el. 
Másrészt  létrehozták  tavaly  a  Miskolci  Egészségfejlesztési  Intézetet,  amellyel  egy  olyan 
prevenciós programot tudtak elindítani,  amelynek remélhetıleg az elsı eredményei  már ebben a 
ciklusban  érezhetıek  lesznek.  Korábban  már  elmondta,  hogy  önkormányzatukra  az  új 
rendelkezések  szerint  csak  az  alapellátás  tartozik, tehát  a  háziorvosi,  a  házi  gyermekorvosi, 
védınıi  ellátás és a fogorvosi  ellátás.  A legfontosabb dolguk 2010. évet  követıen a  rendelık 
felújítása  volt.  Polgármester úr már említett  néhány adatot,  ezt  kiegészítve elmondja,  hogy  az 
Észak-magyarországi Operatív Program keretében 2011 és 2015 között  közel 700 millió forintot 
költöttek  arra,  hogy felújították  a  Testvérvárosok  úti  orvosi  rendelıket,  a  Gyıri  kapui  orvosi 
rendelıt, a Fábián utcai orvosi rendelıt, az Andrássy utcai orvosi rendelıt, a Latorca utcai orvosi 
rendelıt,  a  Szentpéteri  kapui  orvosi  rendelı  teljes  infrastrukturális  beruházása,  felújítása  is 
megtörtént.  2011-ben  két  nagy, lakosságközeli  alapellátási  centrumot  hoztak létre az Avason a 
Szentgyörgy  utcán  és  Diósgyırben  a  Batsányi,  Tömörkény  utcai  rendelıkben.  Ezek  az  új 
rendelıkomplexumok  kialakítása az  infokommunikációs  eszközök  használatával,  betegirányító 
modern  rendszerek  beszerzésével  együtt  történtek.  Ebben  a  két  központban  egészségügyi 
szakrendelések  is  vannak.  Nem,  hogy elviszik  a szakrendelıket,  hanem  a diósgyıri  Batsányi, 
Tömörkényi  szakrendelıkben és a Szentgyörgyi  rendelıkben még  hat szakrendelés  hetente két 
óraszámban mőködik. A TOP program fejlesztésében legújabb beruházásként Miskolcon a Corvin 
úti  orvosi  rendelı  infrastrukturális  fejlesztése  történt  meg  a  gyermekorvosi  rendelı 
vonatkozásában. Jelenleg folyamatban van a felnıtt orvosi rendelı átalakítása, a Bajcsy-Zsilinszky 
út  10.  szám alatti  orvosi  rendelı  felújítása,  a  Gyıri  kapu  99.  szám  alatti  rendelı  felújítása. 
Lyukóvölgyben  ez  év  júniusában  várhatóan  egy  teljesen  új  alapellátási  rendelıt  kezdenek  el 
építeni, amelyben háziorvosi rendelıt, gyermekorvosi rendelıt és védınıi rendelıt is kialakítanak 
és  a  Miskolci  Egészségfejlesztési  Intézetben  egy  mőködı  fogorvosi  praxis  korszerő  ellátási 
feltételeinek  kialakítását végzik  el.  Terveik  között  szerepel  a  Koboz  utcán  lévı  intézmény 
fejlesztése,  a  Bollóalja  utcai  rendelınek,  a  Malomszög  utcai  rendelınek,  a  Csehov  utcai 
rendelınek  a felújítása,  a Budai Nagy Antal utcán, a Miskolctapolcai utcán  és a Kandó Kálmán 
utcán lévı rendelınek pedig nem is felújítása, hanem reményeik szerint teljesen új rendelı építése 
fog megtörténni. Ezek a már elért eredmények, illetve a tervek magukért beszélnek, nem túloz, ha 
azt mondja, hogy talán az elmúlt negyven évben példátlan az a rendelı fejlesztési ütem, amelyet 
Miskolc város vezetése elindított.  Ha ıszinte figyelem és a város  egészségügyi  alapellátásaiért 
érzett felelısség  mőködik, akkor  az eredményeket  nem csak a  városvezetı koalíció tagjai, nem 
csak a rendszerben dolgozó orvosok és szakemberek,  nem csak a lakosság, hanem talán még a 
rendkívül kritikus ellenzéki pártok is örömmel fogadják. Bíznak benne, hogy így lesz és elfogadják 
a költségvetés egészét, amellyel nem csak a béremelések egészét tudják támogatni, hanem többek 
között az egészségügyi alapellátásban a háziorvosi rendelık felújítását is. 
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Molnár  Péter:  Kétségtelen,  hogy  a  mai  ülésük  legfontosabb  napirendi  pontját  tárgyalják,  a 
költségvetés mindig fontos. A költségvetés egy város, ország, de egy család számára is egy nagyon 
fontos  mutató,  tükör.  Egy  költségvetés  egyértelmően  megmutatja  azt,  hogy  állnak.  A KDNP 
támogatja ezt az elıterjesztést,  mert meglátásuk szerint  jó az irány,  amelyen a város 2010 óta 
utazik.  Muszáj  visszautalni  arra,  hogy  el  ne  felejtsék  a  miskolciak,  hogy  hosszú  évekig 
Polgármester úr vezetésével nagyon kemény romeltakarítási munkába kezdtek, el kellett takarítani 
azokat a romokat, amelyeket a szocialistáktól megörököltek.  Ebben az eltakarításban kétségtelen 
tény, hogy óriási segítség volt számukra az elızı ciklusban, 2014 elıtt a FIDESZ-KDNP Kormány 
részérıl  nyújtott  adósságkonszolidáció.  Ez  azt  jelentette  számukra,  hogy  azt  a  több,  mint  35 
milliárdos  adósságtömeget,  amelyet  a  szocialisták  felhalmoztak,  már  nem  kell  maguk  elıtt 
görgetni.  A  költségvetésben  már  nem  kell  olyan  sornak  szerepelnie,  hogy  évrıl-évre  hány 
milliárdot  fizet  vissza  Miskolc  városa  a  bankoknak. Ezután  tudtak  igazán  egy  építkezési 
folyamatba  belekezdeni.  Ezt már világosan látták 2014-ben a miskolci lakosok,  ezért szavaztak 
újra bizalmat számukra. A lakosságnak is látnia kell, hogy konzekvensen megyünk tovább az úton. 
Ezt  az  mutatja  meg  a  legjobban,  hogy  az  idei  költségvetés  egyértelmően  a  béremelések 
költségvetése Miskolcon.  Minden  városi alkalmazásban  dolgozó ebben az évben  érzékelni fogja 
azt, hogy az országos átlagot meghaladó módon növekednek a bérei. Biztos abban, hogy ez ki fog 
hatni a város gazdasági vérkeringésére, talán még inkább megpezsdül a már egyébként is pezsgı 
belváros.  Kiemeli,  hogy  örömmel  látják,  hogy  ez  a  költségvetés  is  tartalmazza  azt,  hogy  a 
Salkaházi Sára Programra ebben az évben is  jelentıs összeget fordítanak,  ezt a programot nem 
választási  kampánynak  gondolták,  ahogy  erre  az  ellenzéki  képviselık  2014-ben  próbáltak 
rámutatni. Bejelenti,  hogy a Jobbik frakcióvezetıje, Jakab Péter a mai napig  nem kért a  bántó 
kijelentése miatt  bocsánatot a miskolci nyugdíjasoktól,  ezért továbbra is minden felszólalásánál 
kivonulnak a közgyőlési terembıl. 

Hubay György: A költségvetés kapcsán a közbiztonságról, közrendrıl, illetve az Önkormányzati 
Rendészet  munkájáról  kíván  szólni,  a  költségvetéshez  kapcsolódó  számokat  megerısíteni, 
ismertetni. Mielıtt ezt megtenné, a költségvetés kapcsán elmondja, hogy ebben az évben szinte és 
az  elmúlt  huszonhat  évet  figyelembe  véve  példátlan  az,  hogy  ilyen  mértékő  béremelés 
valósulhasson meg a városban,  mint ahogyan az elıtte szólók is említették.  Közel 36 milliárdos 
adósságot  kaptak,  a  kormányzatnak  köszönhetıen  ettıl  megszabadultak  és  elindulhattak  egy 
emelkedı  ívelést  mutató  pályán.  Eljutottak  2017-ben  oda,  hogy  a  Polgármesteri  Hivatal,  az 
Önkormányzat és a Holding tagvállalatai, mintegy hatezer dolgozó húsz százalékos béremelésben 
részesülhet. Ez hatalmas dolog,  az ország más városában nem történt ilyen.  A hatezer dolgozó 
hatezer  családot  is  jelent,  azok,  akik  ebben  részesülnek,  jó  szívvel  veszik  az  emelést.  Az 
elkövetkezendı  idıszakban  is  megpróbálják  megteremteni  azokat  a  lehetıségeket,  amelyek 
további béremeléseket tudnak biztosítani.  Megköszöni Polgármester úrnak és a városvezetésben 
részt vevı képviselıtársainak azt, hogy ez megvalósulhat. 
A közbiztonság és a közrend vonatkozásában elmondja, hogy 2010 ıszén, amikor Polgármester úr, 
illetve a FIDESZ-KDNP Frakció átvette a várost, az egyik legfontosabb területek közé a közrend 
és a közbiztonság megszilárdítása tartoztak. Igyekezett a városvezetés a lakosok biztonságérzetét 
növelni  az  intézkedésekkel.  2010-ben,  október  elıtt,  amikor  még  az  elızı  városvezetés 
funkcionált,  nem önkormányzati rendészet mőködött, hanem fıosztályként közterület-felügyeleti 
és rendészeti  központ.  Próbált utánanézi annak, hogy ez akkor milyen költségvetéssel dolgozott, 
190 millió forinttal gazdálkodhattak.  2013-ban létrejött az önkormányzati  rendészet,  ekkor 256 
millió forintot kapott a költségvetésbıl, a tavalyi éven 650 milliót, majd ebben az évben már 750 
millió  forinttal  gazdálkodhat.  A harmadik  összevonásnál  szeretne arról  szólni,  hogy  65 millió 
forintot kap a Megyei Rendırkapitányság járırözésre, innen kívánja folytatni mondandóját.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselı  úr figyelmét,  hogy lejárt  a  hozzászólására 
rendelkezésre álló idı. 
Dr. Tompa Sándor képviselınek jelzi, hogy nem ı vezeti az ülést.

– Dr. Tompa Sándor a háttérben ellenvéleményét fejezi ki. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Dr. Nánási-Kocsis Norbertnek.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: A mai nap egyik legfontosabb elıterjesztése a költségvetés, amely a 
béremelések költségvetése. Fontos megemlíteni az elızményeket. Miskolcon nyolc évig szocialista 
városvezetés volt,  amely bebuktatta a város költségvetését,  óriási adósságot és hiányt halmozott 
fel.  A  jobbikosok  bírálni  fogják a  költségvetést,  amelyhez  nem értenek  szakmailag,  valamint 
érdemben sem tudnának olyat mondani,  amely rossz benne. Megnézte Ózd város költségvetését, 
amely már február 2.  napján elkészítette költségvetését,  amelynek bevétele 3,4 milliárd forint, 
kiadása 4,2 milliárd forint  és 818 millió forint hiányt állapít meg, amely a bevétel 24 százaléka. 
Ennyire  nem  tud  egy  jobbikos  városvezetés  gazdálkodni.  Az  indokolás  alapján  a  lakosság 
számának csökkenése miatt 6,8 millió forinttal csökken a mőködési támogatás. Ez azt jelenti, hogy 
Ózd  városának  a  Miskolc  városához  mért  lakosságszám csökkenése  több  mint  négyszerese. 
Gratulál ahhoz, hogy a jobbikosok Miskolc lakosságcsökkenését említik, ugyanis Ózdon, jobbikos 
városvezetés alatt ennek a négyszeresét tudja produkálni. Látszik, hogy nem tudnak gazdálkodni, 
de majd hallják a bírálatukat. 
Miskolc  bevétele  31,4  milliárd  forint,  kiadása  31,4 milliárd  forint.  Ilyennek  kell  lennie  egy 
költségvetésnek,  amelyet  egy  felelıs  városvezetés  hoz  létre.  A városban  napirendre  került  a 
béremelés,  amely  közel  húsz  százalékos  átlagosan,  amely  hatezer  miskolci  családnak  jelent 
növekedést a bevételében. Ez egy olyan összeg, amely a dolgozók tekintetében a város gazdaságát 
és a fogyasztás színvonalát is jelentıs mértékben  elıre tudja mozdítani.  Az országban átlagosan 
tíz-tizenöt százalékos béremelések voltak,  azonban Ózdon ezt is sikerült alulmúlni,  le is írják az 
elıterjesztésükben, hogy csak azért hajtják végre a béremelést,  mert erre magasabb jogszabály 
kötelezi ıket, amely 68 millió forint többletkiadást okoz a költségvetésben, ezért csak a minimális 
béremelést adják meg az ott dolgozóknak. Maguktól valószínőleg egy forintot sem adnának. 
Kiemeli az iparőzési adó bevételét, amely mértékében nem emelkedett, azonban összegben átlépte 
a  10  milliárd  forintos  összeget,  amely  egy  olyan  gyönyörő  adat,  amelyrıl  soha  nem  mertek 
álmodni.  2010 elıtt,  a szocialista idıszakban  ez csak 6 milliárd körül  mozgott.  Innen kívánja 
folytatni gondolatmenetét a következı felszólalásában.

Badány Lajos: Képviselıtársától eltérıen nem Ózd város költségvetésével, hanem Miskolc város 
költségvetésével kíván foglalkozni, tekintettel arra, hogy azért ülnek ebben a képviselı-testületben, 
hogy ezt tárgyalják meg. Látszik, hogy az elızı költségvetés derőlátását követve az idei tervezet 
sem számol hitelfelvétellel,  a felhalmozási egyenleg hiányát  mőködési célú bevételekbıl kívánja 
finanszírozni mintegy  1,5 milliárd forint összegben.  Egy hosszabb távú koncepció és egy  stabil 
gazdálkodás  esetén  ezzel  önmagában  egyet  is  érthetnének,  azonban  óvva  intene  a  túlzott 
optimizmustól, hiszen nyilvánvalóan látszik, hogy folyamatosan zajlik a 2012-2014. évi fejlesztési 
hitelek  lehívása,  amely  az  elkövetkezendı  három  évben  azt  eredményezi,  hogy  masszívan 
emelkedni fog a hitelekre történı kamatfizetési kötelezettség, illetve a tıketartozás is. Bár nıttek 
az  adóbevételek,  felhalmozási  oldalon  még  mindig  rendkívül  alacsony  a  saját  forrás  aránya. 
Fejlesztésekre  az államháztartáson belülrıl  jövı  támogatásokból  költhetnek,  évek óta az uniós 
támogatások tartják életben a beruházásokat. A 2014-2018. évi uniós támogatási ciklust követıen 
ezek a források is jelentısen megcsappanni látszanak, az eredeti 35 milliárdos elıirányzatból már 
csak 7 milliárd áll rendelkezésre, amelybıl mindössze 2,9 milliárd forintot építettek be a jelenlegi 
költségvetésbe.  Látható  az  is,  hogy  a  2017.  évi  beruházások  döntı  hányadát  az  elızı  évrıl 
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áthúzódó, el nem végzett feladatok adják, amelyek a zárszámadást követıen közel másfélszeresére 
emelik a költségvetés fıösszegét. További súlyos problémát okoz a lakosság jelentıs elvándorlása, 
amelyet  az alacsony bérszínvonal  generál.  A népességcsökkenés által  a lakosságszámra vetített 
adóerı  növekszik  és  az  köztudott,  hogy a kormányzati  támogatások az  adóerı  növekedésével 
csökkennek.  Kiegyensúlyozott  fejlıdést  biztosító  városban  az  adóbevételek  a  lakosságszám 
növekedésével járnak együtt, vagy legalábbis stagnálásával, így Miskolc esetében elıfordulhat az a 
visszás helyzet,  hogy tılük jobb gazdasági pozícióban lévı  városok nagyobb állami támogatást 
fognak kapni.  Városuk számára kiemelkedı fontosságú  a jól képzett munkaerı helyben tartása, 
amelyet  nem  minimálbéren  tengıdı,  Ukrajnából  importált  munkavállalókkal  kell  biztosítani, 
hanem  magasabb  szaktudást  igénylı  és  magasabb  fizetést  is  biztosító  vállalkozások 
idecsábításával. Felhalmozási oldalon az egyetlen nagyobb összeg a Területi Operatív Programhoz 
kapcsolódó ipartelepek infrastrukturális  fejlesztésére vonatkozik.  Felhívja a Közgyőlés figyelmét 
az úgynevezett Észak-keleti Ipari Parkra, amely a Besenyıi út, Zsigmondy út és Sajószigeti utak 
által  határolt  terület,  amely közvetlen, jó kapcsolattal bír  az autópályára.  Ezen a területen már 
kiépített infrastruktúrával rendelkeznek, tehát önkormányzati beruházás nélkül is lehetne oda vinni 
a befektetıket. Sajnos itt évek óta nem történik semmilyen elırelépés. Fel kell venni a kapcsolatot 
az elhagyott ipartelepek tulajdonosaival és ki kell közvetíteni azokat a potenciális befektetıknek, 
nem pedig  a miskolci  repülıtér felszámolásán munkálkodni.  Szükséges megemlíteni a Vasgyár 
problémáját is, annak rekultivációjával, vagy pedig a terület egyéb módon történı hasznosítására is 
átfogó rendezési tervet kell  készíteni és az ehhez kapcsolódó  pénzügyi forrásokat is biztosítani. 
Miskolc leépülését jelképezı torzó nem maradhat örök mementóul a város közepén. 

– Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Tájékoztatja  Képviselı  urat,  hogy  ukrán  vendégmunkások 
nincsenek Miskolcon.
Megadja a szót Katona Ferenc képviselınek.

Katona Ferenc: Ahogyan Polgármester úr is említette, szerénytelenség nélkül kijelenthetı, hogy 
az  idei  költségvetési  tervezetük  az  elmúlt  hat  év  kitartó,  takarékos  gazdálkodásának  és  a  jó 
döntések sorozatának gyümölcse. A sorok közül sok minden kiolvasható, például az is, hogy nem 
csak a befektetık kedvelték meg Miskolcot, hanem a turisták is. Senki nem gondolta volna, hogy 
2010-ben  a Selyemréti Strand megnyitása után  már a második fejlesztés elıtt áll,  2017-ben új, 
sportolásra alkalmas medencével, vagy azt, hogy valóban megvalósul Tapolcán a strand második 
üteme.  A Diósgyıri  Vár  beruházása folytatódik,  környezete  rendezett lesz.  A történelmi  Avas 
munkálatai  elkezdıdnek,  Lillafüred  gyógyhellyé  válik.  A  Bükki  Nemzeti Park  pályázat 
segítségével  a volt Herman Ottó emlékpark területén megvalósítja a Szeleta interaktív attrakciót. 
Megjegyzi, hogy ha a magántıke befektet a turizmusba, ott nem lehet rossz a helyzet, például az 
Avalon Park,  vagy Libegı Park.  A turisták akkor keresnek fel egy-egy térséget, ha van alkalmas 
infrastruktúra,  minıségi szolgáltatások,  emellett biztonságban  érzik magukat.  Miskolcon mindez 
megvan.  Alátámasztásként  statisztikai  adatokat  kíván  ismertetni  a  2016-os  évet  illetıen.  A 
vendégéjszakák  számában  10  százalékos  növekedés  volt,  az  országos  átlag  7  százalék.  A 
kereskedelmi szálláshelyek bevétele közel 3 milliárd forint,  ezzel országos elsı  helyet értek el. 
Közel  167  ezer  vendég  majdnem  360  ezer  vendégéjszakát  töltött  a  városban.  A növekedés 
százalékos mértékét tekintve az országos harmadik helyet foglalják el. Ezek biztató számok, de aki 
megáll, az lemarad, tehát folytatniuk kell a fejlesztéseket, hogy minél jobb pozíciót tölthessen be 
Miskolc és térsége. Örömmel tapasztalja, hogy az 1. választókörzetben is lesznek beruházások az 
idén, például kerékpárút, a legforgalmasabb önkormányzati utak is megújulnak, az orvosi rendelı 
felújítása  remélhetıleg befejezıdik a Bajcsy-Zsilinszky utcában, valamint az említett  Selyemréti 
Strand is  bıvül.  A lehetıségeihez mérten  folytatni  kívánja  a  tavaly elkezdett  járdafelújítást  a 
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Selyemréten  és  néhány  fedett  buszvárót  is  tervez.  Nem  közgazdász,  de  azt  tudja,  hogy  a 
szintentartás sem könnyő.  Javasolja,  hogy maradjanak szerények  és alázatosak a  cél érdekében, 
amely nem más, mint az élhetı és szerethetı város. 

Dr.  Simon  Gábor:  Ahogyan  korábban  már  elhangzott,  ez  a  hetedik  költségvetése  a 
városvezetésnek.  Sajátossága  ennek  a  Közgyőlésnek,  hogy  van  az  a  becsípıdés  néhány 
képviselıtársánál, hogy  még mindig arról beszél a hetedik költségvetésük kapcsán, hogy  az az 
elıtt elmúlt nyolc év miért nem volt jó. Ezt betegségnek tartja, de lehet máshogy is szemlélni. A 
hetedik  költségvetéssel  kapcsolatosan  fontos  a  tendencia  és  ha  megnézi  a  városvezetés  elsı 
költségvetését,  akkor  a  kettıt  összehasonlítva  egyértelmően  megállapítható,  hogy  amit  a 
városvezetés  csinál,  az  a  leépülés  költségvetése,  a város  leépítése,  folyamatos,  szisztematikus 
kirablása. Ezt a városvezetés úgy mondja, hogy az állam törvénnyel bizonyos feladatokat elvett és 
nem tudnak vele mit csinálni. Kétarcú politika folyik, gyakran hivatkoznak a saját Kormányukra, 
amikor a saját Kormányuk pedig elvesz  ettıl a várostól,  akkor azt mondják, hogy ez egy külsı 
adottság,  amellyel nem tudnak mit kezdeni.  2011-ben a város a saját mőködtetésére  az eredeti 
költségvetésben,  amely  egyébként  jelentısen  megnövekedett,  35  milliárd  forintot  tervezett, 
jelenleg 25 milliárd  forint a terv  és itt csak a mőködésrıl beszél és nem a fejlesztésekrıl.  A 10 
milliárd forint elvonása azt jelenti, hogy bizonyos mőködési zavarok folyamatosan elıállnak. Elég 
az elmúlt idıszak hóhelyzetére utalni, leesett nem kevés hó, amely hetekre megbénította a várost. 
Hallották, hogy minden szuper,  amelyet három dologgal kívántak alátámasztani.  Egyrészt azzal, 
hogy nı az adóbefizetés,  másrészt azzal, hogy a városvezetés nagyon ügyesen fogja elkölteni az 
Európai  Unió  pénzeit,  harmadrészt  pedig  bérfejlesztésben  gondolkodnak,  illetve  ezt  ma 
megszavazzák. Véleménye szerint mindhárom érv hamis. Az elsı érv az, hogy nı az adó, amely 
valószínőleg igaz. Ez azért hamis érv, mert a városok között mostanra egy adóverseny alakult ki, 
amelyben azzal  büszkélkednek,  hogy  Miskolcon a  maximum adót  szedik  el  a  vállalkozóktól. 
Ennek  az  a  következménye,  hogy  az  elmúlt  fél  évben  bejelentett  magyarországi  jelentıs 
fejlesztések közül egy sem Miskolcra jött. Debrecen ebben az adóversenyben azt érte el, hogy az 
elmúlt egy hónapban két jelentıs, több ezer  fı foglalkoztatását lehetıvé tévı  munkahelyteremtı 
beruházást  jelentett be.  Miskolc ilyennel nem tud büszkélkedni,  amelynek ez az egyik oka. Nem 
csak  az,  hogy  Debrecen  sokkal  erıteljesebben  lobbizik,  hanem  az,  hogy  a  városvezetés a 
büszkeségként felrajzolt  adóval  ezt az adóversenyt  és ezzel a város pozícióit  veszélyezteti.  Az 
Európai Uniós pénzekkel kapcsolatosan elmondja, hogy nincs kétsége afelıl, hogy azokat el fogják 
költeni.  Elolvasta Soós Attila  egy évvel  korábbi  felszólalását,  ugyanazzal büszkélkedett,  hogy 
nagyszerő lesz a 2016-os év,  elindul a fıtér, Tapolca fejlesztése  és a vár. Ezek nem indultak el, 
most ugyanezzel büszkélkednek. Ha így haladnak,  látva a költségvetés számait, akkor  jövıre is 
azzal büszkélkednek  majd,  hogy 2018-ban biztosan  elköltik.  A harmadik  tétel  a  bérfejlesztés 
kérdése.  A  hetedik  költségvetésnél  a  városi  alkalmazottaknak  húsz  százalékos  béremelést 
jelentenek be,  amelyet ha elosztanak az elmúlt évekre és visszaemlékeznek a tavalyi  sztrájkra, 
amikor három százalékos emelést akartak a dolgozók, akkor ezek az eredmények elég szerénynek 
mondhatóak. Emlékezteti a városvezetést, hogy ezalatt a hét év alatt  közel tizenegyezer miskolci 
hagyta  el  a  várost,  akik  döntıen  azért  mentek  el,  mert  az  elmúlt  hét  évben  elfelejtettek  a 
bérfelzárkóztatással foglalkozni. 

Dr. Kiss János alpolgármester:  Megköszöni a hozzászólást. A költségvetési vitában részletesen 
reagálni  fognak  a  szavaira.  Ha  Képviselı  úr  azt  mondta,  hogy  a  húsz  százalékos  béremelés 
szerény,  akkor  arra  azt  tudja  mondani,  hogy  bár  az  ı  idejükben  lettek  volna  ilyen  szerény 
béremelések. 
Megadja a szót Barta Gábor képviselınek.
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Barta Gábor: Miskolcon az elmúlt hat évben, mióta a FIDESZ-KDNP irányít, teljesen megújult a 
közösségi  közlekedés.  Harmincegy új  Škoda villamos és  hetvenöt  CNG technológiás,  sőrített 
földgázhajtású busz járja az utakat. Megújultak és folyamatosan megújulnak a buszmegállók és a 
villamosmegállók, amelyek több mint száz okos led panellel vannak felszerelve. A villamosokon 
free  wifi  szolgálja  ki  az  utazóközönség  igényeit  és megújult  a  Bagolyvár  is,  mint  villamos 
végállomás  és  közösségi  szolgáltató  komplexum,  amelyben a  közlekedés  irányítása  mellett 
kerékpár kölcsönzı, rendészeti központ, bérelhetı irodák, valamint március 6. napjától  könyvtári 
szolgáltató  hely  is  lesz.  Miskolc  attól  lett  és  lesz  modern  város,  hogy  az  új,  korszerő  és 
környezetbarát jármővek mellett elkötelezte magát az integrált szolgáltatási fejlesztések iránt. Ezek 
a közlekedési kártyarendszer bevezetése,  digitális közigazgatás,  free wifi szolgáltatás,  intelligens 
szoftverek  és  kamerák,  diszpécser  központok,  intelligens  forgalomirányítási  rendszer,  torlódás 
detektorok és még sorolhatná. Miskolc ezen eredményei azt igazolják, hogy 2010-tıl  a rendkívül 
takarékos  gazdálkodás,  amely  Dr.  Kriza  Ákos  polgármester  vezetését  jellemzi,  meghozta  az 
eredményét.  Ha  nem  lennének  jók  a  költségvetési  és  gazdálkodási  folyamataik  és  azok 
végrehajtása  nem  szisztematikusan  történne,  akkor  folytathatták  volna  azt  az  eladósodási 
folyamatot,  amely a szocialista városvezetést  jellemezte,  azonban szerencsére nem így történt. 
Kéri, hogy ezek alapján támogassák a 2017. évi költségvetésüket. 

Szilágyi Szabolcs: A meghívó szerinti 1. napirendhez kíván hozzászólni. A városi munkavállalók 
számára történı béremelés szükséges és idıszerő, ez ellen nekik sincs ellenvetésük. Kérdése ezzel 
kapcsolatosan, hogy ık is megkapják-e januárra visszamenıleg,  ahogyan a polgármester  és az 
alpolgármester  fizetése esetén a  rendelet fogalmaz. Mindamellett  a  költségvetési  rendelet  nem 
tökéletes.  Mi  sem bizonyítja  ezt  jobban,  mint  az,  hogy  Pakusza  Zoltán  képviselıtársa  nyolc 
módosító  indítványt  nyújtott  be,  Badány  Lajos  hármat,  ı  pedig  szintén  hármat.  Mindegyik 
probléma súlyos és halasztást nem tőrı feladatok elvégzésérıl szól. A költségvetés megállapítása 
elıtt Pakusza Zoltánnal elızetes egyeztetést kezdeményeztek Polgármester úrnál, aki nem reagált a 
megkeresésükre. Ezzel nem ıket, hanem a miskolciakat, avasiakat, perecesieket hagyta cserben. A 
Felsıruzsin körút 21. szám csapadékelvezetı rendszer kiépítésével kapcsolatban súlyos hibát vétett 
a városvezetés,  amikor a tavaly év során beadott  2016. évi  költségvetési módosító indítványát 
leszavazta a kormánypárti többség. Tavaly is terítéken volt, idén is benyújtotta. Tavaly azonban 
még érvényes volt a 2013-ban, a város által elvégzett mőszaki terv, így ha ezt már tavaly elfogadta 
volna a FIDESZ-KDNP, akkor a mőszaki terv  megalkotásának költsége nem lett volna kidobott 
pénz. Most újra engedélyeztetni kell,  amely szerény becslések szerint is 450 ezer forint.  Soós 
Attila szavaival élve, ki gondolta volna, hogy a Felsıruzsin körút 21. szám lakóinak kálváriája 
idáig fog jutni, hogy az alagsorban az elektromos berendezésekben áll a víz. Elhívta a lakókat a 
Közgyőlésre,  lássák  ık is,  hogy kik  azok,  akik  döntenek a sorsukról,  a  fejük  felett,  lássák  a 
monitoron  a  neveket,  hogy  kik  azok,  akiket  hidegen  hagy  az  ı  problémájuk.  Ha  van  a 
városvezetésben  egy  cseppnyi  alázat  a  miskolciak  felé,  akkor  félreteszik  a  pártpolitikát  és 
megszavazzák a módosító indítványát. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megköszöni  a  hozzászólást.  Tájékoztatja  Képviselı  urat  és 
mindenkit, akit ez a kérdés érdekel, hogy mivel a költségvetés egész  év vonatkozásában tervez 
mőködési költségeket, ezért nyilvánvalóan következik belıle, hogy azok a béremelések, amelyeket 
a  költségvetés  biztosít,  január  1.  hatállyal,  visszamenılegesen  megérkeznek mindenki 
bankszámlájára.
Azt a felvetést, hogy a költségvetés azért nem  tökéletes, mert a Jobbik módosító indítványokat 
tudott  hozzá benyújtani,  nem tudja komolyan venni.  Azok a módosító indítványok sem voltak 
tökéletesek, forrásként mindenhol az általános tartalékot jelölték meg, tehát nem búvárkodtak a 
költségvetés rejtett összefüggéseiben, nem vették a fáradtságot, hogy más jogcímet nevezzenek 
meg fedezetként.
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Kovácsné  Budai  Mária:  A  költségvetéshez  kíván  hozzászólni.  A  2017.  évi  költségvetési 
javaslatban beruházási feladatokra 5,2 milliárd forint szerepel. Ebbıl a pénzbıl a miskolciak nagy 
örömére számos út újulhat meg, lehetıség nyílik újabb iparterület fejlesztés megvalósítására is, 
amelynek  eredményeként  újabb  munkahelyek  jöhetnek  létre  a  városban.  Mindemellett  az 
önkormányzat biztosítja az önerıt a tervezett uniós fejlesztésekhez is. Emlékezteti a jelenlévıket, 
hogy már 2016-ban is a város szinte valamennyi területén, például oktatás, egészségügy, szociális 
terület,  gazdaságfejlesztés céljára is jelentıs összegek szerepeltek a költségvetésben, amelynek 
megvalósítása is zajlik és már látható eredményei lesznek. Számvetést készített az elmúlt évek 
vonatkozásában, 2010-tıl a választókörzetében összességében több, mint 1 milliárd forint értékben 
megvalósult  beruházásokról.  TOP pályázatból valósult  meg a Brunszvik Teréz Tagóvoda teljes 
körő megújítása 120 millió forintból. A Gyarmati Dezsı Sportiskola felújítása 500 millió forintból, 
csapadékvíz elvezetı épült meg az Árok, Szellı, Cserhát és Estike utcákban 120 millió forintból. A 
Bruckner Gyızı utca teljes hosszában  ivóvíz-vezeték csere, teljes aszfaltozás történt 100 millió 
forintért. Több utca, járda aszfaltozása történt meg a Tizeshonvéd, Forrásvölgy, Felmezı és Feszty 
Árpád utcákban 100 millió forintért. Ebben az évben megújul a körzetében lévı, TOP pályázaton 
belül a Mátyás Király utcában lévı MESZEGYI épület 58 millió forint értékben. Ezen felül az 
éves 12 millió forintos keretbıl minden évben kisebb beruházások valósulhattak meg, valamint az 
intézmények támogatása több esetben ebbıl  történt. Örül,  képviselıtársai  nevében is beszélhet 
arról, hogy az idei éven is megmarad ez a keret, így továbbra is lehetıség lesz a lakosság igényeit 
szem elıtt tartva, számos felújítást, kisebb beruházást elvégezni. 
A húsz százalékos béremeléssel kapcsolatosan elmondja, hogy számos ismerıse úgy kommentálta, 
hogy igen jól megy az önkormányzatnak, ha ezt megteheti. Igen, köszönhetıen ez többek között a 
korábbi évek fegyelmezett költségvetésének. Nagy öröm számára is és annál jobban örül, mindig 
azzal  vádolják  meg  képviselıtársaik,  hogy  csak  a  nyugdíjasokat  veszik  figyelembe.  Íme 
bizonyíték, hogy a munkavállalókat is mindig figyelembe veszik és nagyon szép béremelésben 
részesülnek. 

Bartha György:  Kovács László által  elmondottakra kíván reagálni.  Amit  elmondott az orvosi 
rendelık  fejlesztésével  kapcsolatban,  annak  minden  miskolcinak,  ellenzéki  képviselınek  is 
tetszenie kell, mert a normális ember örül,  ha a miskolciak ilyen körülmények között,  jobb és 
kulturált  környezetben tudnak  menni  orvosi  ellátást kapni.  A  szelektív  emlékezetet  kívánja 
helyretenni.  A  Diósgyıri  Egészségház  és  a  Szentgyörgy  utcai  Egészségház  a 2010  elıtti 
önkormányzat által  beadott pályázat  és döntés alapján került megépítésre. Az, hogy a jelenlegi 
városvezetés ezt is szeretné a saját fejlesztésének betudni, azt megérti, de a miskolciaknak tudnia 
kell, hogy nem volt minden olyan szörnyőség 2010 elıtt, mint ahogyan elmondják. A Szentgyörgy 
utcai Egészségház alapkı letétele három héttel az önkormányzati választás után történt, tehát nem 
lehet azt mondani, hogy három hét alatt minden el lett intézve és minden rendben lett volna.
Két  módosító  indítványról  is  beszélni  kíván,  amelyeket  a  választókörzetével  és  Diósgyırrel 
kapcsolatosan adott be.  Az egyik a Bölcs utca, amely Diósgyır  fıutcájáról az egyetlen fıutca, 
amely még nem rendelkezik  szilárd burkolattal.  A lakók  nagyon várják,  ebben az évben még 
érvényes kiviteli tervvel rendelkezik. A másik a Páli Szent Vince Szeretetszolgálat támogatása. Ez 
a civil szervezet Diósgyırben fontos munkát, áldásos tevékenységet végez,  sok embernek segít. 
Megérdemlik, hogy külön támogatást kapjanak az önkormányzati költségvetésben. Ezzel lehetne 
elismerni azt a munkát, amelyet az emberekért végeznek. 

Deák-Bárdos Mihály: A költségvetéshez kíván hozzászólni.  Az ellenzék állítása ellenére ez a 
fejlesztések és béremelések költségvetése. Választókerülete kapcsán örül annak, hogy a sporttal 
kapcsolatos feladatokra, rendezvényekre, támogatásokra és fejlesztésekre az elmúlt évekhez képest 
sokkal magasabb keretek állnak  a  rendelkezésre. A Miskolci Sportcentrum és a Miskolci Városi 
Sportiskola vonatkozásában a mőködési  támogatásra idén 10%-kal  több jut.  Szintén 10%-os a 
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növekedés a Miskolc Városi Szabadidıközpont üzemeltetésével kapcsolatos feladatfinanszírozás 
tekintetében.  Soha  nem  látott  mértékő  a  hazai  és  a  nemzetközi  sportversenyek  rendezésének 
támogatása,  amely  tovább  öregbítheti  Miskolc  hírnevét  a  sportvilágban.  A fejlesztések  terén 
megemlíti  azt, hogy a 2016-17. évi TAO-s pályázati önrész másfélszeresére nıtt a tavalyi évhez 
viszonyítva. Ezek a támogatások elısegíthetik a régóta húzódó infrastrukturális fejlesztéseket. 
A béremelések témaköréhez elmondja, örömmel tolmácsolja a Miskolci Sportcentrum és a Miskolc 
Városi  Sportiskola  minden  dolgozója  nevében,  hogy  a bérrendezésnek  köszönhetıen  az  idén 
átlagosan 20%-kal több pénzt tudnak hazavinni. Miskolcon az elmúlt idıben a sport növekedési 
pályára állt, a  Kormány által támogatott stadionépítéseknek köszönhetıen mind infrastrukturális, 
mind létszám, mind eredmények tekintetében. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. –

Jakab Péter: Meghallgathatták ismételten a szokásos fideszes örömódát, hogy Miskolcon minden 
szép és jó, a fejlıdés megállíthatatlan, a béremelés rekordszintő. A probléma az, hogy nem ez a 
valóság.  A valóság az,  hogy Miskolcon nem a bérek emelkednek rekord mértékben,  hanem a 
dolgozói szegénység, a nélkülözés és a lemondás. A költségvetés legfontosabb fokmérıje mindig 
az, hogy egy adott büdzsé mennyire tud hozzájárulni az itt élı munkavállalók béremeléséhez. A 
mostani  költségvetés  10-bıl  1  munkavállaló  béremelését  teszi  lehetıvé.  Azokét,  akik  az 
Önkormányzatnál dolgoznak. Megjegyzi, nyilván, ha az ı bérüket nem emelnék most meg, akkor 
jó eséllyel már az idén megbénulna a város mőködése. A kérdés az, hogy mi van a többi 9-el. A 
munkavállalók 90%-ának béremelésérıl  miért  nem szól ez a költségvetés? A Jobbik az elmúlt 
idıszakban három alkalommal is benyújtott egy javaslatot, amelyben azt kezdeményezték, hogy 
Miskolc  Önkormányzata  a  Kormánnyal  együttmőködve  kezdeményezze  a  miskolciak 
bérfelzárkóztatását  legalább  a  nyugat-magyarországi színvonalra.  A vezetés  erre  a  javaslatra 
háromszor is nemet mondott, nemet a miskolciak fizetésemelésére. Most az elıterjesztésben pedig 
azt  lehet  olvasni,  hogy Polgármester  úr  bérét  30%-kal,  a  képviselıkét  pedig 20%-kal  emelik. 
Kérdése, hogy ezt komolyan gondolják?! Hogyan tudnak majd azok szemébe nézni, akiknek nem 
emelkedik a bére, vagy azoknak a nyugdíjasoknak a szemébe, akiknek 1,6%-kal nı a nyugdíja. 
Nem érti, hogyan mondhatnak igent a saját maguk fizetésemelésére, míg a miskolciakéra nemet. 
Ha  a  miskolciak  bérszínvonala  eléri  legalább  az  országos  átlagot,  akkor  veregethetik  meg  a 
vállukat.
Növekvı adóbevételekrıl beszélnek. Persze, hogy növekednek, amikor már azokat a miskolciakat 
is megadóztatják, akik kénytelenek voltak az alacsony bérek miatt elhagyni a várost.  Amikor az 
elvándorolt  miskolciakról  is  lehúzzák  az  utolsó  utáni  bırt  is,  azt  nem  fejlıdésnek,  hanem 
népnyúzásnak hívják. Zöld városról  beszél a vezetés, de amikor jön a hideg, akkor meg lehet 
fulladni  a  szmogtól.  Telepfelszámolásról  beszélnek, de a  Máltain  keresztül  lakásokat  adnak  a 
számozott  utcaiaknak.  Fejlıdı  városüzemeltetésrıl  beszélnek,  de ha leesik  30 cm hó,  hetekre 
megbénul  a  város  közlekedése.  Fejlıdı  turizmusról  beszélnek,  de épp most  építik  le  a  város 
szállodáját. Felesleges tovább sorolnia, mert a miskolci modell – ami valójában egy közönséges 
„Kriza-modell”  –,  az  nem  fejlıdésrıl  szól,  hanem  elszegényedésrıl,  elvándorlásról  és 
népnyúzásról. Ne legyenek erre büszkék. 

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. –

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kovács László: Bartha képviselı úrnak válaszul elmondja, minden egyes alkalommal elismeri, 
hogy a két egészségház fejlesztése az elızı ciklusban indult el, de a tényszerő adatok kedvéért azt 
is  el  kell  mondania,  hogy 2011-ben  a  jelen városvezetés idejében történt  az átadása. Kiemeli, 
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többször  köszönetet  is  mondott  azoknak  a  képviselıknek,  akik  hozzájárultak  ahhoz,  hogy 
Diósgyırben létrejött ez az egészségház. 
Szilágyi képviselı úrnak válasza, megérti azt, hogy saját választókörzetébıl hozott a Közgyőlésre 
lakosokat, de javasolja, hogyha a költségvetés konkrétan erre a problémára nem terjed ki,  akkor 
vegye igénybe saját képviselıi alapját, fejlesztési alapját és támogassa meg a lakókat ezzel, akik 
biztos  nagyon  örülnek  majd  neki.  Megjegyzi,  ha  mindazon emberekkel  akarnák  megtölteni  a 
termet, akik részesülnek – az országos átlagtól eltérıen magasabb – bérfejlesztésben, akkor kevés 
lenne a hely.
Annak is nagyon örülnek, nemcsak az egészségügyben és a szociális szférában, hanem mindenhol, 
ahol meg tudják valósítani az átlagos 20%-os bérfejlesztést. A szociális ellátás területén a 2014-ben 
– általuk – elindított  és  a lakosság körében nagy szimpátiával  kísért  Salkaházi  Sára Szociális 
Program az idén is szerepel a költségvetésben, közel 400 millió összeggel. Ez azt jelenti, hogy 
közel 1,5 milliárdos ráfordítást jelent 4 költségvetési év alatt arra a nyugdíjas korosztályra, amelyet 
kitüntetett figyelemmel kísérnek. Teszik ezt akkor is, ha ez a Jobbiknak, Jakab Péter képviselı 
úrnak nem tetszik. Megnyugtatják a nyugdíjas korosztályt, kiállnak mellettük az eddigi négy évhez 
hasonlóan,  a  következı  években,  mindent  megtesznek  azért,  hogy  ezek  a  programok 
folytatódjanak.

Dr. Tompa Sándor: A legfıbb gondjuk az egyáltalán a Közgyőléssel, hogy nem értik pontosan, 
hogy ebben az egyes napirendi pontban miért szerepelnek olyan ügyek, amelyek egyébként nem 
szerepelnek, legalábbis a hozzászólásokból az derül ki. Nem értik pontosan azt a bérfejlesztésrıl 
szóló rengeteg dicshimnuszt, amit elmondanak. Az anyagokban nem lehet keresni se, mert olyan 
formátumban juttatják el hozzájuk, amely ezt nem teszi lehetıvé. Ha tudnának, akkor se találnák 
azt  nagy  valószínőséggel,  hogy  bérfejlesztés.  Ugyanígy,  az  egészségügyrıl  szólók  –  Kovács 
képviselı  úr  által  elıadottak  –  sem szerepelnek  ilyen  módon  ebben  a  napirendi  csomagban. 
Kérdése, miért bujkálnak a valós problémák kapcsán, és miért csak a kedvenc témájukat emelik ki, 
mint például a bérfejlesztést. Látják, hogy a személyi jellegő kifizetésekre 7,4 milliárdot tervez az 
1.  napirendi  pont  keretében  hozzájuk  eljuttatott  anyag.  Arról  viszont  csak  egy  szerény utalás 
hangzott el, hogy a Holding dolgozói is részesülnek ebbıl a személyi kifizetés emelésbıl. Kérdése, 
hogy  milyen  mechanizmuson  keresztül  támogatja  a  Polgármesteri  Hivatal,  illetve  Kriza 
polgármester úr a miskolciak költségvetésén keresztül azokat a gazdálkodó szervezeteket, amelyek 
elvileg a piacon élnek, ott szerzik meg a megrendeléseket, végzik a dolgukat. Mindez nem látszik 
az elıterjesztésbıl. Egyébként jól hangzik, és minden bizonnyal azt gondolják az MVK Zrt.-nél – 
ahol tavaly 1-2%-ért mentek birokra a Holding vezetıivel, hogy valamit javuljon a helyzetük –, 
hogy a  busz- és villamosvezetık is 20%-os béremelésben részesülnek, mert ez nem derül ki az 
anyagból. Miért titkolóznak ilyen ügyekben? Nem derül ki az sem, hogyha minden ilyen szép és jó 
Miskolcon, akkor miért mennek el elsısorban a fiatalok innen, miért nı a szegénység a városban, a 
dolgozói szegénység. Az a jövedelem, amit megkeresnek, nem elegendı a családjuk fenntartására. 
Kérdése, hogy miért van ez Miskolcon és miért nem ezzel foglalkoznak. Komoly kérdés, amit 
Kovács képviselı úr is felvetett, miért érzik úgy a miskolciak, hogy romlik az egészségügyi ellátás.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megjegyzi, Jakab és Tompa képviselı urak is az elvándorlásról 
beszéltek. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyőlése komoly hely, mielıtt kimennek a pulpitushoz, 
legalább csak érintılegesen nézzenek bele a Statisztikai Hivatal által közölt adatokba, nézzék meg 
a  közhiteles  adatbázisokat.  Az  elmúlt  8  hónapban nincs  Miskolcnak  elvándorlási  vesztesége. 
Hangsúlyozza, az elmúlt 8 hónapban nem csökkent ily módon a város lakossága.
Béremelés vonatkozásában elmondja, így szó szerint leírva, hogy „béremelés”, attól még látható az 
anyagból,  ahogy Tompa képviselı  úrnak is sikerült  észrevenni,  hogy a költségvetés megfelelı 
forrást  biztosít  a  béremelésre.  Elhangzott,  hogy a Holding dolgozói  a  piacból  élnek.  Válaszul 
elmondja, hogy közszolgáltatásokat biztosítanak a miskolciaknak. Kinek kellene támogatnia ıket? 
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İk is a város alkalmazottai, csak gazdasági társaság formájában mőködnek. Hangsúlyozza, nem a 
piacból, hanem a miskolciakból élnek a dolgozók, ugyanúgy, ahogy a miskolciak által megszerzett 
jövedelembıl származnak a város adóbevételei, ebbıl tudják fenntartani azt a dolgozói állományt, 
amely a városnak dolgozik. Megtisztelı, hogy ilyen jól végezték a munkájukat az elmúlt nyolc 
évben, hogy lehetıséget tudnak így biztosítani arra, hogy az országban egyedülálló módon 20% 
feletti béremelést tudnak biztosítani. Megjegyzi, ez a szám máshol a 10 százalékot sem éri el.

Pakusza Zoltán: Reagálni kíván Nánási-Kocsis úr féligazságaira. Már megszokhatták, hogy kiáll 
és mond nagyokat,  de úgy látják,  egy dolgot  ı  sem mond el.  Ózd városának tavalyi  évben 1 
milliárd forintos spórolása volt. Ózd városát két éve irányítja a Jobbik. Jelen vezetés 2012-ben még 
nem emelt bért, közel se voltak hozzá.
A  miskolci  költségvetés  tekintetében  választókerületét  érintıen  kíván  szót  ejteni.  Szilágyi 
képviselıtársa már elmondta, hogy nagyon nagy hiányosságnak tarják azt, hogy a képviselıkkel a 
költségvetés elkészítése elıtt nincs egyeztetı tárgyalás. Ahogy minden évben, így most is a 2017. 
évre  vonatkozó  fejlesztési  terveit  leadta  a  városvezetés  felé  még  2016  nyarának  végén. 
Polgármester  urat  tavaly  is  arra  kérte  levélben,  illetve  most  januárban is,  hogy üljenek  le  és 
beszéljék át. Megérti azt, hogy vannak olyan fejlesztések, amelyekre nincs pénz. Folyamatosan azt 
mondja – 2,5 éve –, hogy bármikor szívesen leül a városvezetéssel tárgyalni. Szomorú számára, 
hogy  ez  még  nem  történt  meg,  ezért  kellett  módosító indítványok  sorát  benyújtani  a 
költségvetéshez, mert már egy kész költségvetést kaptak, amin adott esetben így tudnak változtatni 
a választókörzet érdekében. Hangsúlyozza, ezek nem légbıl kapott kérések, hanem ezek az elmúlt 
években a lakossággal, civil szervezetekkel leegyeztetett kéréseket takarnak. Nyolc költségvetési 
módosító indítványt nyújtott be, és van benne olyan, amit az általános tartalék terhére. Ez azért 
van, mert nem szeretné, ha másik választókörzet hátrányára kellene saját körzetét fejleszteni. A 
kerékpárút  fejlesztés  kapcsán  a  Miskolci  Médiacsoport  –  egyébként  nem  kötelezı  –  városi 
fenntartásából  kért  költség-átcsoportosítást.  Indítványai  javarészt  már  halasztást  nem  tudnak 
tovább tőrni. Többször küldött a vezetés levelet a perecesieknek, hogy Polgármester úr kiáll értük, 
úgy gondolja, hogy a Fidesz frakciója  megszavazza a módosító indítványait, akkor ezt tényleg 
megteszi.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Elmondja, hogy  néhány évvel ezelıtt többszörösére emelték az 
önkormányzati képviselık  azon keretét, amelyet szabadon felhasználhatnak. Ez jelen pillanatban 
12 millió forint. Megjegyzi, ez Debrecenben 3 millió. Van egy általános városfejlesztési stratégia, 
ami  visszaköszön  a  közgyőlési  anyagokban,  a  költségvetésben,  azokban  a  fejlesztésekben, 
amelyeket  a  város  központilag  koordinál.  Azért  emelték  meg  jelentıs  mértékben  az  egyéni 
képviselık  lehetıségeit,  hogy  maguk  dönthessék  el,  milyen  fejlesztések  szükségesek  az  adott 
területen és ezt kivitelezhessék. Megvan arra is a lehetıség, hogy a kivitelezést végig követhessék, 
végig beszéljék a helyi  lakosokkal,  konszenzussal  elfogadják. Felhívja Képviselı  úr figyelmét, 
hogy ez a keret nagy lehetıségeket biztosít a számára is, egyeztessen a lakosokkal és folytassa le 
ezeket a beruházásokat a saját keretébıl.

Dr.  Simon  Gábor: Hat  összevont  napirendet  tárgyalnak  most  egy  csomagban,  nehéz  így 
képviselıként reagálni. A költségvetésben Miskolc a levegı tisztaságára az éven 300 ezer forintot 
szán. Teszi ezt akkor, amikor ez elmúlt hetek, napok eseményei – ködös idıjárás és folyamatos 
szmoghelyzet  –,  azt  eredményezték,  hogy  Miskolcon  bizonyos  tekintetben  az  egészségügyi 
határérték  hétszerese is  volt  a  szállópor  koncentrációja.  Azt  tudja,  hogy a  Közgyőlés  ezt  egy 
tollvonással nem tudja megoldani. Azt is tudják, hogy a levegı minıségéért elsısorban a főtés, az 
ipari üzemek és  a  közlekedés  a  felelıs. Azt, hogy ezzel Miskolc ne foglalkozzon, azt nem tudja 
elképzelni,  hogy  erre  éves  szinten  300  ezer  forintot  szánjon,  az  azt  jelenti,  hogy  ezzel  a 
kérdéskörrel  a  város  nem foglalkozik.  Kovács  képviselı  úr  is  sokat  beszélt  ma a  miskolciak 
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egészségérıl,  és  ez is  olyan  téma,  amihez nagymértékben hozzátartozik.  A béremelés kapcsán 
elmondja, hogy Dr. Kriza Ákos havi béremelése magasabb, mint amit a levegı tisztaságára költ a 
város éves szinten.  Úgy gondolja,  ezzel  a kérdéskörrel  komolyabban kellene foglalkozni,  akár 
külön közgyőlési elıterjesztésként. A Hivatalban, az Önkormányzatnál és a cégeknél biztos vannak 
olyan szakemberek, akik a környezetvédelmi kérdésben járatosak és javaslatot tudnak arra  adni, 
hogy  mit  tud  a  város  annak  érdekében  tenni,  hogy  ezek  a  szmoghelyzetek  évrıl-évre  ne 
forduljanak elı. A lakossági tüzelıanyag kapcsán elmondja, hogy sokan kényszerőségbıl mindent 
eltüzelnek és ez nagymértékben hozzájárul ehhez a kérdéshez. Azt gondolja, ha egy napirenden azt 
írják,  hogy a városnak több 10 hektár erdeje van, akkor meg kellene nézni, hogy ezt  a kettıt 
hogyan  lehetne  összekapcsolni.  Megjegyzi,  a  költségvetésben  szereplı  300  ezer  forint  sem  a 
szmoghelyzettel  kapcsolatos  levegıvédelmet  jelenti,  hanem  Jegyzı  úr  azon  hatáskörét,  hogy 
nyáron – a pollenszezonban – különbözı kényszerkaszálásokat rendelhessen el a város különbözı 
pontjain.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, a levegı tisztáságával annyira foglalkoznak, 
hogy  a 2016.  októberi Közgyőlés alkalmával  elfogadták,  hogy  a Life Projekthez csatlakoznak. 
Megjegyzi, ez pont a levegı-tisztasággal kapcsolatos kérdéseket taglalja és erre ad javaslatokat. 
Mindez 440 millió forintot jelent. A város annyira nem foglalkozik a levegı tisztaságával, hogy 
beszereztek 75 gázüzemő  buszt,  amelyek  károsanyag-kibocsátása 90%-kal  alacsonyabb, mint a 
dízel  buszoké. A geotermális főtés,  amely gyakorlatilag 0 levegıszennyezéssel  bír,  kiváltotta a 
gázfőtés  nagyon  nagy  részét,  60%-a  a  távfőtéses  lakásoknak  geotermális  főtéssel  ellátott. 
Megduplázták  a  lakásfenntartási  támogatást,  amellyel  a  korszerő  főtıanyaggal  való  tüzelést 
támogatják, hogy ne szeméttel tüzeljenek, ami döntı részben befolyásolja a levegıszennyezést. Ha 
nem foglalkoznának vele, akkor ezek a fejlesztések, a korszerő és elıremutató főtési rendszerek 
nem jelentek volna meg a városban, nem korszerősítették volna a közösségi közlekedést.

Pakusza Zoltán: Örül annak, hogy Polgármester úr megemlítette a városfejlesztési stratégiát, mert 
2014-ben a városvezetı frakció volt  az, amely Perecest nem tette bele a fejlesztendı  területek 
listájába.  Még  egyszer  hangsúlyozza,  az  lenne  az  elvárása,  hogy  amikor  egy  képviselı  bead 
fejlesztési tervet – amely lakossági észrevételeket, civil szervezetek javaslatait tartalmazza –, akkor 
legyen  egy  költségvetés  elkészítése  elıtt  tárgyalás  errıl.  Azon  meg  tudnák  beszélni,  hogy  a 
képviselıi alapból mire költenek és mire a városi központi költségvetésbıl. Megjegyzi, a városnak 
több olyan körzete van, amely a képviselıi  fejlesztési alapon túl még pluszban kap a központi 
költségvetésbıl támogatást. A nagyságrendeket éreztetve elmondja, 3 millió jutott tavaly a perecesi 
patakmeder-tisztításra – az kötelezı  projekt  volt –,  míg a történelmi Avas vízelvezetésére 800 
millió jut majd.  A Polgármester úr által  decemberben kiküldött levélben felsorolásra kerültek a 
perecesi fejlesztések. Kiemeli, még Polgármester úr csak azokat írta ebbe bele, amelyek képviselıi 
fejlesztési alapból történtek. Tudomása szerint  egyedül  ı –  a miskolci képviselık közül – hozta 
csak nyilvánosságra a képviselıi fejlesztési alapjának felhasználását. Ha megnézik, Ctrl+C Ctrl+V-
vel  ezt  a  fejlesztési  alap  elköltését  bemásolták  Polgármester  úr  levelébe,  amelyben  meg sem 
említik,  hogy  képviselıi  kezdeményezésre,  csak  azt,  hogy  Polgármester  úr  elrendelte.  Ismét 
hangsúlyozza, egyeztetést kér az ott élıkkel.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A Képviselı  úr  által  felhozott  példa is  bizonyítja,  hogy nem 
politikai alapon osztogatják a városfejlesztési pénzeket, a Közgyőlés nem az alapján dönt. Az egész 
várost egy egységes koncepció mentén támogatják. A Közgyőlés, illetve a mellette dolgozó hivatali 
apparátus  aszerint  dolgozza  ki,  hogy  egy  egységes  városfejlesztési  koncepció  kapjon  teret 
Miskolcon.
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Soós Attila: Látható az ellenzéki felszólalásokból, hogy ıket a tények továbbra sem zavarják a 
tisztánlátásban.  Úgy  gondolja,  hogy  aki  figyel  és  aki  érdeklıdik,  az  láthatja  a  tényeken  és 
számokon keresztül is, hogy mi történik ebben a városban. A fejlıdés iránya egyértelmően pozitív. 
Simon képviselı is tanulmányozhatná felszólalása elıtt, hogy az országgyőlési képviselısége alatt 
hogyan alakultak a város bevételei és a munkanélküliség. Aki megnézi a város költségvetését, az 
láthatja,  hogy minden meghatározó feladatra 2017-ben is  egyre többet  költenek. Az anyagban 
nyomon követhetı, hogy számtalan feladatra többet költenek az elmúlt évekhez képest.  Látható, 
hogy bevételei okán is fejlıdik a város, mert ha nem így lenne, akkor nem nınének a bevételei 
változatlan  adómértékek  mellett,  akkor  nem  gondolnák  a  vállalkozók  azt,  hogy  itt  kell 
munkahelyet  teremteni.  A turisták  is  egyre  nagyobb mértékben  jönnek ide.  Ez mindannak az 
eredménye,  amit  a  városlakók,  a  magyarok  és  külföldiek  is  látnak  Miskolcból,  ami  egyre 
pozitívabb. 
Tompa  képviselınek  válasza,  hogy  Miskolc  város  költségvetésében  az Önkormányzat 
költségvetése, és az MVK bérfejlesztése az MVK mérlegében és költségvetésében található.

Dr.  Kovács  László: Amikor  2010-ben átvették  a  város  vezetését  és  beszélgettek  az  alapvetı 
céljaikról,  megfogalmazódott, hogy amellett, hogy lendítsék  ki Miskolcot a gödörbıl,  próbálják 
meg visszaadni a miskolciaknak azt a büszkeségét, amely még a 60-as 70-es években jellemzı 
volt.  Visszautal  Polgármester  úr  évértékelı  beszédére,  amikor  azt  mondta:  Miskolcon 
korszakváltás  következett  be.  A  FIDESZ-KDNP  Frakció is  úgy  érzi,  hogy  a  közös  munka 
meghozta az elsı igazi, látható eredményeit is. Az erısödı város közös munkával, közös miskolci 
sikert érhetett el, a korszakváltás fontos elemeként a béremelések költségvetését. Azért is kérik az 
ellenzéki  képviselık támogatását  a  költségvetés elfogadásához,  hogy ık is  hozzájárulhassanak 
ahhoz  a  miskolci  büszkeséghez,  amelyet  egyébként  ık  is  kértek,  hogy  a  miskolci  bérek 
emelkedjenek magasabb arányban, mint az országos átlag.

Dr. Tompa Sándor: A közvetítést nézı miskolciak értetlenül állhatnak azelıtt, hogy egy ilyen 
nagyon fontos napirend miért került összevonásra másik öt, egyébként szintén a maguk módján 
nagyon fontossal. 
Úgy érezték,  vannak olyan problémák a városban, amelynek az orvoslására muszáj  benyújtani 
módosító indítványt. Azt tapasztalják, hogy a katasztrófavédelem területén is kellene javítania a 
reakcióképességét  a  városnak.  Gondolnak  itt  a  hóhelyzetre,  ahol  a  Katasztrófavédelem  azzal 
indokolta Polgármester úr házához vezetı út eltakarítását, hogy az elsı számú vezetınek idıben a 
megfelelı helyen kell lenni. Úgy vélik, ettıl léteznek gyorsabb módszerek is, ezért javasolják azt, 
hogy a Polgármester házának közelében légijármő, helikopter leszállópályát alakítsanak ki.  Így 
meg tudják valósítani a miskolciak azon szándékát, hogy repüljön a Polgármester.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Látszik, hogy a város érdekében Képviselı úr minden erıfeszítést 
megtesz, amit a történet komolysága is mutat.

Badány  Lajos: Módosító  indítványt nyújtott  be  a  Martin-kertvárosban  évek  óta  kialakult 
tarthatatlan állapotok részleges rendezésére, amely a városrész legkritikusabb pontjain, három utca 
aszfaltburkolattal történı ellátását, illetve a csapadékvíz elvezetésének megoldását javasolja. Ezzel 
kapcsolatban  már  tavaly  tájékoztatást  kért  a  Hivatal  képviselıjétıl  és  a  Jegyzıi  Kabinet 
válaszlevelében arról tájékoztatta, hogy a probléma ismert a városvezetés elıtt, és ezt a 2017. évi 
költségvetés terhére lehet megvalósítani. Ennek figyelembevételével kéri a Közgyőlést módosító 
javaslatai támogatására.

Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert: Befejezi  korábbi  gondolatmenetét.  Miskolc  városában  2010-hez 
képest felére esett vissza a munkanélküliek aránya, ez rendkívüli mértékő bérbeáramlást generált 
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minden szinten. Kedvezı turisztikai környeztet teremtettek ahhoz, hogy a város erısödhessen. Újra 
nyitották a strandokat, de mindezen beruházásokhoz tartozik a Diósgyıri Vár fejlesztése, a Lovagi 
Tornák  Tere  és  a  Lillafüredi  Függıkert  is.  2010  óta  3  milliárd  forint  áramlott  a  miskolci 
szállásadókhoz,  ami  csak  2016-ban  17%-os  emelkedést  jelentett.  A  vendégéjszakák  száma 
kimagaslóan magasan, 66%-kal nıtt, 20-30 éve nem voltak olyan telt házak, mint amivel most 
dolgozhatnak.  Kiemeli,  hogy  Miskolc  Város  Önkormányzata  nem  kíván  hitelt  bevonni  a 
költségvetésébe,  ez az  adatsorokból  is  látható.  2010-tıl  rendkívül  takarékos városgazdálkodást 
vezetett  be  az  Önkormányzat,  valamint  pazarlásmentességet  és  jutalomstopot.  Differenciált 
béremelés 20%, ami minden miskolci családnak komoly bevételemelkedést jelent. Hangsúlyozza, 
felelıs gazdálkodást folytat a város. Összefoglalásként elmondja, Miskolc városában a 2017. évi 
költségvetés a béremelések költségvetése, a városban felelıs gazdálkodás folyik, Miskolc erısödik.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkezı, a vitát 
lezárja. Alpolgármester urat kéri, foglalja össze a vitához kapcsolódó gondolatait.

Dr. Kiss János alpolgármester: Komoly és súlyos szakmai vitán vannak túl. Idézetek kapcsán 
húz párhuzamot,  miszerint  2010-ben nem volt  olyan egyszerő  a  helyzet,  amikor az  ország és 
Miskolc irányítását átvették. Megjegyzi, Miskolc még rosszabb helyzetben volt, mint az ország. 
Úgy  gondolják,  megbecsülendı  a  teljesítményük.  Kicsit  komolyabban  kellene  vennie  az 
ellenzéknek magát, és akkor nem mondanának olyan sületlenségeket, mint a költségvetési vitában. 
Simon frakcióvezetı  által  „csekélynek”  nevezett  20%-os béremelés kapcsán válasza,  bár  az  ı 
vezetésük  idején  lett  volna ekkora  béremelés  a  miskolci  foglalkoztatásban.  A 20%-os  átlagos 
béremelést a miskolci közszférában a Fidesz úgy tudja megvalósítani, hogy a város második éve 
gazdálkodik  hitelfelvétel  nélkül.  Hangsúlyozza,  hitelt  sem kíván felvenni  a város,  azt  a  pénzt 
fordítják az emberek javára, amit egy hétéves konszolidációs idıszak eredményezett. A szocialista 
városvezetés évrıl évre 4-6 milliárd forint hitelt vett fel, a végén kijött az a 35 milliárd forint, amit 
a magyar államnak konszolidálni kellett Miskolc adósságállományának tekintetében. 
Az ellenzék részérıl visszatérı kritika a beruházáspolitikával kapcsolatban, hogy könnyő Európai 
Uniós pénzekbıl fejleszteni. Leszögezi, hogy azok a pénzek, amikbıl fejlesztenek, azok nem az 
Európai Unió pénzei, az EU-nak nincs saját pénze. Az Európai Unió pénze az, amit a tagállamok 
összeadnak. Az a pénz, ami Magyarországon úgymond EU-s pénz jogcímén fejlesztési  célokat 
szolgál, az pontosan a magyar és a miskolci adófizetık által megtermelt forintokból áll össze.
Teljességgel  visszautasítja  azt,  hogy  rossz  a  város adópolitikája.  Miskolc  is  fontolgathatja  az 
adócsökkentés  bevezetésének  lehetıségét,  de  csak  akkor,  ha  a  korábbi  problémákat  sikerült 
megoldani. 
Állandóan visszatérı kritika az ellenzék részérıl, amely lassan kifogy a kritikákból, azt még most 
is  felhozzák,  hogy  fogy  Magyarország  és  a  város  lakossága,  sokan  elvándorolnak.  Ezzel 
kapcsolatban szeretne egy tévhitet eloszlatni. Magyarország lakosságára és a fiataljaira semmivel 
sem  jellemzıbb  az  elvándorlás,  mint  a  nyugat-európaiakra.  Az  egykori  vasfüggöny  mögötti 
országokban  ez  az  arány  15-20%,  Magyarországon  ez 6,3%,  ami  teljesen  nyugat-európai 
sztenderd. Azért zavarták el a kommunistákat a rendszerváltozáskor, hogy szabadok lehessenek, ez 
a  rendszer  vívmánya,  hogy  szabadon  tanulhassanak,  dolgozhassanak  és  vállalkozhassanak 
külföldön. Ez nem a rendszer hibája, hanem a vívmánya. Megjegyzi, 2002–2010 között Miskolcon 
volt a harmadik legnagyobb lakosságvesztés. Innen indultak, és a legnehezebb konszolidáció a 
demográfiai  folyamatok  konszolidálása.  Hangsúlyozza,  le  tudták  lassítani  azokat  a  rossz 
demográfiai  folyamatokat,  amelyek  Miskolcon zajlottak. Ahogy Polgármester  úr  is  idézett,  az 
elmúlt  nyolc  hónapban  nem  volt elvándorlási  vesztesége  Miskolcnak.  Az  a  munka,  amit 
elvégeztek, az a városkép, amit Miskolc lakosainak meg tudnak mutatni, azt eredményezte 2017 
februárjában, hogy talán a demográfiai fordulatnak is eljött az ideje. Ez olyan teljesítmény, amelyet 
26 éve a miskolci politikai kormányzásban egyetlen párt sem tudott felmutatni. 
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A bérek  kapcsán  a  Jobbik  azt  mondta,  hogy 2017.  a  bérharc  éve lesz.  Ezt  megcáfolja,  nem 
bérharcot,  hanem  versenyképességi  harcot  kell  vívni  a  városoknak.  Megjegyzi,  a  bérharcnak 
elkezdıdni sem volt ideje, mert példa nélküli béremelést vezettek be a miskolci közszférában. Az 
egész  munkaerıpiacot  megmozgatják  a  béremeléssel,  ahol  pedig magasak  a  munkabérek,  oda 
áramlik a  munkaerı, ami hozza magával a beruházásokat.  A városnak egyszer kell bekerülnie a 
felfelé menı spirálba, és még jobb hírek is jöhetnek. 
A  lényeg  az,  hogy a  költségvetés  két  éve  szabad,  a  fejlesztéseikrıl  maguk  döntenek,  a 
makropályák  stabilak,  a  városnak  nincs  eladósodása, az  adóbevételek  stabilak,  a  bérek 
emelkednek, a demográfiai folyamatok megfordulni látszanak. A lényeg, hogy a fejüket fel tudják 
emelni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úr kiegészítését.
Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint az Önkormányzat humánfejlesztésével és mőködésével 
kapcsolatos elıterjesztések tárgyalásával folytatják munkájukat.

6. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Nemzeti  Színház  javára  további  bérlıkijelölési  jog 
biztosítására

11. napirend: Javaslat a Herman Ottó Múzeumot érintı döntések meghozatalára

12. napirend:Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott  II. 
Rákóczi  Ferenc  Megyei  és  Városi  Könyvtár  könyvtárigazgatói  (magasabb 
vezetıi) beosztás betöltésére vonatkozó pályázati felhívás kiírására

13. napirend:Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulással kapcsolatos döntések 
meghozatalára

Sürgısségi 1. napirend:Javaslat  a  BVSE  Miskolc  Tömeg-  és  Diáksport  Alapítvánnyal 
kapcsolatos döntés meghozatalára

Sürgısségi 6. napirend:Javaslat  az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és 
adományozásuk szabályairól  szóló 38/2004. (XI.10.)  önkormányzati 
rendelet módosítására és kapcsolódó döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A meghívó szerinti 11. napirendhez módosító indítványt nyújtott 
be.
Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottságok álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság: a  sürgısségi  6.  napirendet  tárgyalta  és  támogatta  az 

elfogadását.
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 6. napirendet tárgyalta 

és elfogadásra javasolja.
• Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: a  11.  napirend 

mindhárom  határozati  javaslatát,  valamint  a  12.  napirend  elfogadását  is  egyhangúlag 
támogatta.

• Pénzügyi Bizottság: a 6. napirendet elfogadását egyhangúlag támogatta.
• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: a  13.  napirend  mindkét  határozati  javaslatát 

egyhangúlag támogatta.

25



Dr.  Kriza Ákos  polgármester: A napirend felett  megnyitja a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkezı 
képviselıknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Deák-Bárdos Mihály: A Borsod Volán Sport Egyesülettel kapcsolatos elıterjesztéshez szól hozzá, 
személyes kötıdés okán, hiszen édesapja nyugdíjig a Borsod Volánnál dolgozott. Szívén viseli a 
miskolci  egyesületek  sorsát.  A nyolcvanas  években egy több szakosztályos  egyesület  modellt 
üzemeltetett a Volán. A létszám több mint 500 fı volt, akik különbözı sportágakban jelentettek 
országos konkurenciát. A rendszerváltás után a nehéz helyzetbe kerülı vállalatok megszüntették a 
sportegyesületek  finanszírozását.  1992-ben  három  alapító  részvételével  alakult  meg  a  Borsod 
Volán Sport Egyesület  Miskolc Tömeg- és  Diáksport Alapítvány az egyesület finanszírozására. 
Fénykorában két  ingatlannal  rendelkezett.  Az  erenyıi  focipályát  eladták a  MATÁV- nak.  De a 
mindenki által ismert Népkerti Salakmotor 2013-ban került a klub tulajdonába. A Volán SE 200 
utánpótláskorú labdarúgót foglalkoztat és versenyeztet. Az ingatlan a Népkertnél az egyesület saját 
tulajdonában van jelenleg. A jövıt illetıen körvonalazódni látszik egy együttmőködés a Volán SE 
és  a  Miskolc  Városi  Sportiskola  és  a  Miskolci  Vasutas  Sport  Klub  között.  Szeretnének  egy 
miskolci  labdarúgó  utánpótlás  központot  a  területen.  Az  elképzelések  szerint  a  létrejövı 
együttmőködés a DVTK-ban található elit képzés hátterét biztosítaná a labdarúgás iránt érdeklıdı 
gyermekek számára, egy szélesebb körő utánpótlásbázis megteremtésével. Ez a bázis az MLSZ 
által támogatott Bozsik Program felhasználásával és a Miskolci Óvodák labdarúgás iránt érdeklıdı 
gyermekeinek bevonásával történne meg. Kéri az elképzelés támogatását. 

Eperjesi  Erika:  A Miskolci  Nemzeti  Színházat  érintı  napirend  támogatását  kéri  képviselı 
társaitól, annak érdekében, hogy további bérlıkijelölési jogot biztosítsanak a színház részére. Az 
önkormányzati  bérlakásokban a színház mővészei kerülnek elhelyezésre. A társulat száma több 
mint  100 fı.  A  társulati  tagok  többsége nem miskolci  lakos,  ezért  a zavartalan  munkájuk és 
miskolcivá válásuk érdekében kiemelten fontos, hogy a színészlakásokon kívül az önkormányzat is 
biztosítson  bérlakásokat  a  fiatal  pályakezdı  színészek  számára.  Ezt  az  is  bizonyítja,  hogy  a 
budapesti és kaposvári egyetemekrıl folyamatosan jönnek gyakorlatra a fiatal mővészek. Jelenleg 
11  friss  diplomás,  fiatal  mővész  tartozik  a  társulathoz,  ami  igazolja  a  színház vezetésének 
átgondolt  tehetséggondozási  és  társulatépítési  munkájának  helyes  irányát.  Az  országban 
egyedülálló ösztöndíj programot indított a Vodafone és a Színház közösen annak érdekében, hogy 
megkönnyítsék  a  fiatal  színészek  és  táncosok  pályakezdı  éveit,  és  segítsék  ıket  a  pályán 
maradásban. Az ösztöndíj programmal olyan, az országban páratlan lépést tettek, amely jelentıs 
mértékben  járulhat  hozzá  a  fiatal  mővészek  pályafutásához,  ezzel  együtt  pedig  a  miskolci 
színjátszás és balett  hosszútávú sikeréhez. A Színház vonzereje az elıadás- és nézıszámokban 
rejlik. 2016-ban a leglátogatottabb vidéki színház volt, nézıszámban csak a budapesti Operett, a 
Madách, az Opera és a Vígszínház elızte meg. Szót érdemel a rengeteg díj és elismerés, melyben a 
a színészek, valamint az elıadások részesültek. Sikerei alapján indokolt  lenne, hogy a város a 
Színházat és a társulatot bérlakások biztosításával is támogassa. 

Molnár Péter: Mint annak a bizottságnak az elnöke amelyik a kultúráért és sportért is felelıs 
szeretne felszólalni. Ebben a kérdéskörben nagyon fontos döntéseket fognak meghozni. A város 
két magas szakmai nívón mőködı intézményérıl is szó esik, az egyik a Herman Ottó Múzeum, a 
másik a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, amelyek vonatkozásában technikai jellegő 
elıterjesztésrıl van szó, igazgatói pályázatok kerülnek kiírásra a megbízatások lejárta okán. Bízik 
benne,  hogy  a  következı  években  is  a  korábban  megkezdett  úton  halad  a  két  intézmény, 
ugyanilyen  magas  szakmai  nívóval  dolgozva.  A Borsod Volánnal  kapcsolatos  elıterjesztés  is 
nagyon fontos, mint ahogyan azt Deák-Bárdos Mihály képviselı társa is elmondta. Csatlakozik 
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képviselı úrhoz abban, hogy a nem élsportot, hanem inkább tömegsportot végzı fiatalok számára 
is jó lehetıségeket tudjanak biztosítani. Összefoglalva elmondja, hogy a miskolci FIDESZ-KDNP 
Frakció  képviselıi számára  az  a  legfontosabb  célkitőzés,  hogy  mővelt,  egészséges  miskolci 
fiatalokat neveljenek, hiszen a város hosszútávú fejlıdését, versenyképességét egyértelmően ık 
fogják biztosítani. 

Barta  Gábor: A Könyvtár  kultúrában  elért  eredményeirıl  szólna  pár  szót.  Jelentıs  fejlıdés 
tapasztalható a  Könyvtár Miskolc kulturális életében elfoglalt helyzetében. 2013. január 1-jével 
összevonásra  került  a  két  könyvtár  a  miskolci  és  a  megyei.  Az  Emberi  Erıforrások 
Minisztériumának célja az volt, hogy a nyomtatott kultúrával kapcsolatos szolgáltatások megyei és 
városi ellátási feladatai ne legyenek külön választva, hanem centralizált kezelésükkel a korábbinál 
hatékonyabb szolgáltatás valósulhasson meg országosan, vidéken és a nagyvárosokban is. Miskolc 
az elmúlt 4 évben a megyei  jogú városok közül a legeredményesebben valósította meg ezt. A 
megyében 318 településen valósítanak meg könyvtári és kulturális szolgálatot. Ez országosan a 
legnagyobb és  az  egyik  legjobban  mőködı  rendszer.  A Miskolcon belüli  könyvtárhálózat  hét 
épületben, nyolc könyvtárat mőködtet ezek közül egy muzeális könyvtárat, mintegy 10.000 m2 

területen. Nem csak a klasszikus könyvkölcsönzés érhetı el, hanem internet, e-katalógus, másolás, 
szkennelés, DVD kölcsönzés, a legfrissebb külföldi és magyar napilapok,  folyóiratok, kulturális 
rendezvények,  kiállítások  várják  a  lakosságot  és  a  tanulni,  kutatni  vágyókat.  A  Könyvtár 
népszerőségét  jól  mutatja  a  Statisztikai  Hivatal  kimutatása szerint,  hogy  2010-ben  28.000 
beiratkozott tag volt,  2015-ben már több mint  36.000. Az intézmény a közfoglalkoztatottakkal 
együtt 120 embernek ad munkát. Büszkén jelenti be, hogy eredményeik elismeréseképpen 2017-
ben magas szakmai elismerést, „Minısített Könyvtár” címet kaptak Balogh Zoltán miniszter úrtól. 
El  kell,  hogy mondja azt  is,  hogy a Magyar Könyvtárosok Egyesületének 49. Vándorgyőlését 
Miskolcon tartják, melyre 800 embert várnak. Április 11-én most is megtartják a Költészet Napi 
rendezvényüket, József Attila lillafüredi szobránál. Sokan nem tudják, hogy miskolci vonatkozása 
van az  Ünnepi  Könyvhétnek,  amely  idén  88.  alkalommal  kerül  megünneplésre.  1927-ben  itt, 
Miskolcon tartották az akkor már 49. éve mőködı  Magyar Könyvkiadók és Könyvkereskedık 
Országos Egyesületének éves közgyőlését. Itt hangzott el az a javaslat, hogy legyen egy olyan nap, 
amikor a könyveket ünnepeljük országszerte. Ezt a hagyományt Miskolc városa a mai napig híven 
ápolja és elmondható, hogy ez az ünnep miskolci gyökerekkel rendelkezik. 

Nagy-Korsa  Judit: Az  imént  elhangzott,  hogy milyen  szép eredményeket  ért  el  a  Könyvtár. 
Véleménye szerint a Herman Ottó Múzeumot is lehetne dicsérni. Szeretné tudni, mi a baj Pusztai 
doktor eddigi tevékenységével, hogyan zajlik egy ilyen pályázat Miskolcon? Van egy kiváló, a 
szakmában nagy tiszteletnek örvendı igazgatója az intézménynek, akkor miért nem fogadható el 
az  ı pályázata és miért nem lehet errıl  semmit sem tudni. Ezzel kapcsolatosan pontos választ 
szeretne kapni, természetesen nem elsısorban ı, hanem a miskolci lakosok. 
Polgármester úrtól kérdezi, hogy hányan élnek Miskolcon, mennyi a lakosság száma. 

Dr.  Kriza Ákos polgármester: Képviselı  asszonyt  arra kéri,  hogy mondja el,  amit  szeretne, 
ahelyett hogy kérdezz-feleleket játszik. 

Nagy-Korsa Judit: A meghívó szerinti  13.  napirendi  pont  elıterjesztésében van egy táblázat, 
amely szerint  Miskolc lakosságszáma 167.680 fı.  Ehhez képest  a honlapon az szerepel,  hogy 
163.000 állandó lakcímmel rendelkezı ember van Miskolcon és a 2016-os adatok szerint pedig 
158.101 fı. Ezért tette fel kérdését. Véleménye szerint ki kellene javítani valamelyik adatot. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A kérdésre válaszolva elmondja, hogy javítani a fejekben kellene. 
Tompa képviselı úr egyik kedvelt témája a város népességének csökkenése. Többféle statisztikai 
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megközelítés létezik, többek között állandó és települési népesség. Miskolcnak jelenleg 161.200 
lakosa van, de azt is pontosan meg tudja mondani, hogy például a tegnapi napon 10 fıvel nıtt a 
lakosok száma. 

Révész Péter: A Múzeumot érintı döntésekkel kapcsolatosan lenne egy kérdése. A Herman Ottó 
Múzeumnak van egy mőalkotása, amelyre győjtenek. Tudni szeretné, hogy az önkormányzat tudja-
e támogatni az ikonikus mő megmentését, vagy sem.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja a figyelmét képviselı úrnak, hogy ezeket a kérdéseket a 
közérdekő résznél kellene feltenni, mert a napirendhez ez nem kapcsolódik. 

Dr. Tompa Sándor: Az anyagban szerepel, hogy nem érkezett érvényes pályázat, de az nem, hogy 
érvénytelen érkezett-e és ha igen, akkor egészen pontosan miért lett érvénytelen. Felmerül ilyenkor 
az, hogy maga a kiírás nem volt  megfelelı,  azért nem tudtak megfelelı  pályázatot benyújtani. 
Szeretné világosan látni, hogy mi zajlik a Múzeum környékén. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megállapítja,  hogy nincs  több hozzászólás,  a  vitát  lezárja.  A 
Herman Ottó Múzeum kapcsán felmerült kérdések megválaszolására megadja a szót Dr. Alakszai 
Zoltán jegyzı úrnak.

Dr.  Alakszai  Zoltán  jegyzı: Természetesen  a  pályázati  kiírás  mindenben  a  jogszabályoknak 
megfelelı  volt.  Érvényes  pályázat  valóban  nem érkezett,  érvénytelen  pedig  csak  egy.  Az 
érvénytelenség oka, hogy a pályázó nem megfelelı erkölcsi bizonyítványt csatolt. Ilyenkor nincs 
más lehetıség, új pályázatot kell kiírni. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat 
közrendjéhez,  közbiztonságához  kapcsolódó  elıterjesztések  tárgyalásával  folytatjuk 
munkánkat.

9. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészettel  kapcsolatos  döntések 
meghozatalára

10. napirend:Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendır-f ıkapitányság  részére 
támogatás juttatására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottságok álláspontjának 
ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Pénzügyi Bizottság: A Bizottság a 9. napirend mindhárom határozati javaslatát, valamint a 

10. napirendet is egyhangúlag támogatta. 
• Rendészeti Bizottság: A Bizottság a 9. napirend I. és II. határozati javaslatát többségében, 

III. határozati javaslatát egyhangúlag, a 10.napirendi pontot pedig egyhangúlag támogatta.

Dr.  Kriza Ákos  polgármester:  A napirend felett  megnyitja a  vitát.  Hozzászólásra jelentkezı 
képviselınek adja meg a szót. 
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A vitában hozzászólók:

Hubay György: A rendészeti  téma három részre  oszlik.  Az  elsı  része  a  térfigyelı  kamerák 
áthelyezésérıl szól, egészen pontosan a DVTK Stadion felújítása kapcsán két kamera áthelyezése 
vált  szükségessé.  A rendırségi szakértık a Rendészet szakembereinek bevonásával kijelölték a 
helyszíneket a  Bertalan utca és a Kiss tábornok utca keresztezıdésénél, illetve az Andrássy utca 
94. szám elıtt. 
Második részben a Miskolci Önkormányzati Rendészet Alapító Okiratának a módosításáról esik 
szó,  ami  azért  vált  szükségessé,  mert  három alközpontot  hoztak,  illetve hoznak majd létre,  a 
amelyeket telephelyként szükséges bejegyezni. Az elsı a Nagyváthy utcában, a második Perecesen 
jött létre, a harmadik pedig a Bagolyvár, azaz az Erdész utca lesz a közeljövıben. 
A harmadik rész a Rendészet vezetıi pozíciójának pályázati kiírását tartalmazza. 2014-tıl nincs 
igazgatója a Rendészetnek, amelyet azóta egy kiváló szakember, Kovács László Csaba irányít. Az 
SZMSZ szerint azonban ezt a pozíciót is be kell tölteni.  Ez a három tétel az, amirıl a Bizottság 
beszélt, illetve amirıl tájékoztatást szeretett volna nyújtani. 
Ezeken felül a 10. napirendi pont témája, a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Rendır-fıkapitányság 
támogatása  gépjármő  beszerzéséhez,  melyre  2016-ban  6.500.000,-  forintot  már  biztosított  a 
Közgyőlés.  A mostani  döntés  ennek  a  támogatásnak  a  kiegészítése  1.800.000,-  Ft  összeggel, 
tekintettel arra, hogy a Rendır-fıkapitányság jelezte, abból az összegbıl nem tudják megoldani a 
beszerzést.  A külterületi  részeken,  mint  Lyukóban,  Pingyomon,  illetve  a  Bábonyibérc  külsı 
területén történı intézkedések miatt, nem mindegy, milyen típusú gépjármővet szereznek be. Kéri 
a Közgyőlés támogatását ebben a témában is. 
Pár dolgot még szeretne megemlíteni a Rendészet, illetve a közbiztonsági kérdések kapcsán, utalva 
elsı felszólalására. Fontosnak tartja elmondani, hogy 2010-ben 46 térfigyelı kamera és 5 autó állt 
a  rendelkezésre.  2016-ra ez 165 térfigyelıre,  illetve 92 MVK megállókban található kamerára 
bıvült,  ami  összesen  257  db.  Valószínőleg  emlékeznek  arra,  hogy  Miniszterelnök  úr  tavalyi 
látogatása alkalmával ígéretet tett arra, hogy több mint 500 kamera kihelyezése valósulhat meg 
kormányzati  támogatással.  A  szakemberek  azon  dolgoznak,  hogy  ez  rövid  idın  belül 
megvalósulhasson. A Rendırkapitányságnak ugyanúgy, mint tavaly és az elmúlt években 65 millió 
forintot biztosítanak arra, hogy a járır párosok végezhessék munkájukat. Azért nagyon lényeges, 
mert a tavalyi beszámoló alapján közel 20%-kal csökkent a bőncselekmények száma. Pár szót még 
mondott volna a Rendészet munkájáról, ha maradt volna felszólalási ideje, így azt majd következı 
alkalommal teszi meg.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Jelezni  kívánja,  hogy  Képviselı  úr  felszólalási  idejének 
meghosszabbítását  ı kérte, mert  jelezte, hogy frakció vezérszónoki felszólalást  kíván tenni, csak 
rossz gombot nyomott. 

Szécsényi Marianna: A városvezetés a miskolci  emberek megélhetésének biztosítása mellett a 
város közbiztonságának javításáért dolgozik megválasztása óta. A mai napig tart  a biztonságos 
város  megvalósítása,  az  új  miskolci  rend kiépítése. Eddig szervezeti  és  anyagi  értelemben  is 
minden évben fejlesztették ezt az új biztonsági modellt. A cél továbbra is az, hogy a közbiztonság 
ne csak egy program, hanem egy érezhetı, megélt valóság legyen. Mint a Rendészeti Bizottság 
alelnöke úgy gondolja, hogy az emberek biztonsága, és a közbiztonság egyaránt fontos és közös 
ügy. A Rendészeti Bizottság munkájában központi helyre emelte a központi helyek bejárását, a 
lakossággal  való  találkozások  alkalmával  a  problémák,  panaszok  megismerését.  Nagyon  örül, 
hogy a város rendészeti szervei ilyen kiválóan együttmőködnek. Továbbra is győjtik a lakosság 
részérıl  a  panaszokat,  jelzéseket,  hiszen a további  cél  is az,  hogy azokban a  városrészekben, 
ahonnan sok panasz,  probléma érkezik,  további  rendészeti  alközpontok létrehozását valósítsák 
meg.  Külön öröm, hogy a város elismeri a rendırök munkáját, minden évben külön jutalomban 
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részesíti  azokat,  akik  a  legjobban  dolgoznak.  Összességében  elmondható,  hogy  2010-tıl  a 
városvezetés  igyekezett  mindent  megtenni,  hogy Miskolc közbiztonsági  rendjét  elıször  helyre 
állítsa, megtartsa, majd most tovább szilárdítsa. 

Deák-Bárdos Mihály: Az Önkormányzati  Rendészettel  kapcsolatos elıterjesztés elsı  részéhez 
kíván  hozzászólni.  Örömét  szeretné  kifejezni  a  lakosság  nevében  a  két  kamera  kihelyezése 
kapcsán. Az egyik továbbra is a választókerületében maradhatott. Az új helyszín az Andrássy utca 
94.  szám alatti  körzeti  orvosi  rendelı  Stadion  utcai felıli  része  lenne,  egyrészt  a beérkezett 
lakossági kérések  alapján, másrészt  ez  közlekedésbiztonsági szempontból  indokolt. Az Andrássy 
utca megnövekedett  forgalma  miatt  fekvırendırök  kerültek  kihelyezésre  a  forgalom  lassítása 
érdekében, de emellett úgy látták, hogy  szükséges az útszakasz és az orvosi rendelıhöz tartozó 
parkoló  megfigyelése  is.  Közbiztonsági  szempontból  fontos,  hogy  a  Kárpáti  utca  és  a 
szolgáltatóház által  határolt  közterület  eseményeit,  fıként  az  oda nem illı  tevékenységeket  is 
megfigyelhetik, valamint a Kárpáti utca és az orvosi rendelı között található egy kis kivilágítatlan 
köz.  Az újjáépülı  DVTK  Stadionban rendezett  mérkızések során a környéken megnövekedett 
gyalogos,  illetve  jármőforgalom  is figyelemmel  kísérhetı.  Külön  örömére  szolgál,  hogy  a 
rendırség  a  város  segítségével  egy  új  terepjáró  gépjármővet  tud  beszerezni,  a  külsı 
peremkerületek feladatellátásához, ilyen például saját körzetében Lyukó. 

Novák Józsefné: Csatlakozik az elıtte szóló képviselıtársához. Örömére szolgál, hogy a DVTK 
Stadion  felújítása  kapcsán  áthelyezésre  kerülı  két  térfigyelı  kamera  közül  az  egyik  a  Kiss 
Tábornok és a Bertalan utca keresztezıdésébe kerül felszerelésre. A terület, a keresztezıdés és az 
oda  vezetı  utcák  közbiztonsági  és  közlekedési  okból  is  megfigyelésre  szorulnak.  A kamera 
környezetében nagy forgalmú keresztezıdés  található.  Elég sokszor  felszólalt  már  ez  ügyben, 
Pakusza képviselı úr is támogatja ebben, hiszen a Bertalan út hozzá tartozik. Széles körő szakmai 
és lakossági egyeztetések, valamint képviselıi kérések alapján lettek az új helyszínek kijelölve. A 
kamerák várhatóan visszatartó erıvel bírnak majd, hozzájárulva ezzel a közbiztonság javulásához. 
Kéri a képviselıtársakat, valamint az ellenzéket is, hogy támogassák az elıterjesztést. 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab  Péter: A  Rendészet  Alapító  Okiratának  módosításával  kapcsolatosan  szólal  fel.  A 
közelmúltban napvilágot látott egy videó, mely Csöbör Katalin országgyőlési képviselı asszonyt 
ábrázolja,  amint  védett  övezetbe hajt  be  autójával.  Akkor  kérte a Rendészet  állásfoglalását  ez 
ügyben, melyre azt a választ kapta, hogy nekik nem hatáskörük egy ilyen eset elemzése, illetve 
meghatározása. Tudni szeretné, hogy az Alapító Okirat módosítása után hatásköre lesz-e. Utóbb 
kiderült,  hogy szabálysértésrıl  volt  szó. Fontos lenne, hogy a miskolciak egyértelmően lássák, 
hogy a városban mit lehet és mit nem. A Rendészet részérıl egy határozott iránymutatást várnak. 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy  a Rendészetnek és a  rendırségnek is 
megvan a maga cselekvési köre. Képviselı asszony kifizette a büntetést, ezzel a történet lezártnak 
tekinthetı. A Rendészet jogköre tovább nem növelhetı, maximálisra feszítették a lehetıségeket. 

Pakusza Zoltán: 2010-tıl  abban konszenzus van, hogy a város közbiztonságát javítani kell. A 
Jobbik az elmúlt idıszakban minden olyan elıterjesztést megszavazott,  amely ebbe az irányba 
vitte a város közbiztonságát. Természetesen ezt is támogatni fogja, hiszen, ahogy el is hangzott, 
saját körzetét is érinti. Megköszöni azt, amit az elmúlt évben többször is kért, hogy lehetıvé tették 
a képviselık számára a kamerarendszert érintı javaslatok megtételét. A Holding szakembereivel 
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még december  hónapban egyeztetni  tudott,  választókörzete  több pontját  is  megjelölte,  ahol  a 
lakosok kérték és ı  is  indokoltnak látja  az elhelyezését.  Folyamatosan azon dolgozik,  hogy a 
közbiztonság  javuljon  a  körzetben,  ennek  megfelelıen  a  Polgárırséget  is  támogatja.  Azt  is 
örömmel vette, hogy Perecesen Rendészeti Központ létesült. Ennek tervét, korábban már javasolta, 
igaz nem ebben a formában, de ez egy jó megoldás véleménye szerint. Furcsállta, hogy a központ 
hétfın megnyílt, erre az önkormányzati képviselıt viszont nem hívták meg annak ellenére, hogy 
levélben ajánlotta fel  segítségét és kérdezte a megnyitó idıpontját.  Kifejezetten nehezményezi 
viszont,  hogy  a  Polgárırség  sem  kapott  meghívást.  Amellett,  hogy  az  együttmőködést 
hangsúlyozza  a  városvezetés,  furcsa,  hogy  sem a  Rendırség,  sem a  Polgárırség  nem kapott 
meghívást a megnyitóra. 

Hubay György: A  Rendészet munkájáról szólna még pár szót. Nagyon fontos kiemelni, hogy 
Kovács László Csabával, a rendészet vezetıjével folytatott sőrő megbeszélések során derült ki, 
hogy az  utóbbi  idıben  megyei  jogú  városok  rendészeti  vezetıi  keresték  meg tapasztalatcsere 
céljából, hogy megtudják  nálunk  hogyan,  milyen  formában  történtek,  történnek közbiztonsági 
lépések. Ez nagyon pozitív dolog. A Polgárırségrıl korábban nem ejtett szót, de a költségvetés a 
városban mőködı nyolc polgárır egyesületnek mintegy 10,8 millió forintot irányoz elı mőködési 
költségeik támogatására. Mint  bizottsági elnök Pakusza képviselı úrnak válaszként elmondja, – 
bár Szilágyi  képviselı  úr,  aki a Bizottság tagja biztosan beszámolt errıl –  hogy a  Rendészeti 
Bizottság nem egy Városházán ülésezı bizottság lesz, munkájuk ennél operatívabb, kihelyezett 
bizottsági üléseket is terveznek. Elhatározta, hogy lépéseket tesznek azért, hogy az alközpontokat 
létrehozzák és üzembe helyezzék. Az alközpont megnyitása, melyen Polgármester úr részt vett, 
kifejezetten  rendészeti munkájához kapcsolódó esemény volt, természetesen a Polgárırség és a 
Rendırség ugyanúgy a csapat  tagja,  ennek ellenére  nem gondolták,  hogy ilyen  széles körben 
kellene meghívást tenni. Mindenki részt vállalhat a feladatokból, illetve lehetıséget kap, hogy ez 
által is növeljék a munka eredményességét. Kiemelt terület Pereces, ahol a közbiztonságra nagy 
hangsúlyt fektet a város.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólás,  a vitát lezárja.  Az 
Önkormányzat településfejlesztési folyamataihoz kapcsolódó napirendekrıl történı tárgyalás 
következik.

2. napirend: Javaslat  Miskolc  vállalkozásfejlesztési  és  befektetés-ösztönzési  programjáról 
szóló 32/2008. (XI.26.) önkormányzati rendelet módosítására

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város településfejlesztési, településrendezési és 
településképi feladataival összefüggı partnerségi egyeztetés szabályairól szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására és a kapcsolódó döntés meghozatalára

4.   napirend  : Javaslat az épített környezet értékeinek helyi védelmérıl szóló 39/2009. (XII.2.) 
önkormányzati rendelet módosítására

8. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére

Sürgısségi 4. napirend:      Javaslat  a  31  db  Skoda  26THU3  típusú  közúti  vasúti  motorkocsi 
garanciális idıtartam végét követı 120 hónapos gyártói karbantartási 
opció lehívására

Sürgısségi 5. napirend:Javaslat  Miskolc MJV Önkormányzatának részvételére az Európai 
Bizottság Urban Agenda „Munkahely és képzés a helyi gazdaságban” 
nevő városfejlesztési partnerségében
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Sürgısségi 7. napirend:Javaslat a Miskolc Térségi Konzorcium képviseletében eljáró Miskolc 
Megyei  Jogú Város Önkormányzata,  mint Gesztor Önkormányzat, 
valamint  a  MiReHuKöz  Nonprofit  Kft.,  mint  vagyonkezelı 
közszolgáltató között 2014. május 6. napján létrejött „Vagyonkezelési 
szerzıdés  megkötésére  és  Hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási 
szerzıdés 1. Számú módosítása vonatkozó okirat” módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli 
kiegészítését.

Pfliegler Péter alpolgármester: A felsorolt  napirendek közül  a sürgısségi  4.  és 5.-höz kíván 
hozzászólni. A sürgısségi 4. a Škoda villamosok garanciális idın túli javításáról szól. Úgy véli, a 
Zöld Nyíl Projekt keretén belül beszerzett 31 villamos teljes mértékben szolgálja a miskolciakat. A 
dizájn kialakításától kezdve, a wifi ingyenes biztosításán keresztül nagyon sok örömet okoznak a 
miskolci utazóközönségnek. Ezek a villamosok, ahhoz a koncepcióhoz - hogy Miskolc smart és 
green, okos és zöld város akar lenni, és ebben a folyamatban már sok mindent el is értek - abszolút 
passzolnak. Ezeknek a megszeretett villamosoknak a szerzıdésben meghatározott garanciális ideje 
jár le 2017. február 28-án. Ezért kellett megvizsgálni a jövıbeli karbantartáshoz és a szükséges 
javításokhoz kapcsolódó lehetıségeket és ezek költségeit is. Sokak szerint kézenfekvı lehet, hogy 
végezze el az MVK saját hatáskörben ezeket a fejlesztéseket, javításokat. A munkához tudni kell, 
hogy  speciális  technológia,  egyedi  szerszámok  és  specifikus  szaktudás  szükséges.  Egy  ilyen 
villamos olyan komplex rendszer, olyan szerzıi és iparjogi oltalom alatt álló gyártásról is van szó, 
amelynek szélesebb körő vizsgálata azt bizonyította be, hogy a legcélravezetıbb és a költségeket 
tekintve is legelfogadhatóbb, ha magával a gyártóval kerül a szerzıdés megkötésre. 
A sürgısségi  5. napirend az  Urban Agenda „Munkahely és képzés a helyi  gazdaságban” nevő 
városfejlesztési projektrıl szól. Miskolc az elmúlt 4-5 évre visszatekintve számos Európai Uniós 
projektben  való  aktív  és  eredményes  munkájának,  részvételének  és  elért  eredményének 
köszönhetıen  kapott  felkérést  arra,  hogy  részt  vegyen  a  „Munkahely  és  képzés  a  helyi 
gazdaságban” témában induló partnerségben. Összesen 12 ilyen partnerséget hozott létre az Urban 
Agenda keretében az Európai Bizottság. Közvetlen brüsszeli  támogatásról,  projekt  lehetıségrıl 
van szó. A partnerségek célja, hogy saját témájukban olyan támogatási modelleket, javaslatokat, 
egyáltalán struktúrát, jó példákat, projektterveket dolgozzanak ki, amelyeken keresztül közvetlen a 
városoknak nyújthatnak támogatást a következı EU-s ciklusban. Úgy gondolja, hogy Miskolcnak 
ez a meghívása ebbe  a  teambe,  munkacsoportba megfelelı  elismertséget  jelent  a város eddigi 
munkájának, a jövıbeni  lehetıségeinek és annak a jó hírnévnek, amit  Miskolc eddig az EU-s 
projektekben el tudott érni. Anyagi kötelezettséget mindössze a nemzetközi projekttalálkozókon 
való részvétel jelent az elkövetkezendı három évben. Az elıterjesztés támogatásakor kéri, vegyék 
figyelembe azt, hogy Miskolc, a munkatársak egy olyan struktúra kialakításában tudnak most részt 
venni, amelyhez késıbb pályázati projekt lehetıségeket lehet benyújtani.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottságok álláspontjának 
ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a Meghívó szerinti 2. és 4. napirendi elıterjesztést tárgyalta 

és támogatta az elfogadását.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  2.  napirendet 

támogatta,  ahogy  a  3.  napirendet  is, a  rendelet  megalkotása és  határozati  javaslat 
tekintetében.  A  Meghívó  szerinti  4.  napirendjét  többségében,  míg  a  8.  napirendet 
egyhangúlag támogatta.
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• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a Meghívó szerinti  8. 
napirendi elıterjesztést tárgyalta és egyhangúlag támogatta az elfogadását.

Dr.  Kriza Ákos  polgármester:  A napirend felett  megnyitja a  vitát.  Hozzászólásra jelentkezı 
képviselınek adja meg a szót. 

A vitában hozzászólók:

Soós Attila: A vállalkozásfejlesztési rendelet módosítása, valamint a Škoda villamosok kapcsán 
szeretne  szót  ejteni.  Egy  2008-ban  elfogadott  rendelet  értelemszerően  folyamatosan  változik, 
összhangban azzal a városvezetés által képviselt fejlesztési politikával, amelyet 2010. óta a város 
vezetése szem elıtt tart. Miskolc mára erıs város lett, olyan, amelyik 20%-os bérfejlesztést tud 
megvalósítani.  Azt  gondolják,  a  teremtett  munkahelyek  száma,  illetve  a  GDP,  az  iparőzési 
adóbevétel  azt  mutatja,  hogy ez a gazdaságfejlesztési politika sikeres. Ahhoz azonban, hogy a 
város  beruházásokat  és  fejlesztéseket  vonzó  státusza  megmaradjon,  folyamatosan  karban  kell 
tartani az erre vonatkozó támogatási és jogszabályi keretrendszert is. Ezért is a módosítás, hogy a 
város a továbbiakban is a befizetett adóforintokból, melyek az unió büdzséjébe, vagy melyek a 
nemzetgazdaság büdzséjébe kerülnek, minél több támogatást, vállalkozói pénzt tudjanak idehozni. 
Tartják azt, hogy mindezt helyi adókedvezmények nélkül is meg tudják csinálni. El tudják érni, 
hogy  vonzó  befektetési  terület,  lehetıség  maradjanak  olyan  nagy  cégek  számára,  akik 
folyamatosan fejlesztenek a városban vagy idejönnek, mindezt anélkül, hogy adókedvezmények 
nyújtására kényszerülnének.
A Škoda villamosok kapcsán úgy véli nem árt felidézni azt, hogy milyen környezetben jött létre az, 
hogy Miskolcon új Škoda villamosok és új buszok járnak. Következı hozzászólásában errıl kíván 
tájékoztatást adni.

Dr. Simon Gábor: Egy napirend alatt 7 elıterjesztést tárgyal a Közgyőlés. Az elsı a befektetés-
ösztönzési rendelet, amirıl Soós képviselıtársa is beszélt. Köszöni a dicsérı szavakat, mert tény és 
való, hogy 2008-ban – az elızı városvezetés idején – Miskolc volt az elsı város, amely ilyen 
befektetés-ösztönzési rendeletet hozott létre. Nem is sikertelenül, mert néhány cég idetelepülését 
ez  segítette,  az  elsı  ezek  között  volt  a  Vodafone,  amely ennek  a konstrukciónak  a keretében 
Miskolcot választotta egyik szolgáltató központjává.
Másik napirend a Petıfi térrıl szól. Aki látta a történéseket, annak a szíve vérzik. A városnak van 
egy épülete a Petıfi téren a Petıfi szobor mögött. A Közgyőlés úgy döntött, hogy ezt az épületet 
eladja, valaki megvásárolja – úgy emlékszik, hogy felújítási kötelezettséggel – , majd egyszer csak 
ez az épület eltőnik. Megjegyzi,  ez helyi  védettséget élvezı  épület  volt.  Az elıterjesztés arról 
értekezik, hogy még az építési naplóba is bejegyzésre került, hogy annyira rossz volt a helyzet, 
hogy ezt a homlokzatot is le kellett bontani. A vezetés úgy lehetett vele, hogy ha már úgy is eltőnt, 
akkor vegyük ki  a rendeletbıl.  Kérdése, hogy tényleg így mennek a dolgok? Miskolcnak egy 
komoly szelete volt ez az épület, egy idıben a mindenkori polgármester lakhelyeként szolgált. 
Meglátása szerint errıl csak kellene szót ejteni a Közgyőlésen, hogy ennek mi a következménye, 
mit tehet a hatóság, ha védett épületet elbontanak? Reméli, meg tudják mondani, hogy mi ennek a 
története, mert az elıterjesztés errıl nem szól, ahogy arról sem, hogy ezt kik követték el a várossal 
szemben. 
Egy másik napirend a Škoda villamosokról, sürgısséggel, tegnap délutánra, estére rájöttek, hogy 
lejár  a  garanciája  ennek  a  31  villamosnak.  Tájékoztatták  a  Közgyőlést,  a  képviselıket,  hogy 
kellene  kötni  egy  tíz  éves  szerzıdést  több,  mint  2  milliárd  forint  értékben.  Ehhez  az 
elıterjesztéshez semmilyen számítás nincs, csak utalnak, hogy talán ez a legkedvezıbb. Az biztos, 
hogy az elıterjesztés arról szól, hogyha ez a 31 villamos elromlik, ha nem, akkor is 2 milliárdot 
kell fizetni a karbantartásra. Lehet, hogy jó üzlet, de meggyızıdve nem lehetnek róla, mert mélyen 
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hallgatnak róla. Úgy gondolja, hogy közelebb kerüljenek a témához, kellene tudniuk valamit az 
elmúlt két évrıl, hogy ezalatt amíg a villamosok mőködtek, mennyi hibájuk volt, mennyi volt a 
ráfordítás,  még ha garancia ideje alatt  is.  Ez adhat ahhoz támpontot,  hogy 31 darab új  jármő 
karbantartásához szükséges-e ennek a 2 milliárd forintnak biztos kifizetése. Lehet, hogy szükség 
van erre, és voltak tanulmányok, az biztos, hogy a képviselık számára mindennek a megismerését 
nem tették lehetıvé. Nonszensznek nevezi azt, hogy mindezt sürgısséggel kell tárgyalniuk. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselı úr figyelmét, hogy amikor döntöttek a Škoda 
villamosok beszerzésérıl, akkor a pályázat azt is tartalmazta, hogy karbantartásra való ajánlatok is 
részét képezték a döntésnek. 
A Petıfi téri épület kapcsán a vita lezárását követıen megkéri Fıépítész urat, hogy válaszoljon.

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Soós  Attila: Ígérete  szerint  a  Škoda  villamosokról  kíván  néhány gondolatot  megosztani. 
Meglepték Simon képviselı úr szavai, mintha Alpolgármester úr igazmondását kétségbe vonná. A 
villamosokról elmondja, hogy 2010-ben felemás állapotokat örökölt Miskolc vezetése a Zöld Nyíl 
kapcsán, és errıl a mélypontról sikerült rendbe hozni a városi tömegközlekedést. Egy mindenki 
számára szerethetı villamosközlekedést, és ebbıl tanulva, továbbépítve ezt a fejlesztést folytatva 
vadonatúj, környezetkímélı és a levegı tisztaságát szolgáló buszokat is sikerült beszerezni. Ez az 
elıterjesztés jóval több dologról  szól,  mint pusztán egy opció lehívásáról.  Ez szól a közösségi 
közlekedés fejlesztésérıl,  a színvonal növelésérıl  is. A Škoda fejlesztés kapcsán leraktak annyi 
mindent  az  asztalra,  hogy  Miskolc  Okos  Város  Programja  látható  mindenki  számára.  A 
legszakértıbb  kezekre,  a  legköltséghatékonyabban  helyezik  a  miskolci  villamosok  további 
karbantartását.  Megemlíti,  hogy  ennek  a  projektnek  a  keretében  folytatásképpen  érkezik  az 
intelligens kamerarendszer,  érkezik  és fejlesztés alatt  áll  a  miskolci  elektronikus jegyrendszer, 
fizetési rendszer bevezetése. Meglátásuk szerint a XXI. században nem elegendı a modern város, 
hanem okos városnak is kell lenni. Érkezik – szándékuk szerint minél hamarabb – egy intelligens 
forgalomirányítás  is,  egy  olyan  városi  diszpécser-központ  ehhez  kapcsolódóan,  melynek 
felügyelete  kiterjed  az  összes  városi  üzemeltetésben  lévı  jelzılámpás  csomópontra,  amelyhez 
intelligens kamerák és torlódás detektorok beépítése is járna. Úgy vélik, hogy ez a program, ami a 
Škoda villamosok további garanciális karbantartásáról szól, ez jóval több és szebb a miskolciak 
számára.  Örömmel  látta,  hogy  annyira  szeretik  a  helyiek  az  új  villamosokat,  buszokat,  hogy 
vigyáznak rájuk, nem rongálják, ellentétben a korábbiakkal. A vezetés minden erejével azon van, 
hogy ezek a jármővek is hozzájáruljanak ahhoz, hogy a miskolciak komfortérzete minél magasabb 
szinten  legyen,  ahogy ahhoz is,  hogy a város  levegı  tisztaságának védelmét  is  tudják  ezáltal 
biztosítani.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. –

Jakab Péter: A Škoda szerzıdésekhez kíván röviden hozzászólni. A legfontosabb kérdés, hogyan 
jutottak el  odáig,  hogy ezt  ma már  le  kell  hívni.  Az  MVK Zrt.-nek volt  egy magas szakmai 
színvonalú munkát végzı karbantartói csapata. A kérdés az, hogy ık most hol vannak, velük miért 
nem lehet ezt a feladatot elvégeztetni. Azért is adja magát ez a kérdés, mert más városokban a helyi 
önkormányzati  cégek saját karbantartói  gárdával oldják meg az ottani villamosok karbantartási 
munkálatait. Miskolcon úgy tőnik, ki kell szervezni ezt a feladatot. Azért is adja magát a kérdés, 
hogy miért nem helyi szakemberekkel végeztetik a munkát, mert tudomása szerint az MVK Zrt. 
munkatársai képzést kaptak a Škoda villamosok karbantartására. A dokumentumokból nem derül ki 
számára,  hogy  ez  a  szerzıdés  csak  a  megelızı  karbantartási  munkálatokat,  a  tervezhetı 
karbantartási  munkálatokat  tartalmazza,  vagy a javító  karbantartásokat  is.  Kérdés,  hogyha egy 

34



balesetben megsérül, törik a villamos, akkor ki végzi el a javítási feladatokat, milyen költségbıl, a 
beszerzendı alkatrészeket az MVK vagy a Škoda szerzi be és milyen kasszának a terhére? Azt is jó 
lenne tisztán látni, hogy eddig – amíg garanciális javítások voltak – mennyire tudott megbirkózni a 
Škoda  a  típushibákkal,  a  kerekek  csikorgásával.  Felsı-Majláthról  folyamatosan  kapják  a 
panaszokat ez utóbbi kapcsán. Kérdése, hogy igaz-e az a hír, amit Majláth környékén beszélnek, 
hogy a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium vizsgálja már ezt a problémát, hogy miért nem sikerül ott 
évek alatt ezt megoldani.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kiss János alpolgármester: A vita végén Alpolgármester úr és Vezérigazgató úr a szakmai 
kérdésekrıl tájékoztatást nyújtanak.

Dr. Tompa Sándor: Ehhez a csomaghoz, amelyben nagy fajsúlyú, tegnap megkapott elıterjesztés 
is található az jutott az eszébe, azt gondolná, hogy a jegyzıváltás után a régi rossz tapasztalatok, 
beidegzıdések megváltoznak.  Az,  hogy amikor  nem veszik  észre  a  város és a város cégeinél 
dolgozó vezetık, hogy közeledik valamilyen határidı és idıben elkészítsék az elıterjesztést. Ez 
most elıfordult a Škoda elıterjesztés esetében. Valakinek eszébe juthatott, hogy közeledik a 2017. 
február 28., miközben ennek az idıpontnak a bekövetkeztét 2-3 éve tudhatják. Nem érti Jegyzı 
urat, miért nem próbál rendet vágni, hogy idıre leadják az elıterjesztéseket, amelyek határidıhöz 
vannak kötve. Érti, hogy a politikai témájú elıterjesztés jön, azt az utolsó pillanatban terjesztik be, 
de ez kifejezetten szakmai elıterjesztés. Jó lenne tudni, milyen más ajánlatokkal hasonlította össze 
a város, az MVK vezetése a garanciális javítások kapcsán a lehetséges megoldásokat. A miskolciak 
érdekében  kérdezik,  hogy  miért  nem  a  Miskolci  Közlekedési  Vállalat  dolgozói  tudják  ezt  a 
felújítást elvégezni.
Másik téma, amiért szót kért a Petıfi tér 3. szám. 2013-ban egy MIK-es hirdetés szerint 30 millióra 
tartották ennek az épületnek az eladási árát. Kíváncsiak arra, hogy mennyiért kelt el, azt a felújítási 
kötelezettséget,  amit  hirdetett  a  MIK,  miért  nem  tudta  érvényesíteni,  ahogy  arra  is,  milyen 
jegyzıkönyvek,  dokumentumok születtek  a tekintetben,  hogy menthetetlen  ez  az  –  egyébként 
védett  –  épület.  Hogyan  jutott  el  idáig  a  város,  kinek  az  érdekében  tett  olyan  gesztusokat, 
amelynek az eredményeként egy ilyen épület kitörlésre kerül a védett épületek listájáról. Mindezek 
arra mutatnak, hogy nincs átláthatóság a Városháza, illetve a város cégei vonatkozásában. Utólag, 
kész tények elé állítják a képviselıket abban a vonatkozásban, hogy döntsenek. Megjegyzi, már 
nincs is az épület, így nehéz volna ma azt mondani, olyan elıterjesztési módosítást tenni, hogy 
hagyják meg ezt az épületet.

Hollósy András: A Škoda villamosok kapcsán kért szót. Csatlakozni kíván Soós képviselıtársa 
gondolataihoz, némiképp azt kiegészítve. Amennyiben megnézik azt, hogy más vidéki városok 
közül Magyarországon elsıként Miskolcon volt villamos közlekedés. Már csak ez a közlekedési 
kultúra is  arra predesztinálja  a mindenkori  városvezetést,  hogy a villamosközlekedésre,  erre a 
típusú hagyományra még jobban figyeljenek. Az utasbiztonság is nagyon fontos, melyet személyes 
példáján is akár naponta tapasztal. Ez akkor az egyik legszembetőnıbb, amikor helyettesítı jármő 
érkezik,  és  arra  már  a  felszállás  is  nehézkes  az  idısebbeknek.  Tudomása szerint  a 170 ezres 
kilométert is túllépte az elsı villamos, ami 2015. október 9-én érkezett Miskolcra, és a Szent István 
téren hatalmas ünnepség keretében fogadták. Kiemeli a szervizelés fontosságát. Bízik abban, hogy 
az  ellenzéki  képviselıtársaik  sem  gondolják  azt,  hogy  a  legkorszerőtlenebb  és  a  legdrágább 
megoldásokat választja egy felelıs városvezetés ebben a dologban. Tudomása szerint az MVK Zrt. 
olyan  szakemberrel  dolgozik  együtt,  olyan  mérnökkel,  aki  tökéletesen  jól  el  tudja  látni  a 
koordinációt a csehországi villamosgyár és Miskolc vonatkozásában. Ezt a 31 villamost kizárólag 
Miskolcnak  gyártották  –  mondja  ezt  az  összehasonlítás  felvetésére.  Az  összehasonlítási 
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tanulmányokat  az  MVK Zrt.  lefolytatta vagy végzi,  de hangsúlyozza,  ilyen  típusú villamosok 
kizárólag  Miskolcra  készültek.  Az  elıterjesztés  elsısorban  minden  miskolci  érdekét  és  az 
utasbiztonságot szolgálja.

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

Dr. Tompa Sándor: Škoda ügyben folytatja felszólalását. Az érintett területi képviselık is több 
alkalommal jelezték a Közgyőlésen is, hogy a Táncsics tér és a Hegyalja úti lakóházaknál csikorog 
a  Škoda  villamos.  Annak  idején  erre  hangzott  el  MVK-s  ígéret,  hogy megoldják.  Az  elmúlt 
napokban  látta,  hogy  mérıeszközökkel,  mind  a  két  helyen  próbálták  beazonosítani  a  hibát. 
Kérdése,  hogy miért  kell  ezt  ilyen  hosszú ideig  –  hiszen több mint  két  éve  mennek  ezek  a 
villamosok – vizsgálni.  Azok után kérdezi,  hogy ismeretei  szerint  automata nyomkarima-kenı 
berendezése  van  mindegyik  villamosnak.  Ezt  lehet  mőködtetni  kellene,  illetve  feltölteni 
kenıanyaggal.  Ehelyett  valakiket  megbíztak,  hogy  zajméréseket  végezzenek.  Érdekelné,  hogy 
miért van erre szükség, miért nem tudták korábban megoldani a Škoda szakemberei.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Egyértelmően elmondható, hogy Miskolc vállalkozás barát város. A 
FIDESZ-KDNP jótékony hatással volt Miskolc gazdasági fejlıdésére az elmúlt években, új cégek 
települnek  be  és  a  régiek  is  folyamatosan  fejlıdnek.  A  helyi  vállalkozások  tagadhatatlanul 
erısödnek. Az elmúlt 6 évben dinamikusan nıtt, és tavaly át is lépte az iparőzési adóbevétel a 10 
milliárd forintot. Miskolc gazdasága, cégei folyamatosan nınek, erısödnek. 2010-hez képest felére 
esett vissza a regisztrált munkanélküliek száma. Mindez oda vezetett, hogy bizonyos iparágakban 
50 km-es körzetbıl kell ide szállítani a szakképzett munkaerıt, hogy tovább tudjanak nıni a cégek. 
A város mindent megtesz a kedvezı  vállalkozási környezetért.  Vonzó turisztikai beruházásokat 
hoztak  létre,  a  turizmus  mára  húzó  ágazattá  fejlıdött.  2010.  óta  a  szálláshelyek  bevétele 
megduplázódott. Felmerülhet a kérdés, hogy miben segíti az ellenzék a város fejlıdését. Példaként 
hozza fel, hogy a Jobbik egyetlen vállalkozást sem hozott Miskolcra, sem más városba, ahol ık 
vezetik a város.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  Képviselı  urat,  hogy  Miskolcot  érintıen  tegye  meg 
felszólalását.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Folytatja felszólalását más városokkal.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ismételten kéri Képviselı urat, hogy a napirend kapcsán tegye 
meg felszólalását, Miskolcra vonatkozóan.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Simon képviselı úr nem szeret emlékezni az ı vezetésük 8 évére. 
Neki az jutott eszébe, hogy az elızı vezetés elüldözte innen a Mercedes gyárat, ami óriási kiesés 
és hatalmas elmaradás a városnak, de példaként hozza fel az almazselé gyárat, mert az se jött ide.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselı urat, hogy a jelenbe térjen vissza és próbáljon a 
napirendhez kapcsolódni.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Most Miskolc fejlıdik, ami látható minden nyitott szemmel járónak, 
a lakosság visszajelzése egyértelmő.  Köszönetet  szeretne mondani  a városvezetésnek,  a segítı 
munkatársaknak és mindazoknak, akik részt vettek ebben. Miskolc tovább fejlıdik és erısödik.
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Dr. Simon Gábor: Az almazselé gyár valóban nem jött ide, mert kellett a hely a LED gyárnak és a 
finn  darugyárnak,  amelyek  megépültek  és  dübörögnek  a  városvezetés  gazdasági  csodájának 
következtében. 
A Petıfi  tér kapcsán elmondta Polgármester úr, hogy megkapják a megfelelı választ, hogy kik 
követték el ezt a merényletet a várossal szemben.
Úgy gondolta, hogy a fideszes képviselıtársait megvilágosítja és elmondja, hogy mibıl jutott arra 
a  következtetésre,  hogy  ezt  a  Škoda  szerzıdést  meg  kell  kötni,  mert  Soós  úr  úgy  kezdte  a 
felszólalását, hogy neki válaszol. Egy biztos, arról szól az elıterjesztés, hogy évente 205 millió 
forintot,  illetve annak megfelelı eurót ki  kell  fizetni a Škodának. Összességében 10 év alatt 2 
milliárd 50 millió forintot,  akkor is ha van hiba, akkor is, ha nincs. Azt, hogy ez jó üzlet-e a 
városnak, akkor lehet eldönteni, hogyha a Škoda villamosok hibái ennél nagyobb számúak, ha a 
villamosok  jól  mőködnek,  akkor  ez  rossz  üzlet  a  városnak.  Azt  tudja, hogy  a  közbeszerzési 
kiírásban ez egy opcionális lehetıség volt, amivel 2017. február 28-ig lehet élni. Azért felháborító 
számára, hogy sürgısségivel hozzák be, mert már két éve lehetett  tudni, hogy február 28-ig a 
Közgyőlésnek  ebben  a  kérdésben  állást  kell  foglalnia.  Azért  felháborító,  hogy  nem  tudják 
normálisan  elmondani,  hogy megéri-e  a  200 millió  forinttól  nagyobb  összeget  minden évben 
kifizetni a Škodának, van-e ennyi hiba. Nemcsak az a kérdés, amit Hollósy András mondott, a más 
városokkal  való  összehasonlítás,  hanem mőszaki  alapokról  van  szó,  ami  egyéb városokban is 
hasonlóan mőködik a Škoda villamosoknál. Az volt a kérdés, hogy mik az eddigi tapasztalatok. 
Tavalyi  évben például mennyit  kellett  rákölteni a garanciális javítást végzı Škodának ezekre a 
villamosokra  és  várhatóan  öt  év  múlva  mennyit  kell  rákölteni.  Nyilván  azért  vannak  a 
szakemberek, hogy ezt tudják elıre prognosztizálni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkezı,  a vitát 
lezárja. 
Megkéri Fıépítész urat, hogy reflektáljon a Petıfi téri ingatlannal kapcsolatos kérdésekre.

Rostás  László: Simon  képviselı  úr  felvetésére  elmondja,  nem  volt  polgármesteri  lakás,  az 
Bedegvölgyben volt. Itt, az emeleten volt a híres tánciskolája a városnak. Ez a ház valóban nagyon 
fontos volt a miskolciak számára, ezért az adás-vételi szerzıdésben kikötötte a város, hogy mit kér 
cserébe: a teljes homlokzat  megmaradjon, a jellegét ne változtassák meg,  valamint  azt,  ami a 
mőemlékvédelem  kapcsán  megvolt.  Arról  viszont  senki  nem  tehetett,  hogy  amikor  a  II. 
világháborúban bomba találatot kapott az épület a hátsó oldalon, akkor úgy omlott be az a terület, 
hogy bizonyos pincejáratokat olyan szintig töltött el részben, aminek többszintes pincerendszer 
alsó ágai senki számára nem voltak ismertek. Az eladás elıtt személyesen is körbejárta a házat, 
szemrevételezéssel  nem  volt  megállapítható,  hogy  a  Deszka  templomhoz  felvezetı  út  jobb 
oldalának – ami az épülettel párhuzamos – nincs hátfala. A sziklára került rá egy szigetelés és 
amellé került egy sima válaszfal, ami alatt alapozás sem volt. A homlokzati részen vegyes falazat 
volt, homokkı és tégla, az elıbbi a felnedvesedés miatt statikai bizonytalanságot okozott, ami nem 
volt egyértelmően megállapítható mielıtt eladásra került.

Az ellenzéki képviselık soraiból kérdéseket tesznek fel.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselı úr figyelmét, hogy nem a beszélgetés ideje 
van, hallgassák meg, amit Fıépítész úr mond, ahogy ı is tette a felszólalásukkor.

Rostás László: Az volt a kérdés, amit Tompa képviselı úr is feltett, hogy milyen dokumentumok 
állnak rendelkezésre. Az szigorú mőszaki feltétel szigorúan ellenırizhetı módon. Ha egy építkezés 
elindul, az elektronikus építési naplót /e-napló/ kell vezetni, amennyiben ez nem történik meg, 
kimegy az  építésfelügyelet  és megteszi  a szükséges  lépéseket.  Hangsúlyozza,  bármilyen  lépés 
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történik,  azt  az  e-naplóban  rögzíteni  kell.  Amikor  az  elhangzottak  kiderültek,  elkészült  egy 
szerkezeti szakvélemény, ami egyértelmően megállapította azt, hogy életveszélyes az épület. Ezt 
felülírni csak saját felelısségre lehet. Lehet látszatszerően sok mindent mondani, de egy felelıs 
mőszaki  hozzáállás  –  teljesen  mindegy,  milyen  szinten –  az  független  bármitıl,  azt  kötelezı 
betartani.  Annyit  tud mindehhez hozzátenni, hogy az egyik legjobban  ı sajnálja az épületet. A 
továbblépés  kapcsán  lényeges,  hogy  az  a  szerzıdés,  amit  megkötött  a  MIK,  az  továbbra  is 
érvényes.  Annak  feltétele  volt,  hogy  ugyanazt  az  állapotot,  ami  volt,  rekonstruktív  módon 
visszaállítja a beruházó, a tervek semmilyen szinten nem változtak. Csak annyi a változás, hogy 
nem meglévı homlokzati épületrészrıl van szó, hanem egy rekonstrukcióról. Megjegyzi, teljesen 
új alapozást kellett tervezni a hátsó részen. Nyomatékosan megismétli, akármennyire is fáj, hogy 
elveszett ez az épület, ennek a visszaállításának a kötelezettsége megtörténik. Az egyértelmő, hogy 
más út nem volt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Fıépítész úr válaszát.
Kiegészítésként elmondja,  hogy ez nem az elsı eset Képviselı úr, hogy minden mőszaki ismeret 
hiányában,  abszolút  a  politikai  porverést  követve  és  vállalva  szól  hozzá témákhoz.  Ugyanezt 
mondta a Bagolyvárnál, noha az elızı vezetés hagyta lerohadni 20 éven keresztül. Jelen vezetés 
megoldotta: elbontotta és visszaépítette. Most is hasonló eljárás lesz a vége, természetesen vissza 
fogják építeni azt a régi homlokzatot, amely mindig a tér jelentıs térfalát képezte.

A zárt ülésre felvett napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelıen zárt ülést 
rendel el. Megkéri vendégeket, a sajtó képviselıit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésrıl külön jegyzıkönyv készül.

– A zárt ülést követıen a nyílt üléssel,
a közérdekő bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkezı képviselıknek.

Hozzászólók: 

Dr. Tompa Sándor: Már harmadjára megfogalmazott kérdései kapcsán kéri Jegyzı urat, vizsgálja 
felül, milyen alapon nem válaszol a Polgármester. Az egyik a főtımővel, a másik az Európai Uniós 
kulturális  pályázattal,  a  harmadik  a  volt  zsidó  iskola  sorsát  érintı  volt,  mely  kérdéseket  – 
hangsúlyozza – már harmadik alkalommal teszi fel a Közgyőlés elıtt. 
Megkezdıdött a Diósgyıri Stadion rekonstrukciója, kérdése, hogy mennyi miskolci alvállalkozó 
dolgozik ott és hány miskolci kapott ott munkát, hacsak átmenetileg is az építkezés kapcsán.
A MIKOM számára az elmúlt évben komoly mőszaki fejlesztésre fordítandó összeget tartalmazott 
a Közgyőlés által elfogadott költségvetés. Kérdése, hogy mikor kezdıdött ez a munka, hol tart, 
mikorra fejezıdik be, és mennyi lesz a végösszege?
A MIKOM  honlapján  folyik  egy  online  közvélemény-kutatás.  Ki  végzi,  mikor  kezdıdött  és 
meddig tart?  Hogyan ismerhetik meg a megkérdezettek az eredményt,  nevezetesen a MIKOM 
tevékenységének a megítélését?
Sorozatban jelennek meg a polgármesteri biztosok, de kik ık, mi a feladatuk, és mennyi plusz 
díjazást kapnak ezért a munkájukért?
A Miskolci Lokál kormányzati újság megjelent a miskolci postaládákban. Más fideszes városokhoz 
hasonlóan érdeklıdnek, mennyivel támogatja a kiadványt Miskolc, akár a cégeken keresztül vagy a 
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terjesztés segítésével?
Idén bejelentették, hogy a Centrum Apartman Hotel beszünteti mőködését. Kérdése, hogy mi az 
eddigi hotelüzemeltetés pénzügyi eredménye, milyen költségei voltak ennek a kitérınek.
A hideg téli napokon újra napirendre került a miskolci távhı ügye, hogy lehetne-e olcsóbb, mert 
nagyon sok családot meg fog nyomorítani az a számla, ami a napokban érkezik. Érdeklıdnek, hogy 
– ma is  hallhatták –,  hogy a mályi  hı  biztosítja  a távhınek az  üzemeltetését.  Kérdése,  hogy 
mennyiért  veszi  a PannErgy-tıl,  illetve a KUALA Kft.-tıl  a miskolci  hıszolgáltató  ezt  a hıt, 
mennyiért  veszi az erımőtıl  (MVM). Azt  is  jó lenne tudni,  mennyiért  állít  elı  a MIHİ  saját 
kísérımőveiben hıenergiát, mert ennek ismeretében a miskolciak meg tudnák ítélni, hogy lehet-e 
távhı díjcsökkentés Miskolcon.
Ma már többször szóba került a Bagolyvár, amely kapcsán felmerül, hogy mikor és hová lehet 
onnan biciklizni,  elindulni.  Ott  vannak az árválkodó állomások és szeretnék tudni,  hogy mi a 
következı állomása.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Annyira szerteágazó a kérdéskör,  amiket  Képviselı  úr feltesz, 
hogy egy miskolci KiMitTud?-ot lehetne szervezni ezek megválaszolására. 

Dr.  Kovács  László: Részben  már  napközben  felvetıdött  a  villamosok  csikorgása,  amelyet  a 
Közgyőlések  alkalmával  többször  is  szóvá  tett.  Választ  kapott  kérdésére,  melyet  elfogad,  de 
nyilatkozni szeretne arról, hogy nem ért vele egyet. A leírtak valószínőleg helytállóak, illetve a 
mőszaki tartalmat nem is tudja megítélni, de hangsúlyozza, továbbra is csikorognak a villamosok. 
Ezt hallja nemcsak ı, hanem az ott lakók, de még a környéken és távolabb élık is. Nyomatékosan 
kéri, hogy ezt a kérését vegyék komolyan, nézzék meg, hogy valóban mit tehetnek a probléma 
megoldásáért. A papír mindent elbír, de az ott lakók a csikorgást folyamatosan emlegetik.
A nap folyamán szintén többször szóba került a Bagolyvár. Örömmel ad róla tájékoztatást, hogy a 
Petıfi  Könyvtárnak  az  átalakítására  36  millió  forint  áll  rendelkezésre,  és  a  hírek  szerint 
ideiglenesen  a  Bagolyvár  épületébe  költözik  át  a  felújítás  idejére.  A Bagolyvár  környéke,  a 
villamos végállomás egy kis „alközponttá” kezd átalakulni, remélik, hogy ez így is lesz. Ennek 
azonban  vannak  olyan  konzekvenciái,  hogy  adjanak  funkciót  ennek  a  szép  és  emblematikus 
diósgyıri épületnek. Ez egy olyan kulturális funkció lenne, ami hosszabb távon is elgondolkodtató, 
hogy oda helyezzék el a könyvtárat. A Petıfi Könyvtár épületét más funkcióra is lehetne használni. 
Mindezt  gondolatébresztıként  szerette  volna  elmondani.  Kiegészítésként  elmondja,  hogy  a 
Bagolyvár épületében egy rendészeti alközpont lesz szintén elhelyezve. Ha az okoskamera projekt 
olyan fázisba érkezik, hogy valóban realitás lesz, akkor a Bagolyvár olyan kitüntetett rész lesz, 
hogy  ezen  a  területen  lenne  érdemes  a  kamerák  jelentıs  részét  elhelyezni.  Összefoglalva  a 
Bagolyvár épületét egy továbbgondolásra érdemes épületnek tartja.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem tudja, hogy a csikorgást illetıen az ügy végére tudnak-e járni, 
de  meglátása,  hogy  a  fém  a  fémmel  csikorog.  Kéri  Vezérigazgató  urat,  hogy  válaszoljon  a 
felvetésre, a nemzetközi példák mit mutatnak. Komoly kérdés, hiszen vadonatúj villamosokról van 
szó.

Singlár Zsolt: A zajterhelési határértékeket tartalmazza a város zajtérképe. Tompa képviselı úr is 
elmondta,  hogy mi történik a Táncsics téren. Az MVK Zrt.  folyamatosan dolgozik és minden 
kérdést megelızıen megnyugtató választ fognak adni. A Településrendezési Tervek szabályozási 
kérdésében azon a területen lakó sőrő  beépítésnél  65 decibel  a határérték,  amelyet  a forgalmi 
zajérték 6-10 óra között el kell, hogy érjen, egyéb területeken 55 decibel. Megjegyzi, a villamos 
nem éri el a 28 decibelt. Fém a fémen fémes hangot ad, de a zajterhelés közel 28 decibelt sem éri 
el. A forgalom többi résztvevıjének a zaja okozza a nagyobb határérték átlépést, amely pedig nem 
az MVK Zrt. problémaköre. Megjegyzi a nyomkarima kenı berendezések kapcsán, hogy minden 
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hajnalban úgy indulnak útnak a villamosok, hogy azok feltöltésre kerülnek. A nyomkarima kenı 
berendezés 6 percenként nagy adag zsírt fecskendez ki speciálisan a nyomkarimákra, méghozzá 4 
fúvószelepen  keresztül,  és  ezt  a  végállomáson  is  feltöltik  a  kollégák.  Mindezek  mellett  saját 
kenıberendezéseket helyeztek el, úgynevezett szivacsos kenıberendezéseket az érintett területen, 
amivel további 5-8 decibel csökkenést értek el. 
A Közgyőlésen elhangzott,  hogy miért van a vizsgálat.  Válaszában elmondja,  hogy közérdekő 
bejelentés érkezett egy lakó részérıl a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium részére, amely számára 
intézkedési tervet készít és megküldi a Minisztériumnak. Ez tartalmazza majd a felkért akkreditált 
mérıcsoport bizonyítékát, hogy a villamos nem lépi túl a határértéket, az MVK Zrt. megfelelıen 
keni a nyomkarimát a jármő  lokális vonatkozásában, illetve a pálya is megfelelı kenéssel és a 
vasútbiztonságnak megfelelıen van üzemeltetve.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A város vezetése úgy gondolta,  amikor  megrendelte a Škoda 
villamosokat, hogy ezek a világ jelenleg egyik legmodernebb villamosai, melyet jelenleg minden 
egyes adat és paraméter, valamint az utazók kedveltségi adatai is mutatják.
Kéri, nézzenek utána, hogy máshol, más országok nagyvárosaiban is csikorognak-e a villamosok, 
hogy  legyen  egy  összehasonlítási  alap.  Azt  mondták, hogy  mindig  a  legjobb  fejlesztéseket 
választják  Miskolcnak,  a  legmagasabb  minıségi  szintet  biztosító  fejlesztéseket,  eddig  ez 
igazolódott vissza. Kéri, nézzenek utána  – mi lehet annak az oka, hogy a Diósgyıriek kedvét 
elveszi –, lehet-e rajta változtatni, ha nem, akkor mondják ki azt is, hogy miért nem.

Singlár Zsolt: Így fogják megválaszolni a kérdést.

Révész  Péter: A  Kabar  utcai  lakói  hónapokkal  ezelıtt  keresték  meg  ıket  azzal,  hogy  a 
stadionépítés  miatt  a  Számozott  utcáról  hozzájuk  belakoltatás készül.  Ezt  az  információt  sem 
megerısíteni,  sem  cáfolni  nem  tudták,  így  kérdésük,  valós-e  az  információ,  mert  a  Hivatalt 
megkeresték,  de  nem  kaptak  választ.  A Kabar  utcai  lakosok  aláírásgyőjtésbe  kezdtek  annak 
érdekében, hogy az ı  utcájukba ellenırizhetetlenül  ne lehessen beköltöztetni  a számozott utca 
lakóit. Kérésük volt az, hogy aláírásukat juttassák el Polgármester úr részére, melyet átad.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Válaszul  közli,  nem  készülnek  belakoltatni.  Kéri  a városi 
képviselıket – akiket megkeresnek a lakók –,  hogy elıször tájékozódjanak az ilyen ügyekben. Ne 
hagyják az embereket, hogy ilyenekkel töltsék az idejüket, amikor semmi értelme. 

Nagy-Korsa Judit: Nagyon hideg volt a tél és még most sincs vége. Utánanézett annak, hogy téli 
tüzelıt  hány háztartás kapott  a város jóvoltából.  Az illetékesek azt  mondták,  hogy 313 család 
kapott. Megdöbbentı ez a szám ahhoz képest, hogy mennyien laknak Miskolcon, elképzelhetetlen, 
hogy csak ennyien szorulnak rá a város segítségére. Nagyon sokan, akik dolgoznak, akár több 
mőszakban is, elfogyott a megvásárolt tüzelı, olyan hideg volt ez a tél. Hangsúlyozza, sokkal több 
család lenne rászorulva ezekre a városi segítségekre. Megjegyzi, sokan nem tudták elszállítani a 
tüzelıt. Kérdése, hogy a város vagy a Városgazda meg tudja oldani, hogy néhány teherautóval 
elvigyék vagy kicsit közelebb vigyék a rászoruló családokhoz. 
Kérdése, hogy hol van az üzemeltetési terv, létezik-e,  mert a honlapon nem találta, pedig BM 
rendelet kötelezıen elıírja. Ebbıl tájékozódhatnak a városlakók, hogy milyen tempóban, hogyan 
takarítják el például a havat ilyen szituációban, mint ezen a télen.
Kérdése továbbá, hogy mi a szándék a Kis-Hunyad 39-41. számú épületekkel. Kitört ablakokkal 
van tele minden, életveszélyes, ezen felül az egyik erkély aljáról mállik a vakolat. Az ingatlanok 
alapvetıen lakatlanok, talán az egyikben él négy család, de mi lesz az ı sorsuk. Megjegyzi, nem 
volt eltakarítva a hó elıtte, mint ahogy más, önkormányzati tulajdonú épület elıtt sem.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: A támogatásról, amirıl Képviselı asszony beszélt, elmondja, hogy 
van egyszeri, de van állandó támogatás is, tehát van aki rendszeresen kap támogatást a téli tőzifa 
kapcsán. Megjegyzi, azok jóval nagyobb számban vannak.
Az említett  épületek a nyomortelep felszámolás része,  mert  ott  is  ilyen  állapotok uralkodnak, 
uralkodtak.  Lassan  lezárul  a  két  ház  kiürítési  periódusa.  Amint  teljesen  kiürül  és  az  egész 
környezete  rendezése  elindul,  természetesen  ott  is  olyan  állapotok  lesznek,  amelyet  elvárnak 
Miskolc  minden  pontján.  Látható,  hogy  máshol,  ahol  szintén  nyomortelepi  állapotok  voltak 
évekkel ezelıtt, a probléma már megszőnt. Az a cél, hogy az egész város úgy nézzen ki, mint 
ahogy a 2000-es években egy európai nagyvárosnak ki kell néznie. Hangsúlyozza, oda is fognak 
eljutni.

Szilágyi Szabolcs: Több felvetése is van. A Felsıruzsin 7. szám mellett van egy kis köz, aminek a 
végében található a társasház hulladéktároló konténere. Ennek mind a két oldalát elállják a parkoló 
autók olykor, így a szemétszállítás problémás. Kéri, hogy ott egy forgalomtól elzárt vagy parkolni 
tilos útburkolati jel kerüljön felfestésre.
Hasonló a probléma a Szilvás utca 39. számnál, a Katica úti Bölcsıde hulladéktároló konténerénél. 
A  Felsıruzsin  21-25.  bérháztömb  elıtt  vannak  kihelyezve  régi,  anno  ülıpadnak  használt 
alkalmatosságok,  de  már  olyan  rossz  állapotban  vannak,  hogy  elbontását  kéri,  mert  nem 
esztétikusak.
Az Európa liget játszótér melletti  kukák pótlását kéri, ahogy a Szentgyörgy utca 5. szám elıtt 
szintén. 
A  Bársony  János  utca  13.-27.  közötti  zöld  területen létesítendı  kutyafuttató  munkálataival 
kapcsolatban  keresték  meg  a  lakók.  Elmondja,  hogy  nem  hozzátartozik,  kéri  a  lakosok 
tájékoztatását a beruházással kapcsolatban.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elhangzottak  100%-ban  városüzemeltetési  feladatok.  Kéri 
Schweickhardt biztos urat, hogy levélben válaszolja meg a kérdéseket.

Gazdusné Pankucsi Katalin: Néhány héttel korábban azzal keresték meg a komlóstetıi betegek, 
miszerint  a  Vasgyári  SZTK-ban  egyik  napról  a  másikra  megszőnt  az  urológiai  szakrendelés. 
Elmondások  alapján  nagyon  sokan  jártak  oda  és  szeretnék,  ha  az  urológiai  szakrendelés 
visszakerülne. Tudják, hogy nem az önkormányzat szüntette meg, mert ahhoz csak az alapellátás 
tartozik,  azonban azt kérték, hogy  kérje meg Polgármester urat, hogy járjon közben  az ügyben, 
hogy a szakrendelés visszakerülhessen a Vasgyár területére. 
Bükkszentlászlón az ivóvíz-hálózat kiépítése a kilencvenes évek közepén történt meg. A vízellátó-
rendszer  kialakításakor  az  ivóvíz-vezetéket  sziklába  fektették,  amelynek  következtében  nem 
mindenhol  sikerült  a  nyomvonalat  fagyhatár alá helyezni.  A tartós hideg ezeken a helyeken  a 
vízvezetékben,  gerincvezetékben  és  bekötıvezetékben  egyaránt  problémát  okozott.  Tovább 
nehezítették  a  helyzetet  a  lezárt,  vagy  minimális  fogyasztású  ingatlanok.  A vezetékrendszer 
kiépítése  óta nem volt példa ilyen  hideg idıjárásra,  amely most bebizonyította,  hogy a kiépített 
ivóvízvezeték-rendszer  nem alkalmas arra, hogy  a zavartalan ivóvíz-ellátást biztosítsa,  hiszen a 
MIVÍZ munkatársainak hetekig jelen kellett  lenniük  Bükkszentlászlón,  mert  folyamatos volt  a 
szakaszos  elfagyás  a  rendszerben.  Kérése,  hogy  amikor  az  idıjárás  már  engedi,  a  MIVÍZ 
vezetıivel, munkatársaival tartsanak bejárást és  nézzék meg, hogy milyen megoldást találnának 
arra, hogy ez ne következzen be a következı télen, hiszen ez a probléma heteken keresztül fennállt 
és küzdött vele a MIVÍZ, valamint nélkülözték a bükkszentlászlóiak a szolgáltatást.  Megköszöni 
Üszögh Lajos igazgatónak a folyamatos jelenlétet a bükkszentlászlói munka során. Többször volt 
kint a területen és irányította  a munkákat.  Megköszöni továbbá a munkatársainak is a munkáját, 
valamint a bükkszentlászlói lakosság türelmét, hiszen méltósággal viselték ezt a helyzetet.
A háziorvosi problémával kapcsolatosan elmondja, hogy...
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselı Asszony figyelmét, hogy lejárt a felszólalásra 
rendelkezésre álló ideje.
Tiba igazgató úrral  egyeztetett  az urológia kapcsán,  a megszüntetésre  döntıen humánerıforrás 
problémák miatt került sor. Az ellátást egy vállalkozás végezte, de megpróbálják újraindítani. Nem 
száz százalék, hogy megoldható. 
A MIVÍZ Kft.-vel kapcsolatos kérdésköröket a MIVÍZ hatáskörébe utalva meg fogják válaszolni.

Bartha György:  A decemberi közgyőlésen a választókerületében  található Móra Ferenc utcáról 
már  szólt  Alpolgármester  úrnak,  mivel  ott  volt  az  ivóvíz-vezeték  csere,  kapott  is  választ  rá, 
azonban kérése, hogy  legyen egy bejárás, ahol tényleg azokat a pontokat tudják megnézni,  ahol 
tényleg gondot okozott  a kivitelezés és valóban feltörték  a nehézgépjármővek  az utcát,  szeretne 
ezen részt venni. Ezzel az utcával szemben van egy kis köz, amely a Kökény utcára van számozva, 
amely  zúzott kıvel  ellátott út,  oda, annak környékére pakoltak le törmeléket,  ott közlekedtek a 
nagy  gépek  és  teljesen  tönkretették  ezt  a  zúzott  köves  utat.  Kéri  a  helyreállítást,  mert  ez  a 
vezetéképítéssel kapcsolatosan lett tönkretéve, kéri Alpolgármester urat, hogy erre az útra is adja ki 
a helyreállítást. 
Az  MVK buszsofırjei  keresték  meg  azzal,  hogy  azok  az  új  nyakkendık,  amelyeket  kaptak, 
rosszak, nem szeretik és a lakosság többször megszólta ıket érte. Ráadásul színösszetételében egy 
– az elmondott színösszetételt próbálja szépen elmondani – liba nevő lábas jószág anyagcseréje 
végtermékének színéhez hasonlították a nyakkendı színét, amely sem az MVK Zrt. színéhez, sem 
a  város  színéhez  nem  kötıdik.  Miért  kell  ezt,  amikor  kék  egyenruhában  járnak,  volt  kék 
nyakkendıjük, amely szerinte teljesen normális volt együtt. Kérdése, hogy mi az oka ennek.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni a felmerült kérdéseket.  Javasol az egész Képviselı-
testületnek egy bejárást,  hogy nézzék meg ezt a színkompozíciót, mert  azt gondolja, hogy ez a 
város  szempontjából  egy  kiemelt  jelentıségő  kérdéskör  és  legalább  a  teljes  állományával 
foglalkozzon ezzel a kérdéssel. 

- Bartha György képviselı a háttérben ellenvéleményét fejezi ki. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: A viccet félretéve, megkéri Pfliegler alpolgármester urat, hogy az 
úttal kapcsolatos kérdésekben vizsgálja meg a lehetıségeket. 

Badány Lajos: Az  SZMSZ 1.  melléklete szerint  a  Pénzügyi  Bizottság feladatkörében eljárva 
ellenırzi az adóigazgatási feladatokat ellátók ösztönzésére képezett érdekeltségi alap kezelésének 
szabályszerőségét.  A  Közgyőlés  tehát  egyértelmő  módon  átruházott  hatáskörben  a  Pénzügyi 
Bizottságra ellenırzési kötelezettséget írt elı. A Hivatallal folytatott huzavona eredményeképpen a 
vizsgálatot nem sikerült teljes körően elvégezni, mert a személyes adatokat a jegyzık nem adják 
ki.  Úgy  gondolja,  ez  a  téma annyira  kellemetlen  a  Hivatal  számára,  hogy  még a  Közgyőlés 
napirendjére történı felvételét is leszavazták, amely a rendeletben foglaltak meghiúsulását idézi 
elı.  A személyes  adatok  ismerete  nélkül  a  vizsgálat  nem folytatható  le.  Nem tudható,  hogy 
ténylegesen  a  rendeletben  meghatározott  személyek  részesülnek-e  az  alap  kifizetésébıl,  az 
elfogadott értékhatáron belüli összegeket fizették ki, illetve az sem, hogy a személyek egyáltalán 
teljesítik-e  a  feltételeket,  amelyek  alapján  a  kifizetések  megtörténhetnek.  Egy  nem  jogászi 
végzettségő laikus ember számára is logikus, hogy ezen ismeretek hiányában nem jelenthetı ki, 
hogy  az  alap  felhasználása  szabályszerő  volt.  Jegyzı  úr  állásfoglalásában  úgy  látta,  hogy  a 
személyes  adatok  kiadása  a  Közgyőlés  döntésén  múlik.  Úgy  látja,  hogy  a  Hivatal  leplezi  a 
kifizetési gyakorlatát.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Dr. Alakszai Zoltán jegyzı urat, hogy reagáljon képviselı 
úr felvetésére.

Dr. Alakszai Zoltán jegyzı:  Visszautasítja  Képviselı úr feltételezését, hogy a Hivatal leplezett 
kifizetési  gyakorlatot  folytatna.  Amint  azt  a  törvényességi  észrevételében elmondta,  az  önálló 
képviselıi indítványt nem azért nem javasolta a Közgyőlésnek tárgyalásra, mert bármit is leplezni 
szeretnének,  hanem  azért,  mert  az  jogszabálysértı  volt.  Amennyiben  egy  jogszabályokkal 
összhangban lévı javaslat érkezik, a Közgyőlés eldönti, hogy azt tárgyalni kívánja, vagy sem. 

Katona Ferenc: A körzetét érintıen két témában kér segítséget. Az egyik a Széchenyi utca és az 
Ady Endre út sarkán lévı szánalmas állapotban lévı épület, amely jelenleg Zálogházként mőködik. 
Úgy tudja MIK tulajdonban van. Az aládúcolt épület nem csak esztétikailag rontja városképet, de 
balesetveszélyes is. Szeretné tudni, mi a terv ezzel az épülettel. 
A másik témája a galambok a belvárosban. Lakossági megkeresést kapott ez ügyben, szeretnék, ha 
valamilyen módon el lehetne érni, hogy kevesebb legyen a galambok száma a belvárosban. Az ott 
lakókat zavarja és az ingatlanok állapotát is rontja. Tud róla, hogy Pfliegler Péter alpolgármester úr 
tett már lépéseket, mint érintett képviselı felajánlja segítségét. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A galambokkal folytatott küzdelem nagyon régóta folyik. Több 
módon  próbálkoztak  már.  Az  alapprobléma  az,  hogy  sajnos  etetik  ıket,  ezért  semmilyen 
csalétekkel nem lehet ıket a galambcsapdába becsalogatni. Sajnos el kell indulni abba az irányba, 
hogy az etetésüket büntessék. A Rendészek erre oda fognak figyelni, mert az elsı lépés az lenne, 
hogy megfogják ıket, de egy jóllakott galambot nagyon nehéz csapdába csalni. Tisztelettel kéri a 
lakosságot, hogy ne etessék a galambokat.

Hubay  György:  Azokhoz  az  ellenzéki  képviselı  társakhoz  szólna,  akik  a  hóhelyzettel  és  a 
hóeltakarítással  kapcsolatban fogalmaztak  meg kérdéseket,  kéréseket.  Nem akarja  elviccelni  a 
témát, de tél van és esik a hó. Ilyen rövid idı alatt, ilyen mennyiségő hó a városban már régen 
esett. Se hó, se hideg nem nagyon volt az utóbbi 10 évben. 15-20 évvel ezelıtt emlékszik, hogy a 
városban  volt  tél,  volt  hó  és  sokkal  türelmesebbek  voltak  a  képviselık  és  a  lakosság  is  az 
eltakarítás kapcsán. Megjegyzi, hogy ez alkalommal is járta a körzetét és a várost, és köszönetet 
szeretne mondani a Városgazda igazgatójának és vezetı munkatársainak, akik valóban ügyeletben, 
a közmunkásokat együtt  megmozgatva más erıket is  takarították a havat.  Hogy ilyen gyorsan 
sikerült  eltakarítani  az  nem utolsósorban az  ı  érdemük.  Inkább a köszönet  járna az  elvégzett 
munkájukért. Valószínő, hogy nem egészen világos a hóeltakarítás kapcsán, hogy a magánházak és 
a bérházak elıtt is a tulajdonosok, használók kötelesek eltakarítani a havat és az nem a Városgazda 
dolga.  Reméli,  hogy ha még ezen a télen leesik ilyen nagy mennyiségő  hó, akkor másképpen 
fognak hozzáállni. Még egyszer köszöni Igazgató úrnak és a Városgazdának a munkáját. 

Dr.  Kriza Ákos polgármester:  Csatlakozik  Képviselı  úrhoz. 300  ember takarította a havat a 
városban, minden autót munkába állítottak, ami száz millió forintos költséget jelentett a városnak. 
Biztosan meg lehetett volna oldani még száz millióból szebben is. Arra helyezték a hangsúlyt, 
hogy a fıbb városi útvonalakat szabaddá tegyék. Ahhoz, hogy a kevésbé frekventált útvonalakat is 
gyorsan le tudják takarítani, még száz milliókra lenne szükség, de akkor az egyéb beruházásoktól, 
útkarbantartásoktól vonják el a fedezetet. Az az álláspontja, hogy az utak állapota elıbbre való, 
mert hóhelyzet pár napig van az évben, az utak viszont folyamatosan ott vannak. 
Fontos kiemelni, hogy a sajt járdaszakaszán mindenki köteles a havat eltakarítani, a társasházak is. 
Régebben ez nem volt kérdés, ez lehet az oka annak, hogy jelenleg is a nyolcvan éves nénikék 
takarítanak legtöbbször, a fiatal generáció pedig betelefonál, hogy miért nincs takarítva. 
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Pakusza Zoltán:  Az egészségügy kapcsán  több dolog  is  szóba került.  İt  is  megkeresték  az 
urológiával  és  a  rendelıáthelyezéssel  kapcsolatosan  a  Bulgárföld,  Torontáli és  Tátra  utca 
környékérıl. Dr. Kovács László válaszából kiderült, hogy van arra lehetıség, hogy ne a Vasgyárba, 
hanem az Elsı utca környékére kerüljenek vissza a rendelık, ezt támogatja is. Polgármester úr 
említette, hogy az urológiával kapcsolatosan már tárgyalt. Jó lenne, ha az is visszakerülne. 
Korábban  már  javaslatot  tett  arra,  hogy  a  város  egyeztessen  a  lakcímkártyákat  kiadó 
Kormányhivatallal a tekintetben, hogy ne mindenhová kerüljön kiadásra lakcímkártya. Sokszor az 
önkormányzati közmőszolgáltató cégeket nehéz helyzetbe hozzák azzal, hogy például Perecesen a 
hegytetıre is kiadnak lakcímkártyát. A hóhelyzettel kapcsolatosan is jelezte már, hogy körzetében, 
miután a hó elolvadt, jelentısen növekedett a kátyúk száma. Példaként említi a Bertalan utca 39. 
szám környékén, fıútvonalon található nagyobb kátyúkat. 
Szintén  fontos  probléma  a  Kodály  Zoltán  utcánál,  –  amit  már  korábban  többször  jelzett  a 
Rendészet, illetve az Állategészségügyi Telep felé is – hogy van egy kutya, akit hetek-hónapok óta 
nem tudnak befogni. Az utóbbi idıben sokan panaszkodtak, postások, védınık és kutyaharapásos 
eset  is  történt.  Nem tudnak  biztonságosan  közlekedni,  a  gyerekek  nem  tudnak  a  megszokott 
útvonalon iskolába menni, ezért kéri ennek a mielıbbi megoldását. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  Képviselı  úr  hozzászólását,  meg fogják  tenni  a 
szükséges intézkedéseket. 

Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert: Két  parkolási  gondot  szeretne felvetni.  A Szentpéteri  kapuban a 
Megyei  Kórházzal  szemben a Zamat ABC alatt  van egy kis tér,  amit  leaszfaltoztatott,  hogy a 
környezet rendezett legyen. Azóta a megyei kórházba érkezık és a fizetést elkerülni kívánók oda 
parkolnak  autóval.  Amikor  az  aszfaltozás  elkészült, levelet  írt  Lévai  István  úrnak  azzal 
kapcsolatosan, hogy ott gond lesz. Sajnos intézkedés nem történt, válaszként annyit írt neki, hogy 
igen ott gondok merülnek fel, amit meg kell oldani. Kéri, hogy próbáljanak megoldást találni. A 
Katowice utcában szintén beparkoló gépjármővek okoznak gondot, a kórházba érkezık és az ott 
lakók száma több parkolót tenne szükségessé. A Fıépítészi Kabinettel megkezdte az egyeztetést, 
aki  átiratot  küldött  valamelyik  osztálynak,  de  sajnos  ebben  sem történt  több  elırelépés.  A 
képviselıi keretet meghaladó mértékő beruházásra lenne szükség ehhez a bıvítéshez. Jelenleg a 
járdán  történı  közlekedés  is  gondot  okoz  a  fél  kerékkel  felparkoló  autók  miatt,  fıként  a 
babakocsival  közlekedık  számára.  Gyakorlatilag  az  egész  Katowice  utcában  nehézkes  a 
közlekedés, arról nem is beszélve,  hogy a kiérkezı,  mentı,  tőzoltó, az arra közlekedı  kamion 
számára is nehézkes az elhaladás a két autósor között. A folyamatot elindította egy évvel ezelıtt, 
amire válaszként azt kapta, hogy képviselıi alapjából indítsa meg a tervezést., de az annál nagyobb 
lélegzető feladat. Kéri, hogy erre a két problémára mielıbb találjanak megoldást. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Azt javasolja képviselı úrnak, hogy személyesen neki címezze a 
leveleket, ne az ügyintézıknek. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. –

Jakab Péter:  Véleménye szerint a városvezetésnek nem lenne szabad a miskolciak feje fölött 
dönteni.  Többször  elıfordult,  hogy  nem  csak  döntést  hoznak,  de  tájékoztatást  sem  adnak  a 
miskolci  lakosoknak.  2012-ben  sürgısséggel  került  megszavazásra  egy  Nemzetközi  Cigány 
Központ létrehozása Miskolcon, amely ellen a Jobbik aláírásgyőjtéssel tiltakozott. Egy hónap alatt 
35.000 aláírást győjtöttek össze, és elérték, hogy ez ne valósuljon meg. Ismét elkövették ezt a 
hibát, mikor eldöntötték,  hogy Miskolcon egy országos börtönkórház épüljön a megyei  kórház 
területén. Mindenki tisztában lehet azzal, mit jelentett volna egy ilyen beruházás, amely hét börtön 
betegforgalmát látta volna el, az egyik legnagyobb betegforgalommal rendelkezı megyei kórházat 
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megterhelve.  Ez a miskolciak szempontjából még kevesebb orvost és még több várakozási idıt 
jelentene. Ahelyett, hogy a miskolciak érdekit képviselték volna, inkább letagadták, hogy nem is 
volt ilyen kormánydöntés. Természetesen a Jobbik a  miskolciakhoz fordult és végül elérték azt, 
hogy ez  a  beruházás  nem Miskolcon fog  megvalósulni. Kéri,  hogy harmadszorra  ne essen a 
városvezetés ilyen hibába, legközelebb ilyesmirıl kérdezzék meg a lakosságot is. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a felszólalást, a vitát lezárja. 
Képviselı úrnak megjegyzi, hogy ha valamirıl nincs információja, akkor arról ne beszéljen. Ha 
látott olyan kormánydöntést, amelyben szerepel, hogy Miskolcon börtönkórházat kell létesíteni, 
akkor mutassa be azt a Közgyőlésnek. Ha ezt megtalálja a határozatok tárában, akkor mutassa be. 
A  városvezetés  nem  kezdeményezett  börtönkórház  építést,  hiszen  állami  ingatlanon  nem  is 
tudnának. A Belügyminisztérium valóban egyeztetett Csiba fıigazgató úrral errıl. Az egyeztetések 
végén  pedig  úgy  döntött  a  Kormány,  hogy  errıl  szó  sem  lehet  Miskolcon.  Nem  érti,  hogy 
Képviselı úr kinél és mit intézett el? 

Bejelenti, hogy a napirendekrıl történı tételes szavazás következik. 

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének megállapítására,  a 
költségvetési  rendelet  megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések 
meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az elıterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetrıl  és  három 
határozati javaslatról kell dönteniük. 
Az elıterjesztéshez  módosító indítványt nyújtott  be.  Jelen elıterjesztéshez Bartha György 2, 
Pakusza Zoltán 8, Szilágyi Szabolcs 3, Badány Lajos 3, és Nagy-Korsa Judit – dr. Tompa Sándor 
képviselık  egy  módosító  indítványt  nyújtottak  be.  Elsıként  a  módosító  indítványokról 
döntenek.
Kéri, szavazzanak az elıterjesztıi módosító indítványról.

A Közgyőlés  19 igen,  3 nem szavazattal,  4 tartózkodás 
mellett a módosító indítványt elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Bartha György 1. módosító indítványáról. 

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Bartha György 2. módosító indítványáról. 

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  döntsenek Pakusza  Zoltán  képviselı  úr  módosító 
indítványairól.
Kéri, szavazzanak az 1. módosító indítványáról. 
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A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 2. módosító indítványáról. 

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 3. módosító indítványáról döntsünk. 

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 4. módosító indítványáról. 

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az 5. módosító indítványáról.

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 6. módosító indítványáról.

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 7. módosító indítványáról.

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 8. módosító indítványáról.

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  képviselıtársaitól,  hogy  mikor  módosító  indítványokat 
nyújtanak be, azt ne a tartalékkeret terhére címezzék. A tartalékkeret azért van, mert év közben 
számos olyan kiadás adódhat, ami nem tervezhetı az év elején, és ha nincs a tartalékkeret, akkor 
más tervezett fejlesztést vagy kiadást kell  visszavetni.  Az egy felelıtlen gazdálkodás lenne, ha 
megnyírják a tartalékkeretet.
Szilágyi  Szabolcs  képviselı  úr  3  módosító  indítványt  nyújtott  be.  Kéri,  szavazzanak az  1. 
módosító indítványról.

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 2. módosító indítványáról.
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A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Szilágyi Szabolcs 3. módosító indítványáról.

A Közgyőlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elıterjesztéshez Badány  Lajos  képviselı  úr  szintén  3 
módosító indítványt nyújtott be.
Kéri, szavazzanak az 1. módosító indítványról. 

A Közgyőlés  9 igen,  17 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 2. módosító indítványáról.

A Közgyőlés  9 igen,  17 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 3. módosító indítványáról. 

A Közgyőlés  9 igen,  17 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  szavazzanak  Nagy-Korsa  Judit  és  dr.  Tompa Sándor 
módosító indítványáról.

A Közgyőlés  0 igen,  22 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a rendelettervezetrıl, a módosító indítványok 
kapcsán hozott döntésekre figyelemmel. A rendeletalkotáshoz minısített többség, legalább 15 igen 
szavazat szükséges.

A Közgyőlés  23 igen,  3 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett  megalkotta  az  1/2017.  önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2017. évi költségvetésének 
megállapításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a képviselıknek, akik megszavazták.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a 
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2/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Nyilatkozat  a  Miskolc  Városi  Közlekedési  Zrt.  2016. évi  önkormányzati 
támogatásáról, a közösségi közlekedés 2017. évi fenntartásáról

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési  rendelet 
megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések  meghozatalára”  címő  elıterjesztést,  és  a 
következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése kötelezettséget  vállal  arra, 
hogy a  helyi  közösségi  közlekedést  2017.  január  1-jétıl  december  31-ig  folyamatosan 
fenntartja.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  helyi  közlekedés 
mőködtetéséhez 2016. évre vonatkozóan – az Miskolc Városi Közlekedési Zrt. MVK Zrt. 
2016.  évre  vonatkozó  éves  beszámolójának  elkészítéséig  -  a  Közszolgáltatási 
Szerzıdésében meghatározott  Pénzügyi  Kompenzáció  részeként  800 millió  Ft  összegő, 
saját forrásból származó, vissza nem térítendı önkormányzati támogatással járult hozzá. 

3. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzata a 2012.  évi  XLI.  tv.  24.  §  (6) bekezdése 
alapján  a  Miskolc  Városi  Közlekedési  Zrt.-t  mint  szolgáltatót,  pályáztatás  nélkül, 
közvetlenül bízta meg a közszolgáltatási tevékenység ellátásával.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Közremőködik: MVK Zrt.
Határidı: folyamatos

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a 

3/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A 2017. évi lakossági víz és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentését szolgáló 
támogatás pályázat útján történı igénylése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési  rendelet 
megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések  meghozatalára”  címő  elıterjesztést,  és  a 
következı határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyőlése hozzájárul  ahhoz,  hogy a 
2017.  évi  lakossági  víz  és  csatornaszolgáltatás  ráfordításainak  csökkentését  szolgáló 
támogatás pályázati úton igénylésre kerüljön.
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2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert,  hogy a pályázat  benyújtásával  kapcsolatosan a szükséges intézkedéseket 
megtegye.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Közremőködı: MIVÍZ Kft.
Határidı: azonnal

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés  szerinti III.  határozati 
javaslatról. 

A Közgyőlés  23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  III. 
határozati javaslatot és meghozta a 

4/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Az önkormányzati fenntartású óvodákban dolgozó közalkalmazottak étkezési térítési 
díjának meghatározása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a „Javaslat  az 
Önkormányzat  2017.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési  rendelet 
megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések  meghozatalára”  címő  elıterjesztést,  és  a 
következı határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  az  önkormányzati  fenntartású 
óvodákban dolgozó közalkalmazottak által igénybe vehetı étkezés térítési díjának összegét 2017. 
évre a nyersanyagnorma 63%-ában hagyja jóvá.

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának fenntartásában mőködı 
óvodákban dolgozó közalkalmazottak által fizetendı 

étkezési térítési díj mértéke 
2017. évi nyersanyagnorma alapján

(Ft/nap)

Nettó
érték Áfa Áfá-val növelt

érték

Tízórai 32 8 40

Ebéd 120 30 150

Uzsonna 32 8 40

Összesen 184 46 230

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet
Közremőködik:  Polgármesteri Kabinet
Határid ı:  azonnal
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2. napirend: Javaslat  Miskolc  vállalkozásfejlesztési  és  befektetés-ösztönzési  programjáról 
szóló 32/2008. (XI.26.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint  egy rendelettervezetrıl  kell dönteniük, 
melyhez minısített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett megalkotta a 2/2017. önkormányzati rendeletét 
a Miskolc vállalkozásfejlesztési és befektetés-ösztönzési 
programjáról  szóló  32/2008.  (XI.26.)  önkormányzati 
rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város településfejlesztési, településrendezési és 
településképi feladataival összefüggı partnerségi egyeztetés szabályairól szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására és a kapcsolódó döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl és egy határozati 
javaslatról kell dönteniük.
Elsıként a rendelettervezetrıl  döntenek, melyhez minısített többség, legalább 15 igen szavazat 
szükséges.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett megalkotta a 3/2017. önkormányzati rendeletét 
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  településfejlesztési, 
településrendezései  és  településképi  feladataival 
összefüggı partnerségi egyeztetés szabályairól.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

5/2017. (II.17.) számú határozat

Tárgy: III-50/4398/2013. számú közgyőlési határozat hatályon kívül helyezése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  településfejlesztési,  településrendezési  és  településképi  feladataival 
összefüggı partnerségi egyeztetés szabályairól szóló önkormányzati rendelet megalkotására 
és a kapcsolódó döntés meghozatalára” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése jelen határozatával a Miskolc Megyei 
Jogú  Város  településfejlesztésével  és  településrendezésével  összefüggı  partnerségi  egyeztetés 
szabályzatáról szóló III-50/4398/2013. számú határozatát hatályon kívül helyezi.
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Felelıs: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Rostás László fıépítész
Határid ı: azonnal

4. napirend: Javaslat az épített környezet értékeinek helyi védelmérıl szóló 39/2009. (XII.2.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az elıterjesztés szerint  egy rendelettervezetrıl  kell dönteniük, 
melyhez minısített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyőlés  18 igen,  3 nem szavazattal,  5 tartózkodás 
mellett megalkotta a 4/2017. önkormányzati rendeletét 
az  épített  környezet  értékeinek  helyi  védelmérıl  szóló 
39/2009. (XII.2.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

5. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  polgármestere  és alpolgármesterei 
illetményének és költségtérítésének megállapításával, a polgármester 2017. évi 
szabadságolási ütemtervével kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a  közgyőlési  bizottságok  tagjai 
tiszteletdíjáról,  juttatásáról  és  költségtérítésérıl  szóló  30/2014.  (XI.4.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl és öt határozati 
javaslatról kell dönteniük.
Elsıként a rendelettervezetrıl  döntenek, melyhez minısített többség, legalább 15 igen szavazat 
szükséges.

A Közgyőlés  18 igen,  5 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett  megalkotta  az  5/2017.  önkormányzati 
rendeletét a  települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a 
közgyőlési  bizottságok tagjai tiszteletdíjáról, juttatásáról 
és  költségtérítésérıl  szóló  30/2014.  (XI.4.) 
önkormányzati rendeletének módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

A Közgyőlés  18 igen,  5 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a 
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6/2017. (II.17.) számú határozat

Tárgy: A polgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc 
Megyei  Jogú Város polgármestere és alpolgármesterei illetményének és költségtérítésének 
megállapításával, a polgármester 2017. évi szabadságolási ütemtervével kapcsolatos döntések 
meghozatalára,  valamint  a  települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a  közgyőlési  bizottságok 
tagjai tiszteletdíjáról, juttatásáról és költségtérítésérıl szóló 30/2014. (XI.4.) önkormányzati 
rendelet módosítására” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megállapítja, hogy Magyarország 
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 71. § (2) bekezdése alapján 2017. 
január 1. napjától  Dr. Kriza Ákos  fıállású polgármester havonta a mindenkori államtitkárnak a 
központi államigazgatási szervekrıl,  valamint a Kormány tagjai és az államtitkárok jogállásáról 
szóló  törvényben  meghatározott  alapilletményébıl,  illetménykiegészítésébıl  és  vezetıi 
illetménypótlékából  álló  illetményének  összegével  megegyezı  illetményre  jogosult,  amely  a 
határozat elfogadáskor 997.200,-Ft azaz kilencszázkilencvenhétezer-kettıszáz forint.

Felelıs: Jegyzı
Végrehajtásáért felelıs: Jegyzıi Kabinet
Közremőködik:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megállapítja Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 71. § (6) bekezdése alapján, hogy Dr. Kriza 
Ákos  fıállású  polgármester  2017.  január  1.  napjától  havonta  az  illetményének  15%-ában 
meghatározott  költségtérítésre  jogosult,  melynek  összege  a  határozat  elfogadáskor  149.575,-Ft 
azaz egyszáznegyvenkilencezer-ötszázhetvenöt forint.

Felelıs: Jegyzı
Végrehajtásáért felelıs: Jegyzıi Kabinet
Közremőködik:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.  

A Közgyőlés  18 igen,  5 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a 

7/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Dr. Kiss János alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc 
Megyei  Jogú Város polgármestere és alpolgármesterei illetményének és költségtérítésének 
megállapításával, a polgármester 2017. évi szabadságolási ütemtervével kapcsolatos döntések 
meghozatalára,  valamint  a  települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a  közgyőlési  bizottságok 
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tagjai tiszteletdíjáról, juttatásáról és költségtérítésérıl szóló 30/2014. (XI.4.) önkormányzati 
rendelet módosítására” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  Magyarország  helyi 
önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény 80.  §  (1)  és (3)  bekezdései  alapján  a 
fıállású alpolgármester,  Dr. Kiss János  illetményét  2017.  január  01. napjával  a polgármesteri 
illetmény  90%-ában  állapítja  meg,  amely  a  határozat elfogadása  napján  897.500,-Ft, azaz 
nyolcszázkilencvenhétezer-ötszáz forint. A költségtérítés összegét pedig 2017. január 01. napjával 
az illetmény 15%-ában határozza meg, amely összeg a határozat elfogadása napján 134.618,-Ft 
azaz egyszázharmincnégyezer-hatszáztizennyolc forint.

Felelıs: Jegyzı
Végrehajtásáért felelıs: Jegyzıi Kabinet
Közremőködik:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  szavazzanak  az  elıterjesztés  szerinti  III.  határozati 
javaslatról. 

A Közgyőlés  18 igen,  5 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  III. 
határozati javaslatot és meghozta a 

8/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Pfliegler Péter alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc 
Megyei  Jogú Város polgármestere és alpolgármesterei illetményének és költségtérítésének 
megállapításával, a polgármester 2017. évi szabadságolási ütemtervével kapcsolatos döntések 
meghozatalára,  valamint  a  települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a  közgyőlési  bizottságok 
tagjai tiszteletdíjáról, juttatásáról és költségtérítésérıl szóló 30/2014. (XI.4.) önkormányzati 
rendelet módosítására” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  Magyarország  helyi 
önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény 80.  §  (1)  és (3)  bekezdései  alapján  a 
fıállású  alpolgármester, Pfliegler Péter  illetményét  2017.  január  01.  napjával  a  polgármesteri 
illetmény  90%-ában  állapítja  meg,  amely  a  határozat elfogadása  napján 897.500,-Ft azaz 
nyolcszázkilencvenhétezer-ötszáz forint. A költségtérítés összegét pedig 2017. január 01. napjával 
az illetmény 15%-ában határozza meg, amely összeg a határozat elfogadása napján 134.618,-Ft 
azaz egyszázharmincnégyezer-hatszáztizennyolc forint.

Felelıs: Jegyzı
Végrehajtásáért felelıs: Jegyzıi Kabinet
Közremőködik:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a IV. határozati javaslatról .

A Közgyőlés  18 igen,  5 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti IV. határozati 
javaslatot és meghozta a

9/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Kiss Gábor alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc 
Megyei  Jogú Város polgármestere és alpolgármesterei illetményének és költségtérítésének 
megállapításával, a polgármester 2017. évi szabadságolási ütemtervével kapcsolatos döntések 
meghozatalára,  valamint  a  települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a  közgyőlési  bizottságok 
tagjai tiszteletdíjáról, juttatásáról és költségtérítésérıl szóló 30/2014. (XI.4.) önkormányzati 
rendelet módosítására” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  Magyarország  helyi 
önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény 80.  §  (1)  és (3)  bekezdései  alapján  a 
fıállású  alpolgármester,  Kiss  Gábor  illetményét  2017.  január  01.  napjával  a  polgármesteri 
illetmény  90%-ában  állapítja  meg,  amely  a  határozat elfogadása  napján 897.500,-Ft azaz 
nyolcszázkilencvenhétezer-ötszáz forint. A költségtérítés összegét pedig 2017. január 01. napjával 
az illetmény  15%-ában  határozza meg, amely összeg a határozat elfogadása napján 134.618,-Ft 
azaz egyszázharmincnégyezer-hatszáztizennyolc forint.

Felelıs: Jegyzı
Végrehajtásáért felelıs: Jegyzıi Kabinet
Közremőködik:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az V. határozati javaslatról.

A Közgyőlés  18 igen,  5 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti V. határozati 
javaslatot és meghozta a

10/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A polgármester 2017. évi szabadságolási ütemtervének jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc 
Megyei  Jogú Város polgármestere és alpolgármesterei illetményének és költségtérítésének 
megállapításával, a polgármester 2017. évi szabadságolási ütemtervével kapcsolatos döntések 
meghozatalára,  valamint  a  települési  képviselık,  a  tanácsnokok,  a  közgyőlési  bizottságok 
tagjai tiszteletdíjáról, juttatásáról és költségtérítésérıl szóló 30/2014. (XI.4.) önkormányzati 
rendelet módosítására” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megállapítja,  hogy  a 
közszolgálati tisztviselıkrıl szóló 2011. évi CXCIX. törvény (a továbbiakban: Kttv.) 225/C. 
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§ (1) és (3) bekezdésében foglaltak alapján Dr. Kriza Ákos  fıállású polgármester
a) 2016. évben járó 43 munkanap szabadságból 43 munkanap szabadságot vett igénybe, a 

ki nem vett szabadság mértéke 0 munkanap;
b) 2017. évben 41 munkanap szabadságra jogosult az alábbiak szerint:

Alapszabadság/év (2017.01.01. – 2017.12.31.): 25 munkanap
Pótszabadság/év (2017.01.01. – 2017.12.31.): 14 munkanap
Gyermekek után járó pótszabadság/év
(2017.01.01. – 2017.12.31.): 2 munkanap
2016. évben (2016.01.01. - 2016.12.31.)
ki nem vett, tárgyévi szabadsághoz hozzászámítandó 
napok száma: 0 nap

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az 1. pontban megállapított 41 
munkanap szabadság ütemezését a határozat melléklete szerint jóváhagyja.

3. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felkéri  a Jegyzıt  arra,  hogy 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere részére a jelen határozat 1. pontja szerint a 2017. 
évre vonatkozó szabadság értesítıt adja ki és a Kttv. 225/C. § (3) bekezdése, valamint a Kttv. 
225/J. § (3) bekezdése alapján a nyilvántartás naprakész vezetésérıl gondoskodjon.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet, a 3. pont tekintetében Jegyzı
Határid ı: azonnal, a 3. pont tekintetében folyamatos

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

6. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Nemzeti  Színház  javára  további  bérlıkijelölési  jog 
biztosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a

11/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: a Miskolci Nemzeti Színház javára további bérlıkijelölési jog biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a "Javaslat a Miskolci 
Nemzeti  Színház  javára  további  bérlıkijelölési  jog  biztosítására" címő  elıterjesztést  és  a 
következı határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése hozzájárul a Miskolci  Nemzeti 
Színház javára  öt  évre  bérlıkijelölési  jog biztosításához  az  alábbi,  költségelven bérbe adandó 
önkormányzati bérlakások vonatkozásában:
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- Miskolc, Széchenyi utca 19. 4/9. szám alatti, egy szobás, 39 m2 alapterülető, komfortos 
komfortfokozatú lakás.

- Miskolc,  Széchenyi  utca  21-23.  1/3.  szám  alatti,  másfél  szobás,  34  m2 alapterülető, 
összkomfortos komfortfokozatú lakás,

- Miskolc,  Széchenyi  utca  21-23.  2/4.  szám  alatti,  másfél  szobás,  39  m2 alapterülető, 
összkomfortos komfortfokozatú lakás.

A kijelölt bérlı személyérıl a Színház a bérbeadót minden esetben értesíteni köteles.

Az  5  év  elteltével  a  lakásokat  a  Színház  köteles  a  bérbeadó  részére  rendeltetésszerő 
használatra alkalmas állapotban visszaadni.

2.  A bérbeadás  során  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Közgyőlésének  a  lakások 
bérletérıl  szóló  25/2006.  (VII.12.).  számú  önkormányzati  rendeletében  foglaltak  szerint  kell 
eljárni.

3.  A  Közgyőlés  felhatalmazza  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó Zrt.-t  a  bérlıkijelölésre 
vonatkozó megállapodás megkötésére.

Felelıs: Alpolgármester
Végrehajtásért felelıs: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelı Kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidı: azonnal

7. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  egyes  saját  bevételei  és  adósságot  keletkeztetı 
ügyleteibıl eredı fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 
2018-2020. évekre

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elıterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell 
szavazniuk.

A Közgyőlés  18 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a

12/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztetı ügyleteibıl  eredı 
fizetési kötelezettségei várható összege a 2018-2020. évekre

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat az Önkormányzat egyes saját 
bevételei  és  adósságot  keletkeztetı  ügyleteibıl  eredı  fizetési  kötelezettségei  várható 
összegének megállapítására a 2018-2020. évekre” címő elıterjesztést és a következı határozatot 
hozza.

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV.  törvény  29/A.  §-ában  kapott  felhatalmazás  alapján,  az  Önkormányzat  egyes  saját 
bevételeinek  és  adósságot  keletkeztetı  ügyleteibıl  eredı  fizetési  kötelezettségeinek  várható 
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összegét a 2018-2020. évekre a jelen határozat 1. és 2. melléklete szerint állapítja meg.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásáért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Határid ı: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

8. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

13/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy:  Közterületek elnevezése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a „Javaslat 
közterületek elnevezésére” címő elıterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. A Közgyőlés a Miskolc központi belterület településrészben lévı Miskolc 32658 helyrajzi 
számú területnek az Éger utca elnevezést adja. 

2. A Közgyőlés a Miskolctapolca településrészben lévı, Miskolc 46483 és 47135 helyrajzi 
számú területeknek a Zsórioldal utca elnevezést adja. 

3. A Közgyőlés a Miskolc külterület településrészben lévı, Miskolc 61497 és 61501 helyrajzi 
számú területeknek a Szerzetes dőlı elnevezést adja. 

4. A Közgyőlés  a  Miskolc  központi  belterület  településrészben  lévı,  Miskolc  8315/94, 
8315/60 és 8315/96 helyrajzi számú területeknek a Knézich Károly utca elnevezést adja. 

5. A  Közgyőlés  a  Miskolc  központi  belterület  településrészben  lévı,  Miskolc  8315/88 
helyrajzi számú területeknek a Móga János utca elnevezést adja. 

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik : Jegyzıi Kabinet
 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

9. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészettel  kapcsolatos  döntések 
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés három határozati javaslatot tartalmaz.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.
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A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a 

14/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  területén  mőködı  közterületi  térfelügyeleti  kamerás 
rendszer 2 db megfigyelési pontjának áthelyezése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Önkormányzati  Rendészettel  kapcsolatos döntések meghozatalára” címő  elıterjesztést  és a 
következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése dönt arról, hogy Miskolc városában, 
a DVTK Stadion lebontása kapcsán annak kandelábereirıl  eltávolított  közterületi  térfelügyeleti 
kamerák az alábbi helyszínekre kerüljenek felszerelésre:

a.)  Kiss  tábornok  utca  –  Bertalan  utca  keresztezıdés  (megfigyelt  terület:  a 
keresztezıdés és az odavezetı utcák)

b.) Andrássy utca 94. szám környezete (megfigyelt  terület: Stadion utca, Andrássy 
utca, DVTK Stadion környezete)
 

 Felelıs:  Polgármester
 Végrehajtásért felelıs:  Miskolci Önkormányzati Rendészet
 Végrehajtást felügyelı: Jegyzıi Kabinet
 Közremőködik:      Gazdálkodási Kabinet
 Határid ı:  2017. március 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a

15/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A Miskolci Önkormányzati Rendészet Alapító Okiratának módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Önkormányzati  Rendészettel  kapcsolatos döntések meghozatalára”  címő  elıterjesztést  és a 
következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  Miskolci  Önkormányzati 
Rendészet Alapító Okiratát a jelen határozat 1. melléklete szerint módosítja, és a módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal 
jóváhagyja. 
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Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Miskolci Önkormányzati Rendészet
Végrehajtást felügyelı: Jegyzıi Kabinet
Határidı:  azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a polgármestert az 
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat, valamint az Alapító Okirat módosítása aláírására és a 
törzskönyvi nyilvántartásba vételhez szükséges intézkedések megtételére.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Miskolci Önkormányzati Rendészet
Végrehajtást felügyelı: Jegyzıi Kabinet
Közremőködik:  Gazdálkodási Kabinet (kincstári bejegyzés kapcsán)
Határidı:  8 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a III. határozati javaslatról.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  III. 
határozati javaslatot és meghozta a 

16/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Pályázat kiírása a Miskolci Önkormányzati Rendészet igazgatói álláshelyére

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Önkormányzati  Rendészettel  kapcsolatos döntések meghozatalára”  címő  elıterjesztést  és a 
következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése pályázatot hirdet a jelen határozat 
melléklete  szerinti  tartalommal  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészet  vezetıi  beosztásának 
betöltésére,  azaz  igazgatói  feladatainak  ellátására,  és  elrendeli  a  pályázatnak  a  Közszolgálati 
Személyzetfejlesztési Fıigazgatóság internetes oldalán, valamint Miskolc város honlapján történı 
megjelentetését.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Határid ı:  8 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

10. napirend: Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendır-f ıkapitányság  részére 
támogatás juttatására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elıterjesztés  kapcsán  egy  határozati  javaslatról kell 
dönteniük.
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A Közgyőlés  25 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

17/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendır-f ıkapitányság  részére  támogatás 
juttatása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Borsod-
Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendır-f ıkapitányság  részére  támogatás  juttatására”  címő 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése jóváhagyja 1.800.000,- Ft, azaz 
egymillió-nyolcszázezer forint összegő támogatás juttatását a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Rendır-fıkapitányság  részére  azzal  a  kikötéssel,  hogy  a  támogatott  köteles  ezen  összeg, 
valamint a Közgyőlés XIII-193/315.093/2016. számú határozatával jóváhagyott 6.500.000,- Ft 
összeg felhasználásával  egy rendırségi  célokat  szolgáló  pick-up  terepjárót  vásárolni és  a 
megvásárolt terepjárót Miskolc közigazgatási területén belül használni rendırségi feladatainak 
ellátása során.

Felelıs  :  Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Határid ı: azonnal

11. napirend: Javaslat a Herman Ottó Múzeumot érintı döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés három határozati javaslatot tartalmaz.
Az elıterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be. Kéri, elıször errıl szavazzanak.

A Közgyőlés  18 igen,  3 nem szavazattal,  5 tartózkodás 
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

A Közgyőlés  18 igen,  2 nem szavazattal,  6 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot  a  módosító  indítvány  kapcsán  hozott 
döntésre figyelemmel és meghozta a 

18/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A Herman  Ottó  Múzeum Alapító  okiratának  módosítása,  az  egységes  szerkezető 
Alapító okirat jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Herman 
Ottó Múzeumot érintı  döntések meghozatalára” címő  elıterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza:
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1./  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  jelen  határozat  1.  melléklete 
szerinti tartalommal jóváhagyja a Herman Ottó Múzeum Alapító Okiratának módosítását, egyúttal 
jóváhagyja a Herman Ottó Múzeum módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát 
jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Határidı:  azonnal 

2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a polgármestert a 
határozat 1. melléklete szerinti Alapító Okiratot módosító okirat aláírására, továbbá a módosítások 
törzskönyvi nyilvántartásba való bejegyzésével kapcsolatos intézkedések megtételére.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:  Gazdálkodási Kabinet
Határidı:  8 napon belül

3./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felkéri a Polgármestert, hogy a 
Herman Ottó Múzeum új, egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát az Emberi Erıforrások 
Minisztériuma részére valamint a Könyvtári Intézetnek küldje meg.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Határidı:  törzskönyvi bejegyzés után 10 napon belül

/A határozat mellékletei a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.  

A Közgyőlés  18 igen  2 nem szavazattal,  6 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot  a  módosító  indítvány  kapcsán  hozott 
döntésre figyelemmel és meghozta a 

19/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: a Herman Ottó Múzeum Szervezeti és Mőködési Szabályzatának módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Herman 
Ottó Múzeumot érintı  döntések meghozatalára” címő  elıterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése jelen határozat melléklete szerinti 
tartalommal jóváhagyja a  Herman Ottó Múzeum (székhely: 3529 Miskolc, Görgey A. u. 28.) 
Szervezeti és Mőködési Szabályzatának a helyettesítés rendjét érintı módosítását. 
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Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Közremőködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidı: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a III. határozati javaslatról.  

A Közgyőlés  17 igen,  2 nem szavazattal  6 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  III. 
határozati javaslatot és meghozta a 

20/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott Herman Ottó Múzeum 
múzeumigazgatói (magasabb vezetıi) beosztás betöltésére vonatkozó pályázat ismételt 
kiírása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Herman 
Ottó Múzeumot érintı  döntések meghozatalára”  címő  elıterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése a  XII-167/314.997/2016.  számú 
határozatával kiírt pályázati eljárást eredménytelennek nyilvánítja.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése pályázatot hirdet a jelen határozat 
melléklete szerinti tartalommal  a Herman Ottó Múzeum (3529 Miskolc, Görgey Artúr utca 28.) 
magasabb  vezetıi  beosztásának  betöltésére,  azaz  múzeumigazgatói  feladatainak  ellátására  és 
elrendeli  a pályázati  felhívásnak a Közszolgálati Személyzetfejlesztési Fıigazgatóság internetes 
oldalán, valamint Miskolc város honlapján történı megjelentetését.

3.  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy gondoskodjon a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény elıírásainak 
megfelelı,  a  pályázatok  véleményezését  és  a  pályázók  meghallgatását  végzı  bizottság 
felállításáról.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Határidı:  az 1. pont tekintetében azonnal, 
 a 2. pont tekintetében 8 napon belül,
 a 3. pont tekintetében 30 napon belül.

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./
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12. napirend:Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott  II. 
Rákóczi  Ferenc  Megyei  és  Városi  Könyvtár  könyvtárigazgatói  (magasabb 
vezetıi) beosztás betöltésére vonatkozó pályázati felhívás kiírására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

21/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár könyvtárigazgatói (magasabb vezetıi) 
beosztás betöltésére vonatkozó pályázati felhívás kiírása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi 
Könyvtár  könyvtárigazgatói  (magasabb  vezetıi)  beosztás  betöltésére  vonatkozó  pályázati 
felhívás kiírására”címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése pályázatot hirdet a jelen határozat 
melléklete szerinti  tartalommal  II.  Rákóczi Ferenc Megyei  és Városi Könyvtár (3530 Miskolc, 
Görgey  A.  u.  11.)  könyvtárigazgatói  (magasabb  vezetıi)  beosztásának  betöltésére,  azaz 
könyvtárigazgatói feladatainak  ellátására  és elrendeli  a  pályázati  felhívásnak  a  Közszolgálati 
Személyzetfejlesztési Fıigazgatóság internetes oldalán, valamint Miskolc város honlapján történı 
megjelentetését.

2.  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy gondoskodjon a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény elıírásainak 
megfelelı,  a  pályázatok  véleményezését  és  a  pályázók  meghallgatását  végzı  bizottság 
felállításáról.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Határidı:  az 1. pont tekintetében 8 napon belül, 
 a 2. pont tekintetében 30 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

13. napirend: Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulással kapcsolatos döntések 
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

A Közgyőlés  23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a 
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22/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény, valamint a 
Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  vonatkozásában  2016.  november  10. 
napján meghozott határozatok visszavonása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta  „Javaslat a Miskolc 
Környéki  Önkormányzati  Társulással  kapcsolatos  döntések  meghozatalára” címő 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatnak Közgyőlése a Miskolci  Egyesített  Szociális, 
Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény, valamint a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás 
vonatkozásában  2016.  november  10.  napján  meghozott  XII-169/315.004/2016.,  XII-
170/315.004/2016.,  XII-171/315.004/2016.,  XII-172/315.004/2016.  és  XII-173/315.004/2016. 
számú határozatokat visszavonja.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Jegyzıi Kabinet
Határidı:  azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

A Közgyőlés  23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a 

23/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy:  A  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodása 
módosításának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta „Javaslat a Miskolc 
Környéki  Önkormányzati  Társulással  kapcsolatos  döntések  meghozatalára” címő 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  Miskolc  Környéki 
Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa által 2016. december 14. napján a 29/2016. (XII.14.) 
számú TT határozatával  elfogadott  Társulási  Megállapodás  módosítását  a  határozat  1.  számú 
melléklete  szerint,  valamint  a  módosításokkal  egységes  szerkezetbe  foglalt  Társulási 
Megállapodást a határozat 2. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Jegyzıi Kabinet
Határidı:  azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a polgármestert a 
Társulási  Megállapodás,  valamint  a  Társulási  Megállapodás  módosítása  aláírására,  valamint  a 
törzskönyvi nyilvántartással kapcsolatos ügyintézésre.
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Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Jegyzıi Kabinet, a törzskönyvi bejegyzés kapcsán 
 Gazdálkodási Kabinet
Határidı:  8 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.

14. napirend: Javaslat  halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri 
döntés  utólagos  jóváhagyására,  valamint  a  X-148/271.690/2015.  számú 
közgyőlési határozat hatályon kívül helyezésére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elıterjesztés  szerint  négy  határozati  javaslatról  kell 
dönteniük.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

A Közgyőlés  23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a 

24/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A  közgyőlés  utólagos  tájékoztatása  a  XII-66/309663-1/2016.  sz.  polgármesteri 
határozatról

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat 
halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos 
jóváhagyására, valamint a X-148/271.690/2015. számú közgyőlési határozat hatályon kívül 
helyezésére” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az utólagos tájékoztatást tudomásul 
veszi  és  a  jelen  határozat  mellékletét  képezı  XII-66/309663-1/2016.  sz.  számú polgármesteri 
határozatot utólagosan jóváhagyja. 

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Határidı: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.  

A Közgyőlés  23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a
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25/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A  közgyőlés  utólagos  tájékoztatása  a  XII-67/322782/2016.  sz.  polgármesteri 
határozatról 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a „Javaslat 
halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos 
jóváhagyására, valamint a X-148/271.690/2015. számú közgyőlési határozat hatályon kívül 
helyezésére” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az utólagos tájékoztatást tudomásul 
veszi és a jelen határozat mellékletét képezı XII-67/322782/2016. számú polgármesteri határozatot 
utólagosan jóváhagyja. 

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Határidı: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  döntsenek az  elıterjesztés  szerinti  III.  határozati 
javaslatról. 

A Közgyőlés  23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  III. 
határozati javaslatot és meghozta a 

26/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy:  A közgyőlés utólagos tájékoztatása az I-1/723174/2017. sz. polgármesteri határozatról 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a „Javaslat 
halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos 
jóváhagyására, valamint a X-148/271.690/2015. számú közgyőlési határozat hatályon kívül 
helyezésére” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  az  utólagos  tájékoztatást 
tudomásul  veszi  és  a  jelen  határozat  mellékletét  képezı  I-1/723174/2017.  számú 
polgármesteri határozatot utólagosan jóváhagyja. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése X-148/271.690/2015. számú 
határozatát hatályon kívül helyezi. 

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Határidı: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a IV. határozati javaslatról.  

A Közgyőlés  23 igen,  0 nem szavazattal,  3 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti IV. határozati 
javaslatot és meghozta a 

27/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A  közgyőlés  utólagos  tájékoztatása  az  I-8/723396-1/2017.  sz.  polgármesteri 
határozatról 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a „Javaslat 
halaszthatatlan  önkormányzati  ügyben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos 
jóváhagyására, valamint a X-148/271.690/2015. számú közgyőlési határozat hatályon kívül 
helyezésére” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése az utólagos tájékoztatást tudomásul 
veszi és a jelen határozat mellékletét képezı I-8/723396-1/2017. számú polgármesteri határozatot 
utólagosan jóváhagyja. 

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Határidı: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgısségi  napirendekrıl  történı  szavazás 
következik.

1. sürgısségi napirend: Javaslat  a  BVSE  Miskolc  Tömeg-  és  Diáksport  Alapítvánnyal 
kapcsolatos döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a

28/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Döntés a BVSE Miskolc Tömeg-és Diáksport Alapítvánnyal kapcsolatosan

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a  „Javaslat a BVSE 
Miskolc  Tömeg-  és  Diáksport  Alapítvánnyal  kapcsolatos  döntés  meghozatalára” címő 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert  a BVSE Tömeg- és Diáksport  Alapítvány Alapító Okiratának módosítása 
kapcsán  szükséges  intézkedések  megtételére,  ezzel  együtt  a  módosító  okirat  és  a 
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módosításokkal  egységes  szerkezetbe  foglalt  Alapító Okirat  –  Önkormányzat  nevében 
történı – aláírására. 

 
2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 

Polgármestert  arra,  hogy meghatalmazást adjon a BVSE Miskolc Tömeg- és Diáksport 
Alapítvány Alapító Okiratának módosításával összefüggésben a többi alapítóval (Észak-
magyarországi Közlekedési Központ Zrt. és a Miskolc Népkert Volán Sport Egyesület) való 
tárgyalásra, illetve az Alapító Okirat módosításának – és az egységes szerkezetbe foglalt 
Alapító  Okirat  –  elkészítésére  és  ellenjegyzésére,  valamint  a  módosítások  bírósági 
nyilvántartásba  vétele  iránti  nemperes  eljárásban  a Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata alapító teljes körő jogi képviseletének ellátására. 

Felelıs:                         Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Határidı:                      azonnal

2. sürgısségi napirend: Javaslat az önkormányzati tulajdonú mezı- és erdıgazdasági földek 
vagyonkezelésbe  adásához  kapcsolódó  döntések  meghozatalára, 
valamint a mezıgazdasági mővelésre alkalmas földterületek bérbe-, 
használatba-  és  haszonbérbe  adására  vonatkozó  eljárási  rendrıl 
szóló 12/2015. (IV.17.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl és egy határozati 
javaslatról kell dönteniük.
Elsıként a rendelettervezetrıl  döntenek, melyhez minısített többség, legalább 15 igen szavazat 
szükséges.

A Közgyőlés  18 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett megalkotta a 6/2017. önkormányzati rendeletét 
a  mezıgazdasági  mővelésre  alkalmas  földterületek 
bérbe-,  használatba-  és  haszonbérbe adására  vonatkozó 
eljárási  rendrıl  szóló  12/2015.  (IV.17.)  önkormányzati 
rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a határozati javaslatról döntenek.

A Közgyőlés  18 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

29/2017. (II.17.) számú határozatát

T  árgy  : Mezı- és erdıgazdasági földek Miskolci Városgazda Nonprofit Kft számára történı 
vagyonkezelésbe adásához szükséges döntések meghozatala a Miskolci Városgazda 
Nonprofit Kft. Részére
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat az 
önkormányzati  tulajdonú  mezı-  és  erdıgazdasági  földek  vagyonkezelésbe  adásához 
kapcsolódó  döntések  meghozatalára,  valamint  a  mezıgazdasági  mővelésre  alkalmas 
földterületek bérbe-, használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó eljárási rendrıl szóló 
12/2015.  (IV.17.)  önkormányzati  rendelet  módosítására”  címő  elıterjesztést  és  a  következı 
határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  az  Önkormányzat 
vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati 
rendelet 11. § (1) és (3) bekezdése alapján jóváhagyja az ingyenes vagyonkezelıi jog 
létesítését  a  Miskolci  Városgazda  Nonprofit  Kft.  részére  az  Önkormányzat 
tulajdonában álló mezı- és erdıgazdasági földek, valamint rekreációs célú területek 
vonatkozásában.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert,  hogy  a  Miskolci  Városgazda  Nonprofit Kft.-vel  létrejövı 
vagyonkezelési szerzıdést elıkészítse és aláírja az alábbi elvek figyelembevételével:

• a vagyonkezelési szerzıdés határozatlan idıre jön létre,
• a vagyonkezelı vagyonkezelési díjat nem fizet,
• a  vagyonkezelı  köteles  a  vagyonkezelésbe  adott  vagyonból  származó 

bevételeit elkülönítetten nyilvántartani,
• az elkülönített nyilvántartásban kimutatott bevételeket a vagyonkezelı köteles 

a vagyonkezeléshez közvetlenül kapcsolódó közfeladatok ellátására fordítani,
• a  vagyonkezelı  köteles  a  vagyonkezelési  tevékenységérıl  beszámolót 

készíteni.

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert, hogy a vagyonkezelési szerzıdés létrejöttéhez szükséges mértékben a 
MIK  Zrt.-vel  fennálló  Megbízási  szerzıdés  módosítása  ügyében  eljárjon,  és  azt 
aláírja.

Felelıs: Dr. Kriza Ákos polgármester
Végrehajtásért felelıs: Miskolci Városgazda Nonprofit Kft., MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelı Kabinet: Gazdálkodási Kabinet,
Határid ı: az 1. pont tekintetében azonnal

a 2. pont tekintetében 2017. február 28.
a 3. pont tekintetében 2017. február 28.

3. sürgısségi napirend: Javaslat civil szervezet részére ingatlan biztosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 
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30/2017. (II.17.) számú határozatát

T  árgy  : Fügedi Márta Népmővészeti Egyesülete részére helyiség biztosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat civil 
szervezet részére ingatlan biztosítására” címő elıterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1.Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  jóváhagyja  a  Miskolc, 
30503/20 hrsz.-ú, természetben Miskolc, Nagy Lajos király u. 20. szám alatt található, 
1590  m2  alapterülető  ingatlan Fügedi  Márta  Népmővészeti  Egyesület  részére  történı 
ingyenes használatba adását, 2017. március 1. napjától határozatlan idıre, de legfeljebb a 
Közmővelıdési Megállapodás fennállásig. A közhasznú jogállás igazolását követıen, annak 
hatályától az ingatlan ingyenes használatát, közcélú adományként biztosítja a Fügedi Márta 
Népmővészeti Egyesület részére.  A helyiséghasználattal kapcsolatban felmerült költségeket 
(közüzemi, karbantartási, felújítási költség stb.) a helyiség használója viseli.

2. A Közgyőlés felhatalmazza a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t a bérleti szerzıdés 
megkötésének teljes körő lebonyolítására.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelı Kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határid ı: 2017. március 1.

3. A Fügedi Márta Népmővészeti Egyesület köteles honlapján, tájékoztató füzetében, egyéb 
információs  felületein  megjelölni  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatát 
támogatójaként,  továbbá  az  Önkormányzat  részére  az  elvégzett  tevékenységérıl  és 
ingatlanhasználatról köteles szakmai beszámolót benyújtani a tárgyévet követı minden év 
január  31.  napjáig.  Az  utóbbi  kötelezettség  elmulasztása  rendkívüli  felmondási  oknak 
minısül és a szerzıdés azonnali hatályú felmondását eredményezi.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Határid ı: azonnal

4. sürgısségi napirend: Javaslat  a 31 db Skoda 26THU3 típusú közúti  vasúti  motorkocsi 
garanciális  idıtartam  végét  követı  120  hónapos  gyártói 
karbantartási opció lehívására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  18 igen,  8 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

31/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A 31 db Skoda 26THU3 típusú közúti vasúti motorkocsi garanciális idıtartam végét 
követı 120 hónapos gyártói karbantartási opció lehívása
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a 31 db 
Skoda 26THU3 típusú közúti vasúti  motorkocsi garanciális idıtartam végét követı  120 
hónapos  gyártói  karbantartási  opció  lehívására”  tárgyú  elıterjesztést  és  a  következı 
határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  dönt  a  31  db  Skoda 
26THU3 típusú közúti  vasúti  motorkocsi  kötelezı  gyártói  karbantartási  idıszakának 
lejártát követı, azaz 2017. március 01. napjától számított 120 hónap idıtartamú gyártói 
karbantartására vonatkozó, a 2012. február 15. napján létrejött  Vállalkozással  vegyes 
szállítási  szerzıdésben  biztosított  opció  1775  EUR /  1  villamos  jármő  /  hó  +  ÁFA 
ellenértéken,  az  MVK  Zrt-vel  együttesen történı  lehívásáról  mind  a  31  db  Skoda 
26THU3  típusú  közúti  vasúti  motorkocsira  vonatkozóan, és  dönt  a  jelen  határozat 
melléklete szerinti opciós nyilatkozatnak a Ganz-Skoda Közlekedési Zártkörően Mőködı 
Részvénytársaság, mint Szállító részére történı megküldésérıl.

Felelıs:  Polgármester 
Végrehajtásért felelıs  : MVK Zrt.
Végrehajtást felügyelı kabinet  : Gazdálkodási Kabinet 
Határid ı:  azonnal,  az  opciós  jognyilatkozat  megküldése 

tekintetében: 2017. február 26.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert az 1.  pontban meghatározott  nyilatkozat  Miskolc Megyei  Jogú Város 
Önkormányzatának nevében történı aláírására.

Felelıs:  Polgármester 
Végrehajtásért felelıs  : Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

5. sürgısségi napirend: Javaslat Miskolc MJV Önkormányzatának részvételére az Európai 
Bizottság  Urban  Agenda  „Munkahely  és  képzés  a  helyi 
gazdaságban” nevő városfejlesztési partnerségében

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

32/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Az Európai  Bizottság Urban Agenda „Munkahely  és képzés a helyi  gazdaságban” 
címő városfejlesztési partnerségében történı részvételre vonatkozó döntés

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
MJV Önkormányzatának részvételére az Európai Bizottság Urban Agenda „Munkahely és 
képzés  a  helyi  gazdaságban” nevő  városfejlesztési  partnerségében”  címő  elıterjesztést  és  a 

71



következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyőlése úgy dönt,  hogy Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  részt  vesz  az  Európai  Bizottság  Urban  Agenda 
„Munkahely és képzés a helyi gazdaságban” címő városfejlesztési partnerségében. 

2.  A Közgyőlés tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást az Európai Bizottság Urban Agenda 
„Munkahely  és  képzés  a  helyi  gazdaságban”  címő  városfejlesztési  partnerséghez 
csatlakozást lehetıvé tevı lépésekrıl.

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Határid ı: azonnal

6. sürgısségi napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és 
adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.10.) önkormányzati 
rendelet módosítására és kapcsolódó döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl és egy határozati 
javaslatról kell dönteniük.
Elsıként a rendelettervezetrıl  döntsük, melyhez  minısített többség, legalább 15 igen szavazat 
szükséges.

A Közgyőlés  23 igen,  3 nem szavazattal,  0 tartózkodás 
mellett megalkotta a 7/2017. önkormányzati rendeletét 
az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és 
adományozásuk  szabályairól  szóló  38/2004.  (XI.10.) 
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az elıterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról és személyi 
kérdésekben is kell dönteniük. A személyi kérdésben való döntéshez minısített többség, legalább 
15 igen szavazat szükséges.
A Kuratórium elsı 11 tagja az elfogadott rendelet alapján állandó tag, így személyüket nem kell 
külön-külön megszavazni. Kéri, hogy döntsenek a Kuratórium nem állandó tagjairól. 
Szavazzanak Ábrám Tibor , a Tiszáninneni Református Egyházkerület Elnökségének fıgondnoka 
kuratóriumi taggá történı megválasztásáról. 

A Közgyőlés  18 igen,  0  nem szavazattal,  8 tartózkodás 
mellett  Ábrám  Tibort  kuratórium  tagjává 
megválasztotta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, szavazzanak  Rakaczki Zoltán,  a Miskolci Sportcentrum 
Kft. ügyvezetıje kuratóriumi taggá történı megválasztásáról.
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A Közgyőlés  18 igen,  0 nem szavazattal,  8 tartózkodás 
mellett  Rakaczki  Zoltánt  a  kuratórium  tagjává 
megválasztotta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, most szavazzanak Mócz Ferenc, az Egressy Béni – Erkel 
Ferenc  Alapfokú  Mővészeti  Iskola  nyugalmazott  igazgatója  kuratóriumi  taggá  történı 
megválasztásáról.

A Közgyőlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  1 tartózkodás 
mellett  Mócz  Ferencet a  kuratórium  tagjává 
megválasztotta. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy  szavazzanak  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatról  ,   figyelemmel a személyi kérdésekben hozott döntésekre.

A Közgyőlés  18 igen,  0 nem szavazattal,  6 tartózkodás 
mellett  elfogadta az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a

33/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: Az Önkormányzat által adományozott címek és díjak elızetes elbírálására létrehozott 
2017. évi Kuratórium tagjainak megválasztása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és  adományozásuk  szabályairól  szóló  38/2004. 
(XI. 10.) önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó döntés meghozatalára”  címő 
elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  az  Önkormányzat  elismeréseinek 
alapításáról és adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI. 10.) önkormányzati rendelet 2. § 
(3)  bekezdésében foglaltak alapján  a  kitüntetı  címek és díjak  adományozására  tett  javaslatok 
elızetes elbírálását végzı Kuratórium tagjainak 2017. február 18. napjától az alábbi személyeket 
választja meg: 

1. Dr. Kriza Ákos polgármester (a Kuratórium elnöke),
2. Dr. Kiss János alpolgármester,
3. Dr. Nánási-Kocsis Norbert a Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke,
4. Badány Lajos a Pénzügyi Bizottság elnöke,
5. Soós Attila a Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság elnöke,
6. Molnár Péter a Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság elnöke,
7. Dr. Kovács László az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke,
8. Hubay György a Rendészeti Bizottság elnöke.
9. Dr. Torma András a Miskolci Egyetem rektora,
10. Dr. Roósz András az MTA Miskolci Területi Bizottság elnöke,
11. Rostás László fıépítész,
12. Ábrám Tibor a Tiszáninneni Református Egyházkerület Elnökségének fıgondnoka,
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13. Rakaczki Zoltán a Miskolci Sportcentrum Korlátolt Felelısségő Társaság ügyvezetıje,
14.  Mócz  Ferenc  az  Egressy  Béni-  Erkel  Ferenc  Alapfokú  Mővészeti  Iskola  nyugalmazott 
igazgatója.

Felelıs: Polgármester 
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Határidı:  azonnal 

7. sürgısségi napirend: Javaslat  a  Miskolc  Térségi  Konzorcium  képviseletében  eljáró 
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata,  mint  Gesztor 
Önkormányzat,  valamint  a  MiReHuKöz  Nonprofit  Kft.,  mint 
vagyonkezelı közszolgáltató között 2014. május 6. napján létrejött 
„Vagyonkezelési  szerzıdés  megkötésére  és  Hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerzıdés 1. Számú módosítása vonatkozó okirat” 
módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés  19 igen,  0 nem szavazattal,  5 tartózkodás 
mellett elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati 
javaslatot és meghozta a 

34/2017. (II.17.) számú határozatát

Tárgy: A Miskolc  Térségi  Konzorcium képviseletében  eljáró  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata,  mint  Gesztor  Önkormányzat,  valamint  a  MiReHuKöz  Nonprofit 
Kft.,  mint  vagyonkezelı  közszolgáltató  között  2014.  május  6.  napján  létrejött 
„Vagyonkezelési  szerzıdés  megkötésére  és  Hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási 
szerzıdés 1. Számú módosítása vonatkozó okirat” módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Térségi Konzorcium képviseletében eljáró Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint 
Gesztor  Önkormányzat,  valamint  a  MiReHuKöz  Nonprofit  Kft,  mint  vagyonkezelı 
közszolgáltató között 2014. május 6. napján létrejött „Vagyonkezelési szerzıdés megkötésére 
és Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerzıdés 1. Számú módosítása vonatkozó okirat” 
módosítására” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése a jelen határozat 1. melléklete 
szerinti  tartalommal  jóváhagyja  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  és  a 
MiReHuKöz  Miskolci  Regionális  Hulladékgazdálkodási  Közszolgáltató  Nonprofit 
Korlátolt  Felelısségő  Társaság,  mint  Vagyonkezelı  közötti  „Vagyonkezelési  szerzıdés 
megkötésére  és  Hulladékgazdálkodási  közszolgáltatási  szerzıdés  1.  Számú  módosítása 
vonatkozó  okirat  a  módosításokkal  egységes  szerkezetbe  foglaltan”  elnevezéső 
dokumentumot és egyben felhatalmazza a Polgármestert, hogy a dokumentumot aláírja. 
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2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert,  hogy  a  Konzorciumi  Tanács  ülésén  és  a  MiReHuKöz  Nonprofit  Kft. 
taggyőlésén a dokumentum elfogadására vonatkozó támogató szavazatát leadja. 

Felelıs: Polgármester
Végrehajtásért felelıs: MiReHuKöz Nonprofit Kft.
Végrehajtást felügyelı Kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidı: 1. pont tekintetében azonnal
 2. pont tekintetében az ülés és taggyőlés napja

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy mai munkájukat befejezték, amelyet megköszön. 
Tájékoztatja a Közgyőlést, hogy várhatóan a következı ülésre 2017. március 16. napján kerül sor. 
Az ülést 13 óra 35 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Alakszai Zoltán Dr. Kriza Ákos
jegyzı polgármester
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